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Uvažene kolege i kolegice, poštovani članovi Vlade, premijeru, uvaženi gosti, kao i mediji 
koji prate današnji rad našeg zasjedanja. Svima želim ugodan rad i dobru atmosferu, a nama 
želim mnogo sreće u donošenju današnjih odluka.  
Izostanak sa ove sjednice prema Službi opravdao je Izudin Bajrović a 2 nas je prisutno.   

Dnevni red 39. Radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo imali smo 05.03.2018.godine,  na 
osnovu člana 226. Poslovnika Skupštine Kantona po prijedlogu za glasanje o nepovjerenju 
Vladi Kantona Sarajevo potpisan od 12 zastupnika u Skupštini Kantona Sarajevo. 
Na osnovu naprijed navedenog,  a po Zaključku Skupštine imamo samo jednu tačku dnevnog 
reda, koja glasi: 
 
1. Prijedlog za glasanje o nepovjerenju Vladi Kantona Sarajevo  
 
AD – 1. 
PRIJEDLOG ZA GLASANJE O NEPOVJERENJU VLADI KANTONA SARAJEVO  
Prijedlog za glasanje o nepovjerenju Vladi Kantona Sarajevo dobili smo 19.02.2018.godine. 
U skladu sa članom 228. Poslovnika svaki od predlagača ima pravo na sjednici Skupštine 
obrazložiti prijedlog za glasanje o nepovjerenju Vladi. Ukoliko ipak želi samo predstavnik u 
ime Predlagača da obrazloži ovaj prijedlog dajem mu riječ. Uvaženi zastupnik Mirza Čelik, 
izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik  Mirza Čelik: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne kao i gledaoce pored malih TV 
ekrana. Naime, na izborima 2014 godine SDA je dobila najveći broj glasova za skupštinu 
Kantona Sarajevo a samim tim i najveći broj mandata u istoj. Na osnovu koalicionih 
dogovora koji su definisali i rad izvršnih organa i Vlade Kantona Sarajevo dogovorili su se da 
SDA imenuje mandata nove Vlade. Gospodin Konaković predložen je od strane Kluba SDA u 
Skupštini Kantona Sarajevo za funkciju premijera Kantona Sarajevo kako bi provodio 
politiku stranke koja ga je predložila i politiku parlamentarne većine u Skupštini Kantona 
Sarajevo. Imenovanjem za premijera Kantona Sarajevo gospodin Konakoviću se ukazalo 
veliko povjerenje. Gospodin Konaković je svojim izlaskom iz SDA i formiranjem novog 
političkog projekta izgubio povjerenje stranke koja ga je predložila kao i povjerenje 
parlamentarne većine u Skupštini Kantona Sarajevo te zbog toga nije moguće provoditi 
politiku u Vladi Kantona Sarajevo a što bi bilo štetno za građane Kantona Sarajevo. Pred 
Vladom Kantona Sarajevo u narednom periodu predstoje aktivnosti na nastavku reformi 
realnog i javnog sektora, odnosno implementaciji aktivnosti preuzetih reformskog agendom 
na koju su se obavezale sve Vlade u BIH. Stoga je potrebno imenovati premijera koji ima 
puno povjerenje parlamentarne većine kako bi predvodio Vladu koja može odgovoriti svim 
izazovima i preprekama koje sa sobom nosi ova veoma zahtjevna i odgovorna funkcija. Iz 
gore navedenih razloga smatramo opravdanim podnošenje ovakvog prijedloga Skupštini 
Kantona Sarajevo te pozivam zastupnike da podrže inicijativu za izglasavanje nepovjerenja 
Vladi Kantona Sarajevo.  
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Čelik. Uvaženi, pozivam sada uvaženog premijera Elmedina 
Konakovića da nam se obrati, izvolite. 
 

Premijer Elmedin Konaković: 

Poštovana predsjedavajuća, dopredsjedavajući, poštovane zastupnice, zastupnici u Skupštini 
Kantona Sarajevo. Ministrice i ministri u Vladi Kantona Sarajevo, poštovani gosti, cijenjeni 



 

   

mediji, gledaoci TVSA, sve vas srdačno u svoje ime i u ime Vlade Kantona Sarajevo 
pozdravljam i želim vam uspješan rad na današnjoj sjednici.  

Ima ona jedna narodna „Ne pada snijeg da prekrije brijeg, već da svaka zvjerka pokaže svoj 
trag“. Eto jutros me nešta asocirao ovaj snijeg da tako počnem ovo svoje izlaganje. Prvo ću se 
osvrnuti na zahtjev predlagača koji apsolutno s političkog aspekta opravdan jer na 
administrativno proceduralno, procedura koja je propisana Poslovnikom, zakonom i pokazuje 
da bez obzira a težinu ovog političkog procesa mi svoje političke procese vodimo 
dostojanstveno i to je zaista vrijedno hvale. U svom izlaganju govorit ću o rezultatima ove 
Vlade i o onome što predlagač kaže da bi bilo štetno po građane ako premijer, jer ovdje jeste 
o premijeru, nije riječ o Vladi. Inicijativa za smjenu Vlade je formalna i ona je proceduralna 
kako bi s čela ove Vlade bio smijenjen premijer i nemojte mi zamjeriti što ću u nekim 
dijelovima svog izlaganja možda malo biti i ličan i koristiti ću riječ ja i koristiti ću riječ moja 
Vlada. Inače kada kažete nešto moje, a to su mi prigovarali, ne znači to ta neka prisvojna 
opcija, nego znači da nečemu pripadate, ja sam ovoj Vladi pripadao od samog početka u oba 
saziva i zato nekada vrlo rado kažem moja Vlada. Pošto je ovdje upitan i taj kredibilitet ili 
povjerenje koje sam ja dobio kao premijer, moram reći nešto o sebi. Ja sam na onim zadnjim 
izborima sa 14 mjesta na listi SDA imao 10.738 glasova. Više nego svi nosioci drugih lista 
kao nosioci. U svojoj lokalnoj zajednici iz koje dolazim u Opštini Centar imao sam 2036 
glasova. Više nego svi nosioci lista , pa i moje u Opštini Centar. To je bio odnos mojih kako 
bih rekao lokalne zajednice iz koje ja dolazim. Kao šef kluba u prošlom mandatu i neko sa 
ovim brojem glasova i političkim kredibilitetom prihvatio sam poziciju premijera Vlade 
Kantona Sarajevo, izabrao sam tu tešku funkciju, a mogu je porediti sa ovom šefovskom 
kluba jer sam je obnašao četiri godine. I potpuno je to drugačiji posao i potpuno su to 
drugačiji izazovi i malo vam je manja plata kada ste premije nego kada ste šef kluba. Ja sam 
sve to prihvatio znajući naravno šta me očekuje i znajući kakvi su teški zadaci pred nama, i 
danas ćemo o njima govoriti. Dolazim na čelo te Vlade nakon mandata koji je vjerovatno 
najgori u istoriji ove Skupštine, pun političkih previranja, pun političkih trgovina, 18 ruku, 
jedan dan na jednoj strani, drugi dan na drugoj, nekoliko zastupnika pojedinaca koji su 
ucjenama, trgovinama, prevarama uticali na te političke procese. Na žalost bio sam saučesnik 
te cijele priče davao joj često i dinamiku i boju, a tek smo po tom završetku vidjeli koliko je 
to skupo koštalo ove građane Kantona Sarajevo. Koliko smo štete nanijeli ovom sistemu i 
kakvo smo stanje ostavili iza tog četverogodišnjeg mandata u kojem smo ovdje obarali Vlade, 
mogu reći necivilizovanije nego što vi radite to danas. I te su upravo političke, ta politička 
dešavanja meni bile smjernice kako da pokušamo mi unaprijediti ili voditi procese u Kantonu 
Sarajevo da se takva stvar više ne desi. Danas, na kraju evo ove cijele priče mogu reći da smo 
u tome zaista uspjeli. Da je ovaj mandat obilježen i s nekoliko političkih turbulencija koje su 
imale promjene Vlade u jednom sazivu, DF – SDA, koja je protekla također civilizacijski 
dostojanstveno, ona je također bila politička, nije bila ni ljudska, ni rezultatska nego je bila 
politička, i što, ponavljam još jednom jeste jedan normalan politički proces i slijed koji nije 
nezapamćen ili nezabilježen, a opet naglašavam da je vođen vrlo civilizacijski, pristojno bez 
imalo velikih emocija, turbulencija i tenzija. Taj nas bivši mandat koštao sljedećeg stanja, 
ovdje smo zatekli deficit od 90, 5 milion KM, izvršne presude 30 miliona koje nisu bile 
prikazane kao deficit pa vam je to zajedno 120 miliona. Pa smo u naredne dvije godine dobili 
još po 10 miliona tih izvršnih presuda, što iznosi preko 140 miliona KM tereta. Sa kojim smo 
mi startali svoj mandat. Govorim to često jer je slikovito. Užine u osnovnim školama nisu bile 
plaćene šest, sedam mjeseci, druge obaveze nisu bile plaćane, vrlo su neredovno plaćane i 
neću danas govoriti personalno o ljudima koji su taj broj uveli u mirnu luku, govorio sam to 
više puta da ne bude danas lobiranja, to me ne zanima. Najveći problemi pred ovom Vladom 
bili su vjerovali ili ne, ako se sjećate grijanja u to vrijeme, prvi problem ove Vlade bio je 
isporuka grijanja jer smo imali dvije, tri sezone svaku tamo nekada od oktobra novembra sa 



 

   

tenzijom da li će biti isporuke plina, hoće li biti grijanja, sjećate se i prekida koji su u tom 
snabdijevanju bili problematični. Danas se ne sjećamo da je to bio problem. A ja sam nešto 
guglao gledao sam te informacije, rekli smo to je prvi zadatak, prvi prioritet koji treba da se 
riješi. Govorit ću kasnije u kakvom se stanju nalazi taj segment. Naravno taj famozni problem 
vodosnabdijevanja 16 godina od 2000 neke godine nije zamijenjen ni šaraf na toj vodovodnoj 
mreži, krčmila su se ta preduzeća, upravo onako kako sam ja govorio ove tri godine, 
rasparčavala se po političkim privatnim nepotističkim i drugim osnovama i proizvela su da i 
čak vodosnabdijevanje koje u Sarajevu nikada ne bi trebalo biti problematično i da smo imali 
redukcije, ljeti zimi, dnevne noćne, i t o je također bio eto možemo reći u to vrijeme u istom 
rangu grijanja, a danas naravno s ovog aspekta i veći problem Kantona Sarajevo. Javni 
gradski prevoz koji je na leđima Grasa kolabirao jedno preduzeće koje je pojelo potpuno svoj 
kapital 350 miliona KM, njegov gubitak. Davno preko visine kapitala, što znači da je davno 
trebao biti u stečaju a mi se našli pred tim famoznim pitanjem ako ide u stečaj ovakav ili 
onakav kako uspostaviti JGP, to je pretežak zadatak, nismo našli odgovor na to kako kada 
gasite Gras i gubite svu njegovu imovinu da nađete 300 novih miliona i kupite novu imovinu i 
formirate novo preduzeće sa 1500 ljudi kojima tamo nisu plaćeni doprinosi i dug samo prema 
poreskoj upravi 110 miliona KM. To je bila nemoguća misija opredijelili smo se za jedan 
drugi put i govorit ću naravno o tome u kakvom stanju danas jeste gradski saobraćaj. Pasa 
lutalica, napada na ljude bilo je vjerovatno rekordnih u regionu sigurno vjerovatno i na 
prostorima Jugoistočne Europe, uključujući Rumuniju i kojoj su tamo dešavanja eskalirala, pa 
je bilo brutalnih i rješavanja i svega. A govorit ću naravno u nastavku i kako danas izgleda taj 
problem. Komunalna privreda na koljenima potpuno, dakle sva preduzeća sa negativnim 
trendovima poslovanja. Al sva i sva sa godišnjim izvještajima lošijim nego prethodne godine. 
Sva su komunalna preduzeća bila potpuno skoro pred kolapsom. Rekao sam nešto o toj 
političkoj klimi koja je bila vjerovatno najgore što se desilo u kantonu. Eto mi ovdje nemamo 
nikoga koga možemo smatrati neprijatelj BIH, nemamo te prefikse nacionalne, nemamo 
SNSD, HDZ nemamo ni Dodika ni Čovića, nikoga na koga bi smo se mogli, ko bi nam 
mogao biti alibi da kažemo zbog čega mi nismo radili svoj dio posla, i to je potpuno nejasno, 
a ustvari je potpuno jasno. To je samo politička trgovina kako bi pojedinci imali pravo biti na 
čelu nekih stranaka a onda njih tretirati ako svoje i praviti ovo što se godinama pravilo u 
Kantonu Sarajevo. Naravno, reći ću i o tome kada budem govorio o rezultatima kakvu smo mi 
političku klimu napravili svi zajedno. Zatekli smo oko 11.500 zaposlenih na budžetu, što je 
sigurno 1500 više od onoga što je Kantonu Sarajevo potrebno ili onoga što je optimalno. 
Ispadali su iz kancelarija ljudi u tim smjenama Vlada, kako koja vlada padne ostanu svi ovi 
što su ih doveli ovi ranije,a dođu novi jer ovi što ih dovedu ostave ih odmah na neodređena 
vremena, sistematiziraju. Sve su te sistematizacije veće od potrebnih. Mi smo o tome često na 
Vladi govorili i brzo se naravno nađe Mario, saglasnost ili ruke, ruke su originalna tema kako 
bi se to dogovorili i kako bi se Govorit ću naravno i koliko ih je danas. Jedan od težih 
zadataka mislio sam bit će nam taj socijalni dijalog, sa partnerima, sindikatima koji su dok 
sam bio zastupnik a i nekako možda sam bio tu neobjektivan meni izgledali kao mogući 
problem jer su u ovih 140 miliona, 50 miliona te lagane olovke političara koji su se igrali i 
ovim ljudima potpisivali kolektivne ugovore koje nisu poslije poštivali. Pa su ti procesi 
završavali na sudovima, uz kamate uz posebno bolne troškove advokata to je više miliona 
lagane olovke, potpisanih obaveza prema budžetima Kantona Sarajevo. A govorit ću naravno 
u kakvom stanju jeste Kanton po ovom pitanju. Zatekli smo 15 presuda Ustavnog suda. I 
nešto možda malo više, neiplementiranih koje su u Kantonu Sarajevo dugi niz godina u 
fijokama pa onda istovremeno kritikujemo ove druge političke subjekte van Kantona pojedine 
koji ne poštuju presude Ustavnog suda i time naravno derogiramo sve što težina te presude 
Ustavnog suda ima i što bi smo mogli kao politički argument koristiti. Imao sam nekoliko 
anegdota s početka ovog mandata kada sam pokušavao dobiti informacije od predstavnika JP, 
Skupština JP, NO, direktora, trebalo mi je nekoliko sedmica pismeno zvanično aktom 



 

   

premijera, olovkom da mi neko iz JU odgovori na pitanje koje smo smatrali mi u Vladi 
bitnim, o poslovanju o platama o primanjima. Neki čak nikada nisu odgovarali, to je bio takav 
sistem u kojima ste na čelu ovih preduzeća pogotovo u tim upravljačkim strukturama u tim 
skupštinama imali te politički izabrane poslušnike koji su imali druge centre kojima su 
podnosili račune. To je također nama bio jedan od zadataka. Govorit ću o tome kako to danas 
u Kantonu Sarajevo izgleda. Dešavalo bi se da na moje pozive u ZZO, ako se sjećate to je prvi 
front koji smo ovdje otvorili, a možda atipično, po prvi put ljudi iz iste stranke na različitim 
stranama javno, medijski u Skupštini Kantona Sarajevo. To je bio već znak da ćemo mi biti 
malo drugačiji da nećemo biti onako kako je to politika otprilike iskreirala i kako bi trebalo 
biti. Tada mi se iz tog zavoda na zahtjev da se održi jedan UO nije javljao niko dva dana na 
telefon, ni na poruke koje ostavljala moja sekretarica, niko se nije javljao. Pa smo ministar 
Šabić i ja bahnuli u taj Zavod, našli sve te ljude koje zovemo. Na telefon, našli ih u 
kancelarijama oni nisu htjeli da se jave premijeru Vlade Kantona Sarajevo kojeg ste vi 
odabrali, većina u ovoj Skupštini. Našli smo sistem u kojem najviše benefita imaju 
predstavnici izvršne vlasti, premijer i njegovi saradnici imaju velika prava, velike plate, 
reprezentacije, sekretarice, telefone, telefonske račune, članstvo u različitim UO, bordovima, 
posebno u tu koncesiju ZZO u kojima su to hiljade KM na računu, pojedinaca koji su također 
koristeći taj političku uticaj, političku poziciju pribavili sebi tu korist, zakonito ono što kaže, 
to je bilo po zakonu, ali nije bilo moralno i nije bilo logično dok se istovremeno u ostatku 
države i u Kantonu Sarajevo vode procesi za poboljšanje uslova života kategorijama koje 
teško žive. Nije bilo logično da iko od nas ima takve benefite. Govorit ću naravno i kakve 
benefite ima Vlada i kakve je benefite imala tokom ovog mandata. Mi smo se opredijelili za 
sljedeći put i mogu slobodno reći da je to jasna vizija od početka a vi možete danas sve to 
porediti sa Ekspozeom premijera i vidjeti šta je tamo urađeno. Govorit ću naravno os tvarima 
koje nisu urađene, ima ih dosta, neke bih uradio drugačije da se vratimo na početak mandata, 
neke smo slabosti pokazali kao Vlada u toku mandata koje su hajmo reći bile čak i nepotrebne 
ali kažu da je politika umijeće mogućeg i da se to može porediti sa eto mandatima prije nas a 
da se naravno ne mora uvijek komparirati sa onim što bi bilo idealno jer daleko smo od toga 
da kažemo da smo idealno mi radili svoj posao. Ja lično i moji saradnici naravno. Vidjeli smo 
da su najslabije karike u ovom sistemu ti alati ili institucije kontrole. Tadašnji direktor 
inspekcije KUIP žalio mi se s pravom na potpuno loš tretman naše Uprave za inspekcijske 
poslove, ako se sjećate tužiteljica i komesar nisu razgovarali, nisu govorili uopšte i imali smo 
tenziju na relaciji ove dvije institucije, svi su se žalili na nedostatak podrške Vlade Kantona 
Sarajevo, budžeta, nije bilo dovoljno ljudi, nije bilo novca za materijalne za njihov materijal i 
usluge, za druge stvari i procese. MUP kao također jedan od alata kontrole bilo također dosta 
destruirano sa problemima unutar tog ministarstva i na relaciji Komesar i ostali. I mi smo se 
prvo opredijelili da naši prvi koraci budu jačanje ovih institucija. Dok smo uvodili moratorij 
na zapošljavanje, koji nam je dao efekte, govorit ću i o njima naravno jačali smo ove 
institucije, dozvolili smo prije 120 novih policajaca u MUP-u, dozvolili smo prijem 30 novih 
inspektora, dozvolili smo prijem 10 novih tužilaca sa saradnicima i odgovorili na sve njihove 
zahtjeve koji su imali prema nama u tom trenutku u skladu s mogućnostima budžeta, za 
nabavku opreme, materijala i drugih stvari koje su im potrebne za normalno funkcionisanje. 
Da ne spuštam se na najniži nivo i da ne govorimo prostorijama za arhive i drugim stvarima, 
parking mjestima koje smo apsolutno ispunivši sve njihove zahtjeve učinili da bi pokazali 
naše opredjeljenje da upravo te institucije rade svoj posao i da nam olakšaju svoj posao. 
Danas mogu reći da smo u tome uspjeli. Ono što sam ja koristio u zadnjih nekoliko mjeseci 
kao argument isključivo su, da počnem pričati ono što ja znam, a nema potvrđeno, to bi bilo 
mnogo, a moguće da će se i to desiti. Isključivo su nalazi inspekcijskih organa, nalazi 
tužilaštava i drugih koji su ustanovili propuste u funkcionisanju, a prije svega naših 
institucija. Stavili smo akcenat na kontrolu naših institucija,zato je vjerujte mi bilo potpuno 
opravdanih razloga i nužne potrebe. Podsjetit ću da je ova Skupština već uputila prije našeg 



 

   

dolaska 2013 čini mi se tada ministar MUP-a uputio Tužilaštvu nalaze revizorske, 13 ili 14 
javnih preduzeća koja su po revizorskim izvještajima bila u kriminalu već i da nemamo 
izvještaj iz Tužilaštva da li je bila neka tužilačka odluka, da li je pokrenuta istraga ili je 
zaustavljena ili nije bilo potrebe ali su ti revizorski izvještaji živi i ja sam ih čitao i povukao 
paralelu između onoga što se danas u Kantonu Sarajevo dešava. Prije donošenja nekih odluka 
sjećate se da je ova Vlada obišla nekoliko puta sva preduzeća. Proveli smo prvih nekoliko 
mjeseci na terenu, kako se to kaže, nismo ni jedan problem čekali u kantonu u svaki smo 
problem otišli, u Gras, VIK, Toplane, Sarajevo gas u sva ova velika preduzeća. Nismo sve 
ustanove stigli obići, puno ih, nismo naravno sve škole drugo čega smo osnivač, ali one 
najkapitalnije, a pogotovo one sa puno problema, sve smo obišli, svejednu više puta kako bi 
se na licu uvjerili ono što smo kroz papire dobijali. A još ću vas jednu stvar podsjetiti kakav je 
odnos bio ovog sistema prema ovom najvećem problemu. Izvještaj tih JKP podsjećam vas u 
ovu skupštinu dolazili su iz Zavoda za planiranje zbirno, o njima se nije raspravljalo i o njima 
se nije izjašnjavalo do prije nekoliko godina. U prošlom mandatu u onom sazivu nekoliko nas 
zastupnika je na tome insistiralo i od tada s to tačke dnevnog reda u ovoj Skupštini i one su 
pokazale sve o no što je najveći problem ovog društva, taj uticaj lični, taj uticaj interesnih 
grupa na procese koji koštaju ovo društvo toliko skupo da nam onda nedostaje novca za 
obrazovanje, za policiju, za socijalne projekte, procese, kapitalne projekte i to curi na sve 
strane kakvo je stanje bilo a prije ove Vlade smo ga mi počeli u tom segmentu popravljati. Na 
osnovu te političke procjene i štetnosti svih procesa koji su iz nje proizašli prošlog mandata u 
kojima je ovdje bilo skoro pa fizičkih obračuna na sramotu bilo je i to ove godine jednom je 
to uradio jedan od zastupnika. Ali je prije ovdje to bilo skoro normalno da se vrijeđaju da je 
verbalnih napada puno, ima nekih snimaka sa you tube pokazuju se i sada, to je taj prošli 
mandat četiri godine. Niste mogli ništa glasati što je prijedlog druge strane, druga strana je 
ako ste pozicija opozicija, ili obrnuto, ako pozicija nešto predloži, opozicija vrlo rijetko ili 
nikada nije glasala zato što politike kažu nećeš podržati nešto što predlaže neki SDP, DF; 
Naša stranka, SBB ako si SDA kao što sam ja bio ili obrnuto, naravno. Mislim da smo na tom 
polju napravili najviše u BIH. Da je ta saradnja uz tenzije uz neke procese koje nismo gledali 
isto, uz kritike uz nekada mogu reći čak i teže riječi možda čak i s moje strane, je bila ta 
zdrava politička podloga da se na njoj popravi stanje u Kantonu Sarajevo. Nije ni to došlo 
nako, popili smo kafa, pričali os tvarima, dogovorili se, razgovarali što je zaista opet 
preduslov da se ove stvari dešavaju. I moram reći zbog toga sam često bio kritikovan u svojoj 
političkoj partiji, često. Pa su mi pisali pisma sjećate imam neku svoju matematičku većinu, 
neku parlamentarnu neku nešto. A ti su ne mogu reći kompromisi, nego dogovori dovodili do 
toga da ste vi skoro naše zakone sve bitne procese Ustav, kada nam je trebalo 2/3 podržali. A 
da smo mi kao Vlada pravili pauze od 15 minuta od pola sata, sat i u te zakone ugrađivali vaše 
prijedloge, opozicije, pozicije, pojedinca. Na lošem sam glasu , izgubio sam glas, nešto sam 
pjevao preko vikenda. I to je dalo rezultat u kojem danas u Kantonu Sarajevo ni jedan proces 
ni jedan, nije lošiji nego što smo ga zatekli. A za četiri dana bit će tri godine od kada je 
imenovana ova Vlada, 23. marta je imenovana i od tada mi formalno obavljamo svoju dužnost 
jer se čekalo na formiranje ove Vlade nekoliko mjeseci dok su se dogovorile te parlamentarne 
većine. Deficit danas u Kantonu Sarajevo je prepolovljen i više od toga, ona je sada ispod 
onog nivoa pola jer smo stali u prvoj godini ako se sjećate se, skinuli smo ga skoro 47 
miliona, pa smo rekli sačekate ovo je bila greška, trebali smo i taj novac investirati u kapitalne 
projekte, jer je bolje to nego ga sanirati prebrzo. Deficit nije bilo potrebe moglo se 
funkcionisati. Taj broj uposlenih sa 11.500 doveli smo do nekih 10.700. nije to smanje od 800 
ljudi. To su ove varijable u obrazovanju koje vam prave lažnu sliku, to je nekoliko stotina 
ljudi manje danas na budžetu što se na strani plata osjetilo ozbiljno i danas je to mnogo bole i 
prihvatljivije iako je još višak ljudi u Kantonu Sarajevo ali je bolje nego što smo zatekli i 
nismo mi nazapošljavali svoje iako je naravno bilo i tih pojedinačnih slučajeva i nepotizma i 
zapošljavanja i ličnog i članova Vlade i zastupnika u Skupštini čiji danas najbliži rade u 



 

   

nekim JP i to ga je bilo ali moramo priznati mnogo manje i ne tako sistemski kao što je prije 
bio slučaj. Plate su bile 30. u mjesecu ili zadnjeg u mjesecu za onaj prethodni mjesec. Pa ovi 
što imaju kredite izgube na tim kamata od 05, 01, 07 izgube određeni iznos novca. Pa je i to 
bio problem. One su u ovom mjesecu bile isplaćene 14 ili 13 čini mi se. Tako da smo uz sve 
napore uspjeli pomjeriti plate 15 ili 16 prije. Sa sindikatima o kojima sam govorio, danas 
imamo potpisane sve kolektivne ugovore. Da li ima nekog osnova za tužbu, moguće je nekih 
sitnih stvari koje ćemo u primjeni kolektivnog ugovora kroz komisije koje smo formirali 
vidjeti. Bila je čini mi se čak i jedna, pa smo onda brzo reagovali i korigovali sa jednim 
sindikatom uz njihovu veliku objektivnost da traže ono što je realno. Mi danas u Kantonu 
Sarajevo iza sebe nikome nećemo ostaviti dug ni marku. Niko neće plaćati naše obaveze. 
Istovremeno smo svima povećali plate. U zdravstvu smo ljekarima povećali plate rekordno u 
regionu, nikada na prostorima bivše Jugoslavije ni jedna zemlja nije bila u prilici svojim 
ljekarima povećati plate 25%. To smo uradili svjesno, svjesni težine i odgovornosti ovog 
posla, ali i tržišta rada koje nam pravi veliki problem. Odlaze na najbolji ljudi, nema nam ko 
liječiti djecu. Najbolji su dječji kardiohirurzi napustili KCUS, otišli u neke druge privatne, 
druge države. Pedijatara danas 27, bilo ih je 52 prije nekoliko godina na Pedijatriji. I niz 
drugih pokazatelja koji govore u prilog tome moram reći s ponosom povećali platu 25%. 
Nikada niko na prostorima bivše Jugoslavije u jednoj godini to nije uspio uraditi. Mi smo to 
uspjeli. Zdravstvenim radnicima 13%. I to je povećanje enormno u odnosu na dosadašnja, a u 
skladu s mogućnosti, a govorit ću zašto. Kakve smo to rezultate postigli u oblasti zdravstva, 
naravno napomenut ću i one koje nismo. Obrazovanju je plata povećana cca oko 7 do 7,5%, 
policiji blizu 6 – 6,5. njihove smo koeficijente također izjednačili sa federalnim što je bila 
neka nepravda prema našoj policiji koja je najbolja u državi BIH. Državnim službenicima 
smo najmanje povećali plate, oni su dakle samo po osnovu ove osnovice, ali smo prema njima 
ispravili nepravdu minulog rada u kojem su svi imali onaj 0,6 minuli. Oni samo 0,5. nemaju 
oni više 0,5. svi imaju 0,6. U tim kolektivnim ugovorima smo uglavnom ili ne znam jesmo li 
baš sto posto, a čini mi se da jesmo, sva ta opšta prava izjednačili, naknade neke koje govore 
u smrti u porodici, bolesti u kojima smo napravili jedan pravedniji sistem. Nije to dovoljno, ja 
mislim da ljudima to nije dovoljno s obzirom na najveći broj onih koji pošteno, časno rade 
svoj posao, zaslužuju više, ali je to u ovom trenutku bilo optimalno. U ovom trenutku je to 
bilo jedino moguće. Sada ću malo po ministarstvima. Ne mislim da ću predugo, imam pravo 
da govorim, imate i vi pravo unijeti kifle ko hoće da me prekine, kada neko oduži dugo 
nekome se kifle prekine. Ali ja danas zaista hoću da kažem zbog prije svega javnosti naravno, 
a onda i zbog vas puno stvari koje su zanemarene u ovoj priči o smjeni premijera. 2018 
usvojen je najveći budžet u istoriji Kantona. On je veći od svih zato što su onim budžetima 
koji su imali više novca bile tranše nižim nivoima vlasti, pa kada se sabere, on je nominalno 
bio u brojkama veći. Ali ono što kantonu ostaje nikada nije bio veći. U Rebalansu 2017 
godine imali smo kapitalnih investicija 170 miliona KM. Zatekli smo 60 na početku u tom 
budžetu, dakle odnos kapitalnog budžeta je drastično porastao. Utrostručili smo kapitalne 
investicije u odnosu na početak, ali napominjem vodeći sve ove procese o kojima sam ja 
govorio pomjerajući platu, povećavajući platu. Ona nije uticala na ono što je najbitnija stvar u 
budžetu to su kapitalno investiranje kako bi se društvo dalje razvijalo. Danas se plaćanja u 
Kantonu Sarajevo izvršavaju u danu. Nikada me niko nije nazvao da interveniše da nešto 
platim. Platimo. To unesu u Ministarstvu finansija, pet je nas koji to potpišemo. To na kraju 
dođe do premijera na potpis i prije je bilo takvih slučajeva. Mi smo bivšeg ministra i bivšeg 
premijera molili, neko te zamoli, neki sportski klub, neka škola, daj moram platiti. Pa molite 
da se nešto plati. Nikada nisam intervenisao da se nešto plati jer se sve plaća u roku, u danu, 
ako danas unesete svoj nalog za plaćanje u Ministarstvu on je ujutro izvršen. U toj široj slici, 
porast indirektnih poreza u zadnjih pet godina u državi BIH bio je 750 miliona do 2017. u 
Kantonu Sarajevo je preko 600. dakle preko 100 miliona godišnje raste uplata indirektnih 
poreza na jedinstveni račun Trezora. Dakle, to je jedini dio zemlje koji se razvija dovoljno 



 

   

brzo po ovom osnovu. Ima naravno drugih osnova, to ću na drugim forumima kada budemo 
govorili o raspodjeli javnih prihoda, izvoza, pokrivenosti i nekih drugih. Ali ovdje govorimo 
samo o pokazatelju kako ekonomija u Kantonu Sarajevo stoji. Dakle to nije naš trend, nismo 
ga mi započeli, on je bio i prije ove Vlade, mi smo ga intenzivirali i nastavili. Uz sve ove 
brojke, povećane plate, pomjeranjem, likvidnost, kapitalne investicije, danas smo najmanje 
zadužen Kanton u zadnjih ne znam desetak godina. Dakle čak i kada smo planirali zaduženja, 
odustajali smo od zaduženja jer smo imali dovoljan priliv sredstava. Pa smo ako se sjećate 
obveznice jednu ili dvije emisije potpuno zaustavili jer nije bilo potrebe, jer je bilo sredstava u 
budžetu. Pa smo neke kapitalne projekte, taj ZOI famozni, taj šestosjed planirali 16 miliona 
kredita, pa našli 6 iz ušteda, pa uzeli 10 miliona kredita. I danas je Kanton najmanje zadužen, 
nije u svojoj istoriji naravno, jer je bilo malih zaduženja na početku, ali u zadnjem periodu, 
recimo decenije najmanje zaduženja i najmanje ubjedljivo zadužen u BIH u odnosu na sve 
druge nivoe vlasti u odnosu na Federaciju, na RS, nekoliko puta manje zadužen. A podsjećam 
nismo mi štedili. Nismo mi katirali troškove, rezali ih, pa je to ko biva zato ko što neki 
menadžeri rade pa na uštedama ko biva to se nešto pravi, neko pozitivno poslovanje. To se 
tako ne radi. Danas ovo sve što plaćate, nisam ponio, plaćamo tokenom s mog telefona 
platimo jer su vrijedni ljudi ministarstva finansija unaprijedili taj segment, nema onih 20 
papira potpisa, nego imate svoju šifru elektronsko bankarstvo, pregled, presjek, kontrolu svih 
plaćanja unazad nekoliko mjeseci, šta vas zanima, uđete sa mnom, vidite ko je kome šta 
platio. To danas radimo elektronski. U komunalnoj privredi smo imali vjerovatno najteži 
zadatak. Dakle to je bio kolaps sistema. Potpuni kolaps. Nemojte da zaboravimo da je to bilo 
potpuno na koljenima. Da su sva preduzeća bila u dubiozama. Da su sva imala višak radnika. 
Da je podsjećam isporuka grijanja, vode, JGP, sve komunalne usluge bile na granici da li će 
se uopšte dešavati ta funkcija je bila upitna. Danas, evo počet ću s tim grijanjem. Imamo dva 
preduzeća u kojima nikad nije bilo upitnost ako neka velika politika ruska prema Balkanu 
zavrnula pipu, tada dolazi do problema, a bez toga to su dva preduzeća koja vraćaju svoje 
dugove, koja pozitivno posluju, koja isporučuju ovaj energent svima, na sva mjesta koja šire 
svoju uslugu, koja su pogotovo Sarajevo gas, proširili broj korisnika. Dakle, a uz istu cijenu s 
početka ovog mandata. Ona je nekoliko puta varirala. Tu ste nas nekoliko puta uhvatili u 
nekim greškama, u Toplanama smo jednom povećali cijenu retroaktivno pa na prijedlog SDP-
a smanjili, vratili taj povećali od septembra. Ali taj sistem danas funkcioniše bolje nego ikad. 
I te su firme pozitivne i Toplane vraćaju svoj dug. Toplane su bile na putu Grasa. A danas su 
Toplane na putu Tržnica. One vraćaju svoj dug, plaćaju plate, sve na vrijeme energente i 
prave pozitivan saldo na kraju godine uz sva ova plaćanja. Sarajevo gas nakon nekoliko 
godina pozitivan. A nije bio dugo. I plus uz svu tu pozitivu širi svoju mrežu, priključuje se 
veći broj korisnika koji su s aspekta zaštite ljudske okoline, a govorit ću i o tome za nas jako 
bitni. Druga preduzeća su bilježila također poraste u poslovanju, a čujte, uz vrlo bitnu stvar, 
svake smo godine smanjivali tranše komunalnoj privredi. Dakle ono što je bila logika da se 
komunalnoj privredi stalno ubacuje, dolmi, da se odavde s različitih strana pumpaju ta 
preduzeća, mi smo prekinuli. I danas je dotacija komunalnim preduzećima manja nego što je 
bila prošle godine, a ta je manja nego što je bila pretprošle godine. One su manje nego što su 
zbirno bile prije. A ta preduzeća posluju pozitivno. A ta preduzeća danas imaju oko 600 ljudi 
manje u svom sistemu. To su sve provjerljivi fakti. A kada smo imali onu jednu pres 
konferenciju neko je rekao zvuči vam skandinavski ta pres konferencija. Ona je zvučala 
skandinavski. Povećana je naplata onih starih dugova koji su bili veliki problem, uz velike 
aktivnosti ministarstva resornog i ministarstva pravde napravljen taj akcioni plan, sa 
sudovima unaprijeđen taj segment, tjerali smo se te ljude da rade svoj posao i to smo radili 
stalno. Tu smo možda prekoračivali svoje ovlasti kada smo upadali u ta preduzeća, palili 
kompjutere, provjeravali šta oni tamo rade, može se reći da mi to možda nismo trebali raditi 
ali ja danas zato mogu govoriti o ovakvim rezultatima. Da smo tim ljudima pustili da oni to 
sami rade, vi bi mene danas s razlogom smijenili. U kulturi i sportu odvijaju se procesi koji su 



 

   

normalni. Mogu reći da su oni uspostavljeni ranije i Kanton je u tome bio dobar. Često je 
rješavao probleme viših nivoa vlasti, često su se odavde finansirale i sportske i kulturne 
manifestacije koje su nadležnost države, koja naravno za to nema sluha. Finansirane ustanove 
iz kulture imamo ih veliki broj, veliki broj uposlenih. O ne ove godine i prošlih godina bilježe 
kvalitetnije programe, dakle u tome su bolji nego što su bili, ali dešava se jedna mala 
revolucija. Najkapitalniji period investicija u sport je prošla godina i najava ove godine. 
Dakle, tu ćemo iza sebe ostaviti dubok trag. Najviše kapitalnih investicija u sportu desit će u 
se u mandatu ministra Mirvada Kurića, i to su mali znakovi koje nikada niko neće moći 
nulirati. Dakle od svih infrastrukturalnih projekata vezanih za EYOF, a oni su višemilionski, 
do direktne pomoći infrastrukturi Željezničara, Sarajeva, ne ovo što mi redovno dajemo tranše 
za njihovo funkcionisanje, nego što dajemo za terenu, za južnu tribinu, za rekonstrukciju 
Koševa, za Akademiju scenskih umjetnosti, za bazena na FASTO, koji je i sport ii 
obrazovanje. To je najviše u istoriji Kantona ikada kapitalnih investicija u sport i u kulturu. 
Dobro, u kulturu možda nije najviše ali je jako puno. Uveli smo i fond za kinematografiju kao 
odgovor na probleme koje ima Federalna Vlada našim filmadžijama najboljim u državi dakle 
adekvatno odgovorili, opet ne znam jel dostatno, treba još ali smo im pokrili neke probleme 
koje su oni dobili zbog Federacije. Podržali mnogo kulturnih projekata van ovog našeg 
sistema koji je stabilan, možemo tako reći. Sjećate se da su ljudi imali i tu imali primjedbe, 
bilo vas je nekoliko član te komisije zajedno sa mnom prošlom mandatu, da smo kuburili sa 
finansiranjem ovih preduzeća. Niste čuli nikoga da se žali. Nikada niste imali ni jednu 
inicijativu da se žali, plaćanje na vrijeme, uredno, oni bili kreativni. Novi direktori na čelu 
ovih ustanova bili vrlo dobri, neki baš donijeli dobru energiju, poboljšali uslugu, promovisali 
nas van granica BIH, što u suštini i jeste njihov zadatak. Ogromne procese reformske 
napravili smo u Ministarstvu pravde i uprave. Izmjena Ustava kao prvi najkrupniji, najveći 
preduslov za implementaciju ovih 15 presuda Ustavnog suda je ponos vaš i naš. Da smo imali 
snage kada niko, imate samo floskularne ove priče o Ustavu. Evo imamo mi primjer i ovdje 
danas da smo i u prošlom mandatu birali četvrtog iz reda Ostalih predsjedavajućeg, možda 
čak kršeći Ustav, ali principe i koncept u kojima je to korist smo uvijek poštivali. Dakle 
izmjena Ustava je preduslov za implementaciju Zakona o lokalnoj samoupravi za koji znam 
da je sprema kod ministra Nenadića. I desila se sada obrnuta slika, ovi što su nas tužili i što su 
tražili nadležnosti i novac sada rade sve da se on ne desi. Dakle to je činjenica. Neki načelnici 
koji su bili najglasniji danas govore, neka malo, produžite razdužite pa nekad tamo u oktobru 
nek neko drugi krene, sada će izbori. Ja na vas apelujem kakav god epilog danas bude da to ne 
posustanete. Da taj Zakon usvojite. Imali smo ovdje jednu veliku turbulenciju političku. 
Slučajno sam se obratio Poreskoj upravi, slučajno. U analizi sistema da mi daju late 
uposlenika u javnom sektoru, rukovodilaca. Tadašnji direktor, gospodin Arifović rekao mi je 
ovo je jedan normalan akt, ne znam zašto me to niko ne pita, vi imate svi pravo rukovodioci, 
menadžeri premijeri posebno imati redovne informacije iz Poreske uprave i poslao nam jedan 
strašni papir. Na njemu su stajale plate direktora i njihovih saradnika. Neka se niko ne ljuti, 
neću govoriti imena ali neke ustanove moram. Jedan od tih Fondova je imao 10.000 KM 
platu, drugi stambeni onaj za izgradnju šehidskih stanova 7.500, tamo je i regres bio direktoru 
5000. Dekani plate po 5000, 6000, 7000 total primanja po 120.000 KM na nivou godine. Nije 
ni to naravno problem, i trebaju ali asistenti na tim fakultetima u isto vrijeme imaju 1200. U 
Zavodu za javno zdravstvo, zdravstvo je bilo posebno problematično, direktorica 5.500 a 
njene saradnice 3.700. Tri po 3.700. U to vrijeme i danas ministrica resorna zdravstva bila je 
ministrica u prošlom sazivu 2.600. dakle pomoćnice u Zavodu za javno zdravstvo 3.700 a m 
ministrica 2.600. donijeli smo Zakon koji je mogu reći historijski. I čija je primjena zaista 
stabilizirala neke okolnosti. Nije on s aspekta prihoda donio jako puno al je s aspekta 
discipliniranja i odgovornosti donio jako puno. I danas nam neki bježe, imam ja izvještaj iz 
Poreske uprave, star petnaestak dana, u kojima jedan dekan ima opet 120.000 KM, on je 
našao model kako da kroz Zakon o visokom obrazovanju dodatne poslove i aktivnosti, pa čak 



 

   

i ta neka vještačenja koja oni rade, to ne ulazim u to, ali se postavlja onda pitanje kako može 
stići vještačiti toliko i voditi fakultet na taj način. O tom po tom. Dakle to smo aktivnostima 
ovog ministarstva doveli u red. Nikada nije bila bolja saradnja to slušam iz ušiju predsjednika 
sudova, opštinskog, kantonalnog, tužiteljice, tih institucija sa resornim ministarstvom i sa 
Vladom, oni kažu da nikada po pitanju tih nisu imali bolju saradnju koja je naravno polučila 
rezultate, pa i kroz ovaj akcioni plan u komunalnoj privredi, kroz neke druge procedure koje 
su za nas jako bitne a njima smo često izlazili u susret i dozvoljavali nova upošljavanja. Tamo 
smo imali strašne probleme zaostalih plaćanja, zatvora, advokata po službenoj dužnosti, 
nagomilane milionske obaveze. To smo skoro očistili. Jako mali iznos su ostali, ali smo više 
mnogo od onoga što je bila obaveza ako posmatrate samo ovaj mandat Vlade. Saradnja s 
međunarodnim institucijama je zaista fantastična, govorim o ovom Ministarstvu, OSC, OHR i 
svi drugi koji su nam pružili nesebičnu podršku kod kreiranja svih zakonskih propisa, koji su 
zaista objektivno pripremljeni,Zakon o državnoj službu Kantona, primjer školski koji su 
poslije prepisali neki, a svi koji nisu prepisali od nas pao im Zakon. Dakle, federalni je pao, 
naš se primjenjuje, vrlo je dobar, naravno on će trebati neke dorade, pokazalo se u primjeni da 
ima nekih malih nedostataka što je i normalno kada Zakon osjetite u nekoj primjeni kakva je 
njegova težina ili njegova stvarna vrijednost. Dakle,u toj reformi javne uprave napravili smo, 
o tome sam govorio, smanjenje broja uposlenih ljudi, povećanje plata, efikasniju 
administraciju, brže se neki procesi završavaju, mnogo je manje korupcije u Kantonu 
Sarajevo, nego što je to bilo prije, a daleko smo naravno od zadovoljavajućeg stanja. U 
privredi smo stavili akcenat na podršci relanom sektoru i on nam je dao rezultate o broju 
uposleni. Donijeli smo Zakon o razvoju malih i srednjih preduzeća. Obavezali se da ćemo 
budžeta 0,5% godišnje izdvajati u tu namjenu, izdvojili nekoliko fondova, zaboravio sam i u 
finansijama taj spomenuti kreditno garantni fond sa Svjetskom bankom rasterećenje realnog 
sektora, smanjenjem administrativnih taksi i nameta i to nam je dalo rezultat da je u Kantonu 
Sarajevo u jednoj godini 20% novoregistrovanih malih i srednjih preduzeća. Podaci koje 
koristimo u saradnji sa Svjetskom bankom i koji su egzaktni, tačni, dakle nema veze neki se 
gase neki pale. 20% ih je više, što znači da uz gašenja je bilo jako puno registracije kompanija 
koje su proizvele nova zapošljavanja i o tome ću govoriti nešto. Najveću pobjedu napravili 
smo u reformi turizma. A i tu smo imali turbulenciju. Iz ruku opozicione partije oteli smo 
Turističku zajednicu, na čijem čelu je sjedio predsjednik Kantonalnog odbora, i niko nikada 
nije podnosio izvještaje. Supruge lidera tamo radile, nisu dolazile na posao. Dramu smo 
proživjeli, optuženi od nema koga nismo, bahati premijer ponovo upado s policijom, prijetio. 
Jesam. Da vratimo sve u sistem. Sistem koji danas kaže sljedeće: blizu 2 miliona KM 
naplaćene boravišne takse, svaka marka na računu a ona koja ni je transparentno utrošena 
najčešće uz suglasnost Vlade izvještaji koje ćete čitati i Sarajevo koje se kao turistička 
destinacija razvija najbrže u regionu, procentualno između top 10 destinacija u svijetu. Po 
procentu porasta broja novih gostiju, ustvari gostiju. Dakle jedan od sto gradova koji ima u 
toku godine veći broj turista nego broj stanovnika. Dakle to su parametri na koje smo 
ponosni. A prošli tešku bitku, golgotu, ostala nam pukotine, tragovi, i danas oni traju zato što 
smo tamo našli uposlene iz svih političkih partija koji se ne poznaju. 42 ljudi na jednom 
sastanku kada smo ih ono rasplakivali, njih 20 ne zna ovih drugih 20. jer ovih 20 radi za 
Turističku a ovih drugih 20 radi privatno za direktora i njegovu suprugu i njihove hostele. Oni 
su bili zaposleni privatno, primali su novac iz parafiskalnog nameta platu. Pazite, to je pljačka 
i to je kriminal koji pratimo. Bili ovdje ne bili. Proslijedili Tužilaštvu, vidjet ćemo da li će se 
neko umiješati. To je pljačka koje danas više nema. Turistička zajednica je Kantona sa svojim 
institucijama koje vode dva momka magistra turizma. Pazite, da otklanjamo te, a prošli smo 
to, nepotizam, rodbina, tetke, amidže, nane. Tako vam je to kada radite procese koji smetaju 
privatnicima onda vam oni animiraju svoje privatne medije, neke male portalčiće pa vam 
onda počnu pljuvati po porodici, po rodbini, po svemu ali na to smo morali biti spremni, ja 
sam to znao kada sam ovu poziciju šefa kluba ostavio, i prihvato ovaj mandat. I nije mi žao. 



 

   

Desio se još iskorak u nekim segmentima privede. Evo Skenderija je počela raditi ponovo 
sajmove. To nekoliko godina nije postojalo uopšte. Sada se tamo dešavaju sajamske 
aktivnosti. Oni su bolji, popravili su djelimično svoja poslovanja. Nisu na žalost još uvijek 
adekvatno i onoliko koliko bi taj potencijal mogao stara je to infrastruktura. Ovi kapitalni 
projekti koji su vezani za ZOI, i za EYOF su nešto na šta smo posebno ponosni mi kao Vlada, 
osvrnut ću se naravno svoj stav i naše razlike zbog koji mi pucamo, jer su one vrlo jasne. 
Dakle i o tom finansiranju ZOI, i stotinama hiljada maraka iz Sanacionom planu i to ću 
dijelom iako sam o tome puno govorio, ali podsjetit ću vas da ipak znate šta je to što nas čini 
drugačijim što danas taj snijeg otkriva trag. Psi lutalice, vrlo ozbiljan angažman resornog 
ministra, a veterinarske stanice svakodnevno ili sedmično ili vrši pritisak ponovo na onaj 
drugi ešalon koji najčešće ne bi radio ništa a imao bi te velike plate s početka ove priče. I tu 
su također u privredi bili dobri zajedno s komunalnom privredom. Pa smo upali u te teške 
izazovne zahvate kupovina azila, rješavanje tog problema u kojima vas odmah naravno optuže 
da ste korumpirani, da ste interesni, da to zato radite, dakle mi smo bez obzira na sve te 
okolnosti lomili, donosili odluke i rješavali te probleme. Danas je napad pasa lutalica u 
Kantonu Sarajevo tri puta manji nego na početku mandata ove Vlade. Iz Hitne pomoći imam 
stalno mjesečno barem dva puta informacije i poslat ću vam i taj papir. Jednom sam vam čak 
to i donosio. Danas je i dalje prisutan broj napada pasa lutalica manje od jedan dnevno, na 
početku ove priče u prosjeku to su bila tri dnevno napada pasa lutalica na djecu, trudnice, 
stare, iznemogle, a i tu naravno onda trošite ove nevladine lažne zaštitnike pasa koji od toga 
žive, trguju, izlaze i napolje, pa vam onda pišu pisma, prijete smrću, pišu porodici. Ali t je 
opis posla. U Zakonu o prostornom uređenju Ministarstvo prostornog uređenja i građenja, 
napravili smo također malu revoluciju zajedno sa vama u kojem su to zajedno sa IFC; 
Svjetskom bankom procedure, ne znači donošenje zakona rješavanje problema. Donošenje 
zakona znači definiranje pravca. I onda se taj Zakon mora strogo primjenjivati a onda ovi s 
početka alati moraju kontrolisati da li se on zaista primjenjuje. On je donesen i odličan je. U 
njemu smo ako se sjećate ukinuli te famozne korekcije regulacionih planova na kojima su 
neki načelnici napravili bogatstva. Imamo bogat načelnike koji su zbog toga dugo na 
pozicijama. To je bio također jedan od prijedloga opozicije Naše stranke. A u privredi nas je 
jednom Pindžo spasio kada smo tamo greškom predložili da Skupštine preduzeća mogu 
raspolagati imovinom. Ja to nisam vidio. Pa smo taj materijal povukli pa ga vratili privredi na 
doradu. Često naravno i spominjem opoziciju koja je uticala na naše odluke i prije donošenja i 
prije sjednica pomagala da oni budu dobri. Ali govorit to kao potvrdi sinergije naše koju smo 
mi imali u toku ove tri godine mandata. Povećali smo ovdje prava i lokalnih zajednica, vratili 
smo im nadležnosti do 10.000 kvadrata jer to po mom mišljenju jeste nadležnost lokalne 
zajednice, naravno da se primjenjuje adekvatno i zakonito da to načelnici ne 
zloupotrebljavaju. Sada kada imate ove male javne rasprave u regulacionim planovima, onda 
bi trebalo biti lakše i trebali bi smo naravno kontrolisati i paziti šta ljudi tamo rade. Ovdje smo 
napravili jedan sjajan projekat u kojem smo intenzivirali proces dodjele stanova za mlade 
predvidjeli smo ove godine 30, a opet je to bilo na prijedlog opozicije čini mi se Pindže tada, 
ministar Lukić je to zagovarao a vi ste podržali pa smo umjesto 30 – 94 mlade porodice 
pomogli da u prošloj godini sufinansiramo njihovu kupovinu prvog stanu koje su to uglavnom 
novi mladi, pametni ljudi, obrazovani, tek vjenčani ili u nekoj životnoj zajednici i koji bi 
moguće otišli a neće i to je također jedan od projekata koji je također bio jako značajan za 
nas. I dali smo pare jer smo iz ovog prilika, iz kontrole, iz ušteda, umjesto 300.000 mogli 
izdvojiti 940.000 za taj projekat. I ove godine je on planiran i opet se nadam da će biti 
realiziran u ovom većem iznosu nego što je planiran. Veliki smo problem zatekli također i 
rješavali ga prije nego što su na stranačke kolege blokirale deponiju. Krenula je izgradnja te 
sanitarne plohe ranije, nismo je mi ništa intenzivirali kada su ljudi gore blokirali. Pa ste vidjeli 
kako dva dana izgleda kada Rad ne vozi. Ne do Bog da su tri ili četiri dana. To je bolest, ne 
daj Boze baš epidemija. Ta sanitarna ploha bila gotovo skoro sa aktivnostima ministra Lukića, 



 

   

Selima Babića i drugih. I ona je samo za 10 dana došli, rekli ljudima evo ga funkcioniše, i od 
toga ljudi gore imaju problem. Gore je teško bilo slušati čovjeka koji maju bolesno dijete a 
kojem su ljekari da je ono bolesno upravo zbog toga što živi blizu deponije. Bez obzira na 
tezu deponija je došla tu prije njih a oni se tu naseljavali. To je bilo nenormalno posmatrati 
kako ljudi gore obolijevaju i kako žive, do Švrakinog se osjetio taj neugodan miris. Ali nismo 
zbog tog pritiska nego smo ranije počeli te aktivnosti, pa sanitarne vode, pa sanitarna ploha, 
pa deponija Smiljevići već izdvojili za tu novac i počeli smo to sanirati. Tišina. Nemojte 
dobacivati. Nemojte dobacivati. Nemojte me vuči za jezik, ja pokušavam biti parlamentaran i 
koristiti, nemojte me vuči za jezik.  

 

Predsjedateljica: 

Premijeru, premijeru nastavite. 

 

Premijer Elmedin Konaković: 

Zatekli smo projekte infrastrukturalne u saobraćaju koje neko pametan prije nas počeo neki su 
bili dobri ali su stali. Južna longitudinala stala jer je razigrani direktor bivši Direkcije za ceste 
donio meni i Muji Fiši na potpis ugovor, kaže samo vi to potpišite da povučemo 6,5 miliona 
bez saglasnosti Skupštine da se ona implementira dalje. Dobri pravnici koje smo mi skupili 
oko sebe, kažu ljudi vi ćete u zatvor ako potpišete 6,5 miliona povlačenja tranše koju 
Skupština nije odobrila. Pa smo morali tri mjeseca, rekordno brzo smo to uradili, sačekati da 
vi date saglasnost da se Južna nastavi, da se implementira ovako kako se implementira. Pa 
vam onda naravno neki projektant napravi zastoj zato što nije planirao jedno cijelo naselje da 
ima priključenje na taj kružni tok, pa i to malo prolongira, ali ona se što se tiče novca, 
administracije i vladinog nadležnosti bila potpuno spremna za implementaciju. Ona je 
nastavljena. IX je nastavljena, I transverzala po prvi put nakon ne znam koliko decenija 
započeta na pravi način, revidiran taj plan i projekat, obezbijeđeno 20 miliona KM spremnih 
koje već stoje preko godinu dana, a onda nam taj direktor Direkcije za ceste kaže da je taj 
tender pao. Da li je taj tender bio onakav kako on inače radi, uzima 3% i ovo što radi ne 
znam. Ne mogu to optuživati ali je on evidentno pao zbog toga, ali se onda zbog toga kritikuje 
Vlada ili recimo ja. I nema naravno ni to problema. Opis ovog posla jeste takav da često mene 
ljudi hvale zbog nečega što ovi vrijedni ljudi rade. Ili što vi uradite dobro pa ja kao premijer 
negdje dobijem neku pohvalu a naravno dešava mi se i taj slučaj Branković i drugi, da ko 
premijer popijem vatru jer je to opis posla. I ja ga prihvatam. Sjećate se stanja u taksi prevozu 
preko 1500 nelegalnih taksista je bilo na ulicama Sarajeva, otežano potpuno, nenormalno 
funkcionisanje onima koji plaćaju svoje doprinose onima koji su legalni, onim koji pune naše 
kase, sve obaveze izvršavaju na vrijeme na njima smo se iživljavali inspekcijski a oni drugi su 
vam imali samo ono stave onu tablu s magnetom taksi i ode, vozi niko ga dotakao nikad nije. 
Danas je stanje u oblasti taksi prevoza skoro pa idealno. Ima broj nelegalnih taksista koji 
imaju TA oznake, dolaze iz drugih Kantona, oni će biti predmet kontrole naredne, ali je stanje 
neuporedivo bolje čak iziskuje potrebu za emitovanjem novih licenci, dopunskih taksi oznaka. 
E sada ću nekoliko rečenica o tom Grasu, mi nismo mogli, a eto neko ko bude mogao nek 
proba, ugasiti Gras i prebaciti ga na drugu firmu. Vidjet ćete šta to znači. Vidjet ćete šta znači 
1500 ljudi povezati radni staž. Vidjet ćete šta znači kad vam nad glavom stalnom visi ta 
Uprava za indirektno oporezivanje, aukcije prodaju vam tamo i tramvaje i kombije i autobuse, 
i vi trebate paralelno s tim obezbjediti dovoljno novca da sve to funkcioniše a to je najskuplje. 



 

   

Od svega što postoji u kantonu Gras je naskuplji. Imate primjera u kom Pariz ne plaćate javni 
gradski prevoz. Oni sve obezbjede. Milijarde su to vjerovatno. Imaju ljudi pare. Ja bih bio 
sretan da sve finansiramo iz Kantona da se javni gradski prevoz ne plaća, na žalost ne 
možemo. Dole je danas mjesečni gubitak iznosi 600.000 KM. Bio je 2,5 miliona na početku 
mandata ove Vlade. Dole danas radi 300 ljudi manje. 400 skoro s ovom zadnjom koja je sada 
planirana da će biti. Blizu 400 uposlenih manje u Grasu. Pokrivenost linija je bolja nego kada 
smo došli. Bila je prije nekoliko mjeseci skoro pa potpuno pokrivena autobuska, kombibuska 
zbog famoznih javni nabavki ne možemo da kupimo kombije tri godine jer nam pada tender. 
Neko ima uticaja na komisiju. Tu ne možete ništa. Neko će možda drugi probati, pratiti ćemo 
i ko uspije taj je za Nobelovu nagradu. Plate s doprinosima primaju uposlenici Grasa zadnjih 
sedam ili osam mjeseci. Ako se sjećate da je bilo uposlenika Grasa, svi naravno, nije bilo 
ovjerenje zdravstveno osiguranje, nisu se ljudi mogli lije čiti ni oni ni članovi njihovih 
porodica nisu mogli ići doktorima. Kada se razbole liječe se narodnom medicinom. A to su 
živi ljudi koji nisu krivi što su dole politike umjesto 1300 napravile da uposlenih bude 2500 u 
jednom trenutku. 2500 je bilo uposlenih u Grasu, i kriminal koji je. A i to ću podsjetiti kada 
smo došli obaviješten sam od glavne tužiteljice da je proces Gras završen, da odgovornih i 
krivih nema, i da je jedini način da se taj proces oživi da mi kao strana u postupku zatražimo 
ponovo aktiviranje jer nismo obaviješteni i to je trebao uraditi naš dobri hrabri pravobranilac 
koji je to uradio, naravno uz zahtjev Vlade i danas imate taj epilog taj sudski u kom se ipak 
nešto od tom Grasu danas raspravlja i nešto će se ako bog da i presuditi. A to je jedna od 
većih pljački u državi BIH, u kojoj su politike amnestirale pojedince koje su tamo delegirale u 
NO, na direktorska mjesta, na izvršne funkcije. Napravili bogataše, vlasnike vila, fakulteta 
koji se slobodno šetaju po gradu. Taj zadatak Gras je pretežak. Vidjet ćete. MUP ja mislim da 
nikada u mandatu nije imalo snažniju podršku Vlade u kojoj su desili i neki značajni 
reformski procesi poput zakona u kom se operativna ali i finansijska samostalnost potpun daje 
komesaru i njegovim saradnicima. Isključuje se bilo kakva mogućnost ili uloga resornog 
ministra kao operativca i Vlade premijera da na njihov rad utiču. Time smo pokazali svoju 
spremnost da na taj način tretiramo neovisnu policiju Kantona Sarajevo i tu smo sjećate se 
imali turbulencije strašne oko smjene komesara, oko nekih procesa koji su bili i politički. 
Primili smo 120 ljudi na početku, primamo sada 120 ljudi. Pokušat ćemo da to bude 150 što je 
250 ljudi skoro uz ova neka primanja u administraciji, odobrenih od strane Vlade. I naravno 
ljudi idu u penziju pa je to potrebno zanavljati. Finansijski nikada ja mislim nisu imali ovakvu 
podršku u smislu kupovine, nabavke opreme, dva kontingenta vozila, potpuno obnovljen 
vozni park. Još jedan se dio rješava ove godine. Nabavka oružja nabavka drugih za njih 
potrebnih alata, sve smo to u najvećoj mjeri ako ne baš sve zahtjeve ispunili i o tome vam 
može govoriti komesar i njegovi saradnici. To je naš odnos prema kriminalcima i kriminalu 
dakle mi smo jačali institucije. Imali ste, a vjerovatno ste imali komentare oko toga. Prijem 
policajaca ove godine koji se nikada u kantonu nije desio na takav način. Obično su to 
prijemni praćeni skandalima, ličnim uticajem, papirićima koji se dijele, odgovornim a,b,c,d 
pitanjima, na brojeve u kojima nam onda u policiji završe rodbina, prijatelji, stranački, 
privatni, ne znam kakvi se ne, e onda nam oni trebaju garantovatigarantovati sigurnost na 
ulicama. A onda nam se desi da u jednoj godini 3500 na sudu padne zbog nestručnog 
izvještaja ili nestručnog zapisnika onih koji su na taj način došli u policiju. Pa nam se onda 
desi da imate čistače bivšeg komesara koji vam trče na ove saobraćajne nesreće, prave lažne 
iskaze, mijenjaju iskaze u sudskim procesima, sve se to nekako skupi i pokaže u pravom 
svjetlu, u ovom slučaju Memić. Dakle sva nepravda ovog sistema, nefunkcionalnost, a u to 
vrijeme, nam na sjednicama Vlade ne komuniciraju tužiteljica i komesar. Oni ne pričaju. I nek 
vam kažu prisutni kakve su to bile tenzije između ove dvije institucije. Ne da nisu pili kafe i 
da se nisu dogovarali, nego su se opstruirali jedni druge. Tada nam tužiteljica kaže da u MUP-
u ne koristi MUP Kantona za istrage jer sve što radi s MUP-om Kantona curi i sve što hoću da 
radim nekoga obavijeste iz MUP-a kantona i propadaju mi hapšenja. To je izjava tužiteljice, 



 

   

ovi ljudi su to slušali. Moram sada nešto reći. Mislio sam malo reducirati, ne mogu baš sve 
reducirati, da ne bude baš pod redukcijom i suha statistika. Kod izbora komesara novog, 
čelnici SDA od mene su tražili da izvršim uticaj da gospodin Halilović ne bude izabran za 
komesara. O tome sam izvijestio neke ljude zato što nije javio uhapšenim članovima SDA da 
će biti uhapšeni. To je živa istina. To vam je proces MUP. Danas, naravno, prije svega nema 
nadležnost, drugo u ludilu, u bunilu to ne bih uradio, i rezultat toga danas je bolja sigurnosna 
situacija. Jedan dobri komesar koji zaista nemam nikakve personalne, lične, nikakve afinitete 
osim što sam imao posjetu, možda ljudi gledaju, iz Konzuma ljudi koji su mi donijeli svoje 
dijagrame, i ovako mi pokazuju, kažu evo ti premijeru da imaš šta se dešava sa pljačkama 
Konzuma i ono što mi svakodnevno pa jednu strelicu koja ovako izgleda, pa onaj moj što su 
ga komentarisali u mom komšiluku, pa eto i ako ih reklamiram, šta ću, ovako ide to, pljačke, 
pljačke, dolazi novi komesar ovako idu pljačke, prepolovile se. I niz drugih pokazatelja, 
policija na terenu, policija na ulicama, policija sa pesretačima koju i sada vidite. Mnogo 
drugačije odnos policije prema svom poslu. Samo zato što se promijenila glava. I samo zato 
što ta glava nije podložna političkom uticaju ničijem, ni mom, ni vašem, siguran sam. A to je 
čovjek potvrdio na više procesa, a pogotovo na ovom prijemu, pogotovo. Evo nek se nađe 
neko ko je mogao sugerisati ko će biti primljen. Čovjek ode, zatvori tu komisiju na Grkavicu, 
oni naprave pitanja, onda on sam napiše brojeve, da niko ne zna ko je koji broj i dobije od 
1600 prijavljenih 150 onih koji su prošli testove. Mjerenja bila laserska, prije vam je bilo na 
sklekovima rukom, ko one tarabice. Sada ništa nije bilo prepušteno slučaju. Dobili ste 150 
ljudi koji sutra na ulicama garantuju da su najbolji i oni će biti garant sigurnosti na Kantonu 
Sarajevo. U boračkim pitanjima je teško napraviti nešto novo, nema tu prostora da se nešto 
inovira. Ono što smo mi malo drugačije uradili jeste da smo akcenat stavili na zapošljavanje 
boraca, članova njihovih porodica, na svaku saglasnost koju dajemo kod popune upražnjenih 
radnih mjesta stoji član koji kaže prednost imaju po Zakonu o dopunskim pravima boraca, 
dobitnici najvećih ratnih priznanja i njihove porodice i ostali. Izdvojili smo ozbiljan novac 
koji je utrošen za formiranje njihovih malih preduzeća. Podršku. I nastavili graditi stanove. 
Stanovi su stali za smještaj šehidskih porodica. Bio je prekinut taj proces, mi smo ga nastavili 
i on se odvija normalno. Desetine su ljudi koji su u mandatu ove Vlade dobili svoja dugo 
čekana prava, uselili, stare majke, nane, supruge šehida, palih boraca, dobili su to pravo koje 
je bilo prekinuto. Dakle mi smo ga intenzivirali i vratili. U obrazovanju je bilo svega. Ministar 
Kazazović, ne izdvajam puno ljudi, ali njega komentarišem malo radi te specifičnosti. 
Prehrabro je donosio te odluke. Nekada prebrzo, nekad prehrabro, ali danas kada sam 
podvlačio, i pisao šta je to učinjeno u kom resoru, kod njega mi je cijeli list i po šta smo 
uradili. Prvo smo donijeli sve zakone u obrazovanju. Sve smo zakone donijeli: u visokom, u 
srednjem, u osnovnom. U njemu tamo pozicionirali stvari za koje cijenimo da nisu bile dobre. 
Prvo upravljačke strukture, odgovornost osnivača, nemogućnost osnivača da na te procese 
učestvuje, zaista odlično saradnju sa sindikatom, vijećem roditelja, napravili smo zakone koji 
su svima tu na neki način ne možemo reći idealna ali su im odgovarali. Napravili smo bum sa 
upisnom politikom na svim nivoima. Počeli smo ono što niko nije smio. U škole iz kojih djeca 
idu na biro smanjivali smo kvote razreda, i tu su nas slomili. Nemojte ukidati u Ekonomskoj, 
nemojte onoj. Tamo znaš ono, znaš ovo, ne znamo. Mi smo sa sedam odjeljenja u 
Ekonomskoj danas na četiri. A stipendiramo deficitarna zanimanja. Pa smo u Hadžićima u 
školi koja je bila napola popunjena, danas bili u prilici da damo dodatno odjeljenje. Pa smo u 
Ilijašu u školi koja je također imala problem upisa povećali omasovili dali im neke nove 
smjerove. Kako bi se deficitarna zanimanja ili ta upisna politika prilagodimo potrebama 
tržišta rada jer je 74.500 ljudi bilo nezaposleno u Kantonu Sarajevo kada smo došli. Danas ih 
je 66.000. Najveći broj onih je koji su promašili svoja zanimanja. Donijeli smo Zakon 
obrazovanju odraslih. Već se radi ozbiljnija prekvalifikacija. Zadnji iskoraci bili su posebno u 
oblasti IT zajedno sa nekim vodećim kompanijama, radimo sa industrijom tu prekvalifikaciju 
koja daje najbrže rezultate. U drvnoj industriji također sa resorom sa privredom kroz više 



 

   

ministarstava. U prvom razredu osnovne škole naša djeca počela s informatikom. To je bio 
također jedan hrabar potez, sad potpuno opravdan. Ti su prvi kontakti bili dilema, da li su 
edukatori dovoljno osposobljeni. Danas vidimo da je bio dobar potez. Još jedan čas tjelesnog 
odgoja. On je funkcionalan. Kada bi ga vi radili u hodniku on ima svoju svrhu. Ima škola koje 
to rade malo teže, ima onih koje rade odlično. I to siguran sam daje rezultate. Na početku 
godine u našim školama svira se himna BH. Ova su djeca izgubila realnost bila potpuno sa 
ambijentom u kojem žive, koliko god to nekome smetalo ili ne. U školama u Kantonu 
Sarajevo uveli smo posebne časove u kojima se govori u istoriji ove zemlje koristeći samo 
faktografiju i govoreći o imenima onih presuđenih ratnih zločinaca koji su nam ugrozili živote 
i nas i naših porodica. Ni centimetra to nismo prešli niti smo to uradili kako bi smo izazvali 
reakcije u drugim dijelovima države. Naprotiv. Uradili smo to jer su upravo ovakvi, lažni 
kompromisi doveli do toga da se 50 km od Sarajeva po ratnom zločincu daje ime studentskom 
domu, da se laureati dodjeljuju ratnih zločincima, presuđenim haškim u NS RS-a, jer su djeca 
počela vjerovati u laži koje se kreiraju na osnovu tih lažnih kompromisa. Počeli su čitati 
neistine i bili smo dužni da ih naučimo šta je bilo s opsadom Sarajeva, ko je izvršio genocid u 
Srebrenici, Prijedoru i drugim dijelovima BIH u kojima je to obojeno onako kako je trebalo 
od samog početka. Probajte upisati dijete u srednju školu sada preko štele, ne može. Probajte 
položiti vozački ispit preko štele. Ne može jer su to dva procesa koja su zaustavljena. Softver 
elektronski malo šteko prve godine, pa bilo malo i ručno. Nema više tog problema. Ja mogu 
gdje hoću kada je upis u srednje škole, više me niko ne zove, a slomili su me. Da nekome 
upišete dijete. A kada ne upišete nekom dijete taj vas je smrtno mrzio jer to je ko biva se 
mora. Evaluacija rada nastavnika. Nešto što smo uveli u zakonima koja svake tri godine prati 
kako po istom nastavnom planu i programu kod jednog profesora djeca znaju kod drugog ne 
znaju. Pa se onda i nastavnici naravno tretiraju adekvatno tome. Generacijski je projekat 
skijanje. Šta god ko mislio, koliko god u startu možda falilo da to bude i pancerice i skije i 
zaštita, oni ove godine, ako ste i jednom otišli a neku planinu i vidjeli jedan razred, ne da je 
opravdao nego je generacijski. Zaista i ponosni smo na to. Plivanje u isto vrijeme. Djeca u 
Kantonu Sarajevo ovim tempom i ukoliko ostane u budžetima sva će djeca znati skijati i 
plivati. Da li znate da postoji negdje, evo opet u regionu, i jedan grad ko ji to ima? Ovaj će 
imati ako na ovim politikama nastavi funkcionisati Vlada i Skupština. Još jednom ću reći da 
smo stipendirali deficitarna zanimanja po 200 godišnje, 20 deficitarnih zanimanja po 10 djece 
po 100 KM. Roditeljima to puno znači. Dakle 100 KM mjesečno skinuli smo brigu roditelju a 
djeca su otišla na zanate s kojih će sigurno na posao, neće tražiti posao preko štele, nego ih 
posao u ovim stručnim zanimanjima profesijama čeka. Jer nekih zanimanja ni nema na službi 
za zapošljavanje a mi smo je cijelu pročešljali i vidjeli šta tamo fali. Plate uposlenih sam 
rekao. Naglašavam s posebnim akcentom, na dodatnih 2 i nešto posto onima sa dnevnikom 
koji rade direktno s djecom, odgajatelji, pedagozi, psiholozi, učitelji nastavnici, koji su 
dodatno stimulisani jer sam ja ako se sjećate tako i započeo svoj Ekspoze. Rekao dam da je to 
naš zadatak i obrazovanje je stub i kičma ovog drušva i u petak smo završili ovaj kolektivni 
ugovor sa srednjim obrazovanjem i stavili tačku na taj jedan cijeli proces. Dakle u kojim smo 
poboljšali uslove devet škola, renovirali. Još se neke planiraju. Tri nove otvorili, dvije ili tri se 
grade novcem Kantona iz tih kapitalnih investicija i u osnovnom obrazovanju. Istina manje u 
srednjem, i to je obaveza i to je možda greška jer smo srednje u odnosu na osnovno malo 
zapostavili, dakle također pokazali odnos kakav nije nikad niko. U visokom obrazovanju rat, 
koji smo dobili zahvaljujući vašem razumijevanju. Zakon o visokom obrazovanju u kojem 
profesori nastavnici sarajevski elitni vode katedru, ne pojavljuju se na časovima. To rade 
asistenti, a oni rade na drugim konkurentskim fakultetima. Po Travniku, po Sokocu, po nekim 
gradovima gdje e to otvara onako. I tamo vode procese tamo nam ocjenjuju studente onda 
nam ih nestručne vraćaju na tržište rada u Kanton i oda ih preko štele zapošljavamo u ove JU, 
javni sektor. Zakon kaže nema više to, profesor mora biti na nastavi, asistent ne može voditi 
taj proces može ga nekada silom prilika zamijeniti. U svim ovim politikama smo stavili 



 

   

akcent i zakovali ga u Zakon praksa. Praktična nastava, dualni proces obrazovanja u srednjoj 
školi i u visokom obrazovanju. Nešto što nije postojalo. Jeste u zdravstvu, vjerovatno mora, u 
stomatologiji, i još nekim periodično nigdje. Djeca izađu teoretski pametna, zlatne značke, sa 
praktičnim vještinama, skilsima nula. Treba im godinu dana minimalno da znaju da 
implementiraju ono što su probali danas u našim zakonima stoji da je to obaveza. I to će biti 
obaveza i naravno govorim opet o implementaciji zakona. Trezor. Vidjet ćete šta će donijeti. 
Uz sve dileme koje smo imali vidjet ćete šta ovi velikim platama, u odnosu na one s malim 
platama gube, a šta ovi drugi dobijaju, koliko to ima novca za nauku, koliko ima novca za 
finansiranje studentskog standarda, to ćete obojiti, pratiti. Jer već se radi, radna grupa završila, 
uključuju se na trezor, znat će se svaka marka visokog obrazovanja kako se troši i niko ni 
jednu neće uzeti ni za Gras, ni za vodu ni za bilo šta drugo, nego će naprotiv, vjerovatno, još 
dodatno pojačati zato što je to stub ovog društva. U ministarstvu za rad i socijalnu politiku 
insistirali smo i uspjeli smo na primjeni svih zakonskih obaveza, poštivanju propisa i prava. 
Puno je obaveza preuzetih zakonima prema različitim kategorijama društva, socijalno 
ugroženim porodiljama, dječji doplatak koji smo povećali nakon ne znam koliko vremena, 
povećan je dječji doplatak u Kantonu Sarajevo. Porodilje imaju svoje isplate i naknade, u 
mjesec svaki dan se zna kada je. Vidite da ostatak zemlje s tim kuburi. Na žalost ta ista 
politika nije na teritoriji cijele FBIH. Ako bi nešto moralo biti to bi trebao biti odnos prema 
majkama i prema porodiljama. Mi u Kantonu Sarajevo s tim nemamo problem. Velike smo 
iskorake napravili u oblasti zapošljavanja. Ministarstvo rada i socijalne politike u službi za 
zapošljavanje. O aktivnim mjerama koje smo zatekli, koje su bile sterilne i koje su bile i danas 
nisu idealne ali su dosta bolje smo izmijenili koncept, isfinansirali neke realnije tržištu 
potrebne vještine, radili tu prekvalifikaciju s industrijom. Evo poentirali na kraju možda 
najviše sa 150 novih asistenata koji će brzo u nastavu. Sa svim ljekarima sa biroa, svi ljekari s 
biroa odobrenim novcem iz Vlade bit će brzo u JU, vjerovatno i privatnom sektoru. I na taj 
način smo došli do brojke ispod 66.000 nezaposlenih na službi za zapošljavanje. A blizu 
10.000 je novo uposlenih. Jer se to vidjeli ste na budžetu, na prihodovnoj strani vidi, to se 
pipne, osjeti. To je dakle fakat. To nisu nikakve brojke niti statistike. U zdravstvu smo 
napravili neke stvari koje se tiču na stabilizaciju ZZO u kojem je bilo korupcije, kriminala, 
ličnih interesa, začepili smo rupe iz kojih je curilo puno i zato smo brže oslobodili sredstva. 
Tamo smo ukinuli sve one famozne komisije, bordove, sjećate se imena ovih mecena koje 
tamo su pored plate imali 500, 1500, po par hiljada maraka mjesečno prihoda. Ni marka se 
više po tom osnovu ne plaća nikome od nas. Postoje neke stručne komisije koje vode stručni 
ljudi. Na Esencijalnoj listi napravili smo malu revoluciju, odupirali se stranom lobiju 
farmaceutskom koji je držao 83% ovog tržišta sa 12 uposlenih jedna firma pravila 40 miliona, 
dok domaći giganti sa 600 i 700 zaposlenih nisu mogli plasirati svoje lijekove. Pobijedili 
sistem, pobijedili na ovom Konkurencijskom vijeću, pobijedili na sudu, sve naše odluke 
potvrđene zvanično i blizu milion maraka imamo ušteda mjesečno na Esencijalnoj listi. Ni 
jedan pacijent ne trpi. Kada smo vidjeli nekoliko programa koji su bili izostavljeni, brzo su 
bili vraćeni. I ako se neki takav pojavi nije uopšte problem da se vrati neki lijek. Neki generik. 
Ali je blizu milion maraka mjesečno taj drugi dio sredstava iz kojih smo mogli isfinansirati 
potrebe zdravstvenih radnika, njihove plate, njihove uslove rada. U rebalansu 2017 
utrostručili smo budžet ministarstva zdravstva i sve na kapitalne investicije. Dom zdravlja, 
Opšta bolnica, KCUS, dostavili spisak želja, mi potrošili preko 7 miliona za nabavku te 
opreme. Implementiraju, neki su već kupljeni da se zanovi. Do sada jako stara oprema. To 
naravno nije dostatno niti je to sve. To je prvi korak i u budžetu 18 ponovo je taj budžet u 
odnos na 17, ne na Rebalans, nego na početak uvećana i ponovo se planiraju kapitalne 
investicije. Finansiramo Kumrovec, finansiramo još neke domove zdravlja, čini mi se u 
Vogošći. Imamo tu dosta kapitalnih investicija, i one su sve vidljive. Najponosniji sam na 
opredijeljenost ove Vlade za borbu protiv korupcije. Na formiranje Tima za borbu protiv 
korupcije o kojem najbolje govore međunarodne institucije. Ja sam možda ličan, ali ste mogli 



 

   

vidjeti šta o tome kažu objektivni, prvo državni nivo ova Komisija za borbu protiv korupcije. 
O našoj koja je urnek ili koja sada pokazuje svima kako treba da se radi. Pa onda posjete svih 
visokih delegacija, međunarodnih institucija koje se ovim problemom bave, jer su oni 
nepristrasni, jer upite šalju meni lično kada sam negdje osumnjičen, jer upite šalju ministrima, 
jer upite šalju i vama jer su dobri. Najviše sam zbog toga sam trpio. Najviše zbog toga sam 
napadan. I ponosan sam na to. Zaista. Dakle taj Tim je ponos vaš naš. I on je simbol da se u 
ovoj državi stvari mogu raditi drugačije i on je simbol da direktor kojeg delegira neka 
opštinska organizacija, koji uzima procenat ko fol za stranku i krade nije zaštićen. Niti će biti 
zaštićen. Da su takvi ljudi proslijeđeni, 15 takvih istraga, i još 50, 67 je bilo. Pa 107 nekih 
istraga i da će sve ako pravde, a ima pravde, vjerujte da ima pravde, završiti tamo gdje im je 
mjesto bez da je iko politički na to uticao ili da odu il da ne odu. Nego će oni završiti tamo 
gdje im je mjesto. Pomjerili smo mi nivo odgovornosti i svijesti svih učesnika u procesu. Ali 
svih. Direktori. Počeli smo i na početku mandata kvartalno ovdje skupljati. Oni vama daju 
izvještaje jednom godišnje, nama su kvartalno. Jednu godinu i po dok smo mi uspostavili 
sistem i navikli ih da rade kako treba da rade. Oni su ovdje svi u ovoj Sali dođu izađu i 
prezentiraju tri mjeseca svog rada, svi pred svima. Pa smo ih onda upoznali jer se pola tih 
ljudi nije znalo iako ko fol sarađuju. Njihova svijest u odnosu prema poslu nije ista više. Da li 
je ona idealna nije. Ali nije ista. Nije više to komoditet zaštićeno ime neko. Proći će mi 
izvještaj izlobirat će neko. Ostat ću tu delegirao me neko. Neće. Toga ovdje nije moglo biti. I 
mi smo na tome pukli, ali opet sam na to ponosan. Ovdje smo u miru završili jedan proces u 
kojem je taj Tim napravio sljedeće uz pomoć Vlade. Dakle naredni izvještaj koji vam dođu na 
skupštinu ne mogu vam doći bez popunjenog registra javnih nabavki. Pazite. Usvojen 
Registar javnih nabavki. Sva preduzeća, javne ustanove, škole, moraju unositi javne nabavke, 
a izvještaj je nevažeći jer smo to uredbom Vlade napisali ukoliko nema sastavni dio izvještaj 
registar javnih nabavki. Pa onda tamo odete i vidite d ali je moja firma dužna nekome, platila, 
dobila tender. Mog šefa kluba, jel njegova. Jel neka druga i o tome raspravljate. Jer to nije 
ljudi legalno. I o tome ćete raspravljati ako naravno ne odlučite da sve ovo poništite, anulirate, 
ukinete Antikorupcioni tim, poukidate uredbe i to je opcija. To je sve moguće, jer Skupština 
sve može, što kaže Kojović, može sve samo ne može imati djecu. To je moguće promijeniti. 
Mi smo ga napravili, e da vidimo vala ko će ga promijeniti. Eto bujrum, to nek se krene 
mijenjati i onda ćemo polemizirati javno u eteru, u nevladinom sektoru, na ulici ćemo 
polemizirati tamo gdje ste ono dozvolili da se skupe ljudi bez da se najavi, zato što ste to 
napravili. Dobro ste to napravili. Potpuno je drugi nivo saradnje sviju nas. Pa evo i ovo danas 
je drugi nivo saradnje. Još ću ja nešto malo govoriti otvorenije, nisam ja završio. Ali je ovo 
drugačije, realno od svega što je do sada bilo i ponovo je civilizovanije nego bilo gdje 
drugo,zaista. To je istina. Ali nivo saradnje opozicije i pozicije, nivo saradnje Vlade i 
sindikata, nivo saradnje opozicije i sindikata, nivo. Nikada nije bio ovakav. Dakle nikada se 
na ovom nivou nije komuniciralo nigdje, ne u kantonu Sarajevo. Nigdje. Jer je ta politika 
prljava profesija u kojoj se samo pljuje. Danas je to drugačije. Danas je ne samo da se pljuje 
nego ima puno dobrih stvari. Pojedinačno bih ja to mogao govoriti dosta i o dobrim stvarima i 
mojim reakcijama, ne znam prema SDP-u i prijedlozima dobrim SDP-a i Naše stranke, SDA 
posebno, zato što sam bio sastavni dio te priče opozicije, sve je to puno bolje, puno drugačije i 
moram reći da smo mi u tome uspjeli. Sa komorama, sa Udruženjem poslodavaca, nekoliko 
desetina sastanaka u kojima svaki put ovi ljudi kad dođu čuju da su oni prezadovoljni, da je to 
podrška, da neko to razumije, da to neko shvata i da je to bolje nego što je bilo da je najbolje, 
nije. Da je to sada neka priča da smo mi ta Švedska, Skandinavija, naravno da nismo i da smo 
mi toga svjesni. Svašta nismo uradili, ima stvari koje nismo stigli. Evo nismo stigli od 
reforme zdravstva najviše me to boli, od jednog gotovog dokumenta, završenog, spajanje 
javnih ustanova, sa dilemom treba bila MUP-ova ambulanta, slažem, se nju prihvatam, drugu 
ni jednu ne prihvatam. 13 upravnih, nadzornih, direktora, vozača, sekretarica, ogromni 
troškovi nepotrebni. E ako politika kaže stani nemojte, to ste sve usvojili, sami sebi zadali 



 

   

zadatak, ali polako, nemojte sada to, sada će vam godišnji odmori, sada će Ramazan, sad će se 
to usporiti, daj bože da se to desi. To mi je žao. Žao mi je ako se usvoji Zakon o lokalnoj 
samoupravi. Nije do Ministarstva pravde sigurno jer je to tempo koji su diktirali enormno 
brzo, povlačili, vukli, OSC sa nama, ostale institucije, načelnici koče. Pa pokušavaju malo i 
politički kočiti, nadam se da neće zakočiti. To je Zakon koji reguliše presudu Ustavnog suda i 
stavlja u funkciju sve motore koje Kanton Sarajevo ima da se opštine, a pogotovo četiri 
gradske prihvate onoga što je njihov zadatak i posao i da zato naravno dobiju potreban novac. 
Da se definiše status grada ako se sjećate, ostao mi je Slaviša dužan ruku za Budžet. Nije 
glasao, rekao je ako riješite problem finansiranja Grada, glasat ću za Budžet, a nije došao na 
tu sjednicu. Za budžete ste glasali jednoglasno, nacrte. Za jedan budžet ni jedan suzdržan nije 
bio na početku, pa je taj budžet proizveo sve ovo o čemu ja danas govorim. Jer ste vi bili 
dobronamjerni u svom obavljanju posla. Dakle, manje izloženi političkom pritisku od onog 
što ste danas. Danas ste izloženi političkom pritisku. Zakon o policijskim službenicima nam 
stoji dugo se nije, čeka da se uradi. Trebao je biti gotov, još nije gotov. Ta Direkcija za javni 
prevoz, najavljena, u njoj smo pričali. Trebala je, nju smo trebali pokrenuti, pogriješili smo, 
nismo je uradili. Dakle zakasnili smo malo, danas kasnimo s VIK-om, ali VIK danas je 
potpuno druga priča. Mi se tuširamo u 3 data kada dođemo kući, ko god šta pričao, da prišao. 
A što se nismo tuširali prošle godine u novembru i decembru, ili pretprošle ili one prije. Što 
nismo. Zato što su tamo bili nekompetentni ljudi. Što je na hiljadu mjesta curilo u gradu. Što 
je curila voda, što nikoga to nije zanimalo. Zanimalo je da se zaposli, da oni koji ne prođu na 
listama budu zaposleni tamo, da se tender uzme od duga iz asocijacije od milion, onaj koji već 
imate i niz drugih koji su tamo bili bitni. A danas je to ipak drugačije uz greške koje se u 
VIK-u dešavaju, pa se primi nečiji sin iz VIK-a. To su greške i taj sistem ne može preko noći 
biti idealan ali on svaki dan može biti za mrvu pravedniji. Ja mislim da je u ovom mandatu 
kod nas za svaki dan za mrvu bio pravedniji i da je puno procesa boljih nego što smo i mi 
zatekli a da nema ni jedan loš. Neki stagniraju, to moram priznati. Holding je nešto što 
radimo, pripremamo, a povezan je sa Zakonom o lokalnoj samoupravi. Trebali smo to do sada 
uraditi, uličnu rasvjetu, trebali smo do sada uraditi. To naravno ja prvi prihvatam, ne govorim, 
ne adresiram to svojim kolegama, jer sam ja taj koji je najodgovorniji, pa i najzaslužniji za 
procese koje ova Vlada radi. Ja sam taj. I to su stvari koje smo morali, ja sam morao učiniti 
možda više napora da se one dese, a eto nisam zbog evo obima posla koje mi ovdje imamo. 
Sve ovo smo mi radili bez i jedne marke prekovermenog sata. To je bitno. To je vrlo bitno. 
Sve smo ovo radili sa najnižim računima telefonskim i reprezentacije u istoriji. Sve smo ovo 
radili sa osnovicom koja jedina nije povećana. Vama i nama. 276 je osnovica bila i ostala. Sve 
smo to radili na taj način. A pukli smo na sljedećim primjerima: od početka naš pristup je bio, 
pa ne baš možda ovako agresivan ko što sam u zadnjih mjeseci. ZZO ne zanima nas čiji je to 
čovjek, ko ga je postavio, kako ga je postavio, čovjek bio planirao sjećate se rekonstrukcija 
ona zgrade 1,7 miliona. Zgrada ko apoteka, pišti, zviždi, ne zna šta u njoj da promijeniš, on 
stavio 1,7 miliona. Stavio reprezentaciju. Ja se svega toga sjećam. 80.000 imao direktor 
Zavoda reprezentacije na nivou godine. Premijer 8.000, nije potrošio ništa. Ministri ne znam 
je li iko imao po 100, po 200. a On 8000. i Niz takvih. Sjećate se ortopedska pomagala, 
esencijalna lista. Drama. Mi u to uđemo, pošamaramo, raspucamo, dobijemo neke neprijatelje 
koji su politički aktivni. Kod komesara, najteža borba je bila kod komesara. Najteža. I 
zahvaljujući vašoj hrabrosti i vašoj podršci da se taj sistem riješi, mi smo ga uspjeli riješiti. 
Zastupnika koji su vodili te procese, Okerića, Lakote, ovih drugih. Ma ne dodvoravam se 
nikome, ne zanima me kako ćete glasati danas o mojoj smjeni. Uspjeli smo izvesti na čistac 
istinu protiv presposobnih i hrabrih ljudi i mogu reći na sve spremnih ljudi. Čistači koji to 
rade, saobraćajne nesreće, različiti iskazi, izjave, posebni elitni policajci za kontrolu kamiona 
u Kantonu Sarajevo, sporna činovanja, nezakonita činovanja, pa ta jedan lažno činovan izađe i 
napravi sve ove probleme u kojima kada, neću da personaliziram, dakle niz takvih stvari, mi 
uđemo hrabro i riješimo. Prepakujemo, dokažemo, pokažemo i to na žalost na primjeru 



 

   

praktično da se to desi dobijemo ozbiljne neprijatelje. Tu sam ja s SDA puko jer ne bih pristao 
nikada da utičem na izbor komesara koji je moj i tvoj i da ti i ja budemo zaštićeni od nekoga 
ko vodi taj proces. Nikada na to ne bih pristao. Raspakovali smo Turističku zajednicu u kojoj 
ste horski kritikovali ovu Vladu. Ima ona analitičarka, ona je bila u zaštiti neke, ona kaže 
kako je moguće da se tamo neka kriminalna Turistička zajednica godišnje 2 do 5 miliona 
krade para a nikome ne podnosi izvještaj. Vraća u sistem. A ja živim pritisak medija, 
analitičara, politika koji kažu bahat je, ovakav je onakav je, iskakale žene, da vam ne govorim 
imena sve čije žene tamo rade. Iskaču kroz prozor ne znaju se. Plate nisu bile velike ali nisu 
ništa radile, nisu dolazili na posao. Mi smo to uradili dobili neprijatelje, neka smo. Na VIK-u 
institucionalno pucanje, ja dobijem nalog prvi put od svoje političke partije i pocijepam ga. 
Kažem neću to da radim. Kažu povuci izvještaj, neću. Vi podržite to. Vi ste bili ti. Nisam ja, 
ja nisam mogao oboriti izvještaj VIK-a. Ja sam vam govorio šta s tamo radi, a vi oborite i date 
podršku prijedlogu pa izaberemo novi. A onda se na nekim sjednicama iza utrkujete da kažete 
jeste ja sam bio za to, pa danas to izgleda bolje. Uz ove greške koje oni sada rade. Nadam se 
da će se to brzo stabilizirati. ZOI je prelio čašu. ZOI je kap koja je prelila čašu u mojoj Vladi, 
jer vi oborite izvještaj ZOI-a, šest SDA zastupnika ne glasa za ZOI jer ima savjest i vidi da je 
to kriminal, a onda zakočite proces. Obavještavam vas da je ponovo inspekcija bila u ZOI 
pretprošli četvrtak i da je ponovo krađa. I ponovo ima nalaz. Vi ste suučesnici. I vi ste 
suučesnici u tom procesu. A genijalni ste. I briljantni ste. U ovom ste procesu vi suučesnici 
šta god vi mislili o tome to je lopovluk i ne mislimo mi isto i ne živimo mi isto taj koncept. 
Upravljačke strukture su ta stalna tema i stalni problem. Ja sam suodgovoran, istina je. 
Učestvovao sam ko član kadrovske, ko premijer, prihvatio to od početka mandata. Prihvatio ta 
imena koja ste davali svi, samo pitao koalicione partnere jel u redu, jeste. I imenovao sve 
redom. Li kada vidim da neko ne radi dobro, da predsjednik skupštine VIK-a zaposli sina na 
Butile i da je to njegov doprinos, ja nisam šutio. Ni njemu, ni tom direktoru VIK-a čija žena 
radi ko sekretarica u TVSA jer onda idu transferi među preduzećima. Nemoj, daj ti meni 
svog, ja ću tebi svog. Ja nikoga vam ne ostavljam u kantonu svog jer to nije u redu da mi to 
koristimo ko funkciju i ko poziciju. To nije u redu. Direkcija za ceste kriminal. Klasični 
kriminal. Meni ljudi se prijave, kažete mi što nisi obavijestio direktora Direkcije? Da ga 
sklonim od djela? Da ga sklonim od djela, za čovjeka za kog znam da krade, i naredim 
ministru Muji Fiši, ja sam naredio, nećemo ga imenovati skloni mi ga, stavi ga u fioku jer se 
čovjek radi. Istovremeno me moj šef kluba svaki dan pita kada ćemo imenovati tog čovjeka? 
Mi nismo isti, pazi, ništa mi ne znači potpis taj na moj zahtjev za smjenu. Ali ništa, ljudi. 
Ništa mi to ne znači, jer ja to ne bih uradio kada bih umro. Još samo minut, neću više. Malo 
nam se politika miješala u poso. Nije nam se puno miješala politika u posao jer smo mi ko 
vlast ko Vlada i vi ko zastupnici bili dobri. Prevagali, išli u rješenje problema. Nismo sikirali 
svoje predsjednike, niko nije nikada sušio među nama, nije bilo vanjskih intervencija, nije 
bilo potrebe. Sve se ovdje rješavalo. U štrajkove ide Vlada, u probleme ide Vlada. U 
dogovore ide Vlada, ide premijer s opozicijom. Opet ponavljam, mene su ubijali, ma ti si 
predobar s Kojovićem. Onda me on negdje, sreća, razguli svaku drugu treću skupštinu, pa 
kažu nije baš toliko dobar. Pa se sukobim s Pindžom pa nije toliko dobar. Mi ništa nismo 
dobili osim onoga o čemu sa se ja slagao s ovim ljudima. S vama sam se slagao s više procesa 
jer smo te dokumente kreirali zajedno i donosili ih zajedno. Ali kada ljudi vide nešto bolje od 
nas, objektivnije predlože, ja sam bio spreman da se to promijeni i tako smo to radili. I kada 
nam ne trebaju ruke, mi smo uvijek imali ruke. Ova je pozicija bila dobra. Vi ste bili 
disciplinovani, dolazili ste, glasali ste, nisu trebale ruke. Mi smo s 22 ruke išli u kompromis 
da imao 908 ruku jer je to bio doprinos razvoju ovog društva. A onda su se politike počele 
miješati, zvanično i institucionalno. Počeli ste praviti lažne svađe medijske, koalicioni 
partneri, a djelujte potpuno sinergično. Glasate za izvještaj Kliničkog centra, vi iz SBB-a, vi 
to znate zašto. Okupite se oko ideje za smjenu premijera, koji se smjenjuje a čuli ste iz uvoda, 
čuli ste iz nastupa mojih predsjednika kojem se nudila pozicija, kojem se davalo dobro, koji je 



 

   

radio dobro, pokretao je procese, nemamo ništa mi, na to moramo na žalost smijeniti Vladu pa 
i ove ljude časne ovdje, skloniti pa ćemo ih ko biva vratiti da bi se riješili jednog čovjeka. 
Mene ćete se lako riješiti. Jer bio sam ja blizu da razmišljam o tome da odem sam, to je bilo 
na granici, ali nisam zaista htio zbog ovog današnjeg dana, nije bilo potrebe jer je ovo 
potpuno jasno na čemu mi pucamo. Uz sve kritike i uz sve nedostatke našeg posla mi pucamo 
zbog ovih stvari koje ja vidim i gledam drugačije i zagovaram. I biram politički avanturizam 
umjesto komoditeta. Jer je to ispravno. Jer s tim mogu spavati. A šta vi birate po nalogu 
svojih političkih partija od kojih vas neće u oktobru biti ni 10% jer vi nećete biti u ovim 
kvotama među pet prvih, a izbori Zakon vam zatvorio liste, to je vaša stvar. Personalno je 
vaša stvar. Male opštine kojima smo mi dali značaj kakav zaslužuju, su nama na ponos jer su 
bile zanemarene potpuno jer u Vogošću, u Hadžiće u Ilijaš, ponekad ode neka marka, silom 
prilika pa smo vrlo rado prepoznavši taj problem najviše sebe posvetili razvoju malih opština. 
I iza sebe ostavio ovakav trag. Nisam htio da vam ovo šaljem formalno. Formalno ste vi 
korektno vodili proces. Dobili ste formalno Izvještaj o radu Vlade, u kojima ste vi govorili 
tada šta ste htjeli na tim sjednicama, u kojima piše sve ono statistički što je Vlada radila, 
nevladin sektor stalno ovu Vladu proglašavao najproduktivnijom, najagilnijom uz sve 
nedostatke, i vi naravno imate odgovore na sva ova pitanja. Pitanje vaše je ono na šta vidim 
da ste vi pristali da podlegnete tim pritiscima političkim za koji vas je pola došlo i meni reklo 
ja tako ne mislim. Šta vas opredjeljuje da ono što ne mislite i što vas srce ne vuče, to je ta 
politika. I kako s njom vi možete živjeti, kako god živite, od mene vam prosto bilo. Nikakvih 
to nema kako bih rekao loših osjećaja, osim kad ja to vidim, kako moj šef živi i radi i kako ja 
živim i radim, mi smo različiti, realno, iako smo mi OK, raja smo mi neka. To je danas pitanje 
i na tome se vi opredjeljujete. A politika je četvrtina, šestina, osmina od prvog dijela neke 
utakmice koja traje, neću koristiti sada političke floskule. Ako ste primijetili izbjegao sam i 
pravda i narod, sve sam izbjegao da ne pravimo od ovoga nikakva politički skup i miting 
ovdje jer samo faktima i time završavam. Mi smo svoj posao radili časno i pošteno. Tako 
ćemo i otići. Neki će se, vjerovatno većina vratiti. A i vi ste svoj posao radili časno i pošteno a 
hoćete li tako otići, boga mi to je do vas. Ja teško da mogu izdržati ovu priču cijelu, voditi 
tamo neki politički projekat ovdje raditi ovo. Ne bih to nikada ni radio da osjetim da trpi moj 
posao. Da tripi posao Vlade, zato što sam ja posvećen nekom drugom projektu. I razmislio bih 
dobro, moguće je da bih ostao i radio predano i pošteno, a trpila bi politika. A moguće je ovo 
drugo da bih se opredijelio da to ne radim. A i ovako kako su šefovi moji sa Q 5, 7, 
mercedesima zamislili da se ovo desi, neće moći. Nego će se desiti u ovom scenariju u kojem 
ćete vi morati dati odgovore svim ovim ljudima. Prvo u ovoj zgradi, pa onda i šire zašto ste se 
na ovaj proces ovako odlučili. A evo vam još jedan podatak, i to je kraj. Ništa ne stoji. Ova je 
Vlada imala (nerazumljivo) sve jednoglasno usvojeno u periodu od kada me smjenjujete, 
samo smo se sukobili, nego imali problem ZOI u kojem 12 mojih ministara po nalogu 
političkom kažem hajmo smjena, Zakon to kaže. Neće. Nećemo, suzdržani, ja sam to 
predložio. Ima vas nestrpljivih što dobacujete, a nemate potrebe. Nemojte kvariti, nemojte 
kvariti ono što vas ja hvalim godinama, vas dvojica počinjete iskakati vučete me za jezik. Ne 
treba, ima mikrofon javite se. Ovo je dostojanstveno, pismeno, kulturno, pametno, zadržite taj 
dignitet kojeg ja gradim zajedno sa vama. Nema dobacivanja jer ja ni jednu tešku riječ nisam 
rekao, ako ćete da ostanem pa da i to kažem. Nemojte to raditi. Moja Vlada glasa suzdržano 
na prijedlog premijera koji po zakonu ima pravo donijeti tačku i reći glasajte za razrješenje 
ZOI jer mi to odluka za osnivanje Skupština daje za pravo. Vi kažete suzdržani. To je tačno. 
Evo nek ustane 12 nek kaže šta to nije tačno. I to je razlika zašto. Imate politiku, imate nalog. 
Ja te političke naloge nisam slušao i tačno je što piše u tom pismu, nisam to disciplinovano 
polagao račune stranci. Nisam. Prvo sam ih polagao građanima pa onda stranci. I zato sam bio 
kritikovan. Ovo vam je izvještaj o radu Vlade. Živi bili i zdravi. Hvala vam.  
 
Predsjedateljica: 



 

   

Hvala lijepo uvaženi premijeru. Za riječ se javio uvaženi zastupnik Elvedin Okerić. Otvaram 
raspravu. Ne. Ovo je po Poslovniku drugačije. Uvaženi zastupnik Elvedin Okerić, izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Elvedin Okerić: 
Zahvaljujem. Uvažena predsjedavajuća, dopredsjedavajući, sekretaru, poštovani premijeru, 
članovi Vlade, zastupnice i zastupnici u Skupštini Kantona Sarajevo, građani pored malih 
ekrana, sve vas srdačno selamim i pozdravljam. Da bi bilo šta prokomentarisao o 
dosadašnjem radu Vlade Kantona Sarajevo morat ću napraviti neki uvid koji je manje više i 
premijer u svom iscrpnom izlaganju već naveo, međutim kako bi imao smisao, odnosno kako 
bi imala smisla ova moja diskusija, morat ću napraviti neki uvod. Prije nego što bilo šta 
kažem o radu Vlade Kantona Sarajevo u prethodnom periodu, jako je bitno reći u kakvom 
stanju je bio Kanton Sarajevo odnosno kakvo je stanje zatekla imenovana Vlada početkom 
marta 2015 godine. Ova Vlada Kantona Sarajevo zatekla je deficit od 120 miliona KM plus 
izvršne presude koje su dolazile kasnije. Ukupno 140 miliona je zatečeno stanje deficita. 
Zatim niz drugih problema, kao što su kašnjenje plaća od mjesec dana. U javnoj upravi je 
radilo 11.500 ljudi. Broj nezaposlenih je bio oko 74.000 a zaposlenih 129 000. komunalna 
preduzeća zatečena u jako lošem stanju. Prethodne politike su socijalnim cijenama kupovale 
socijalni mir na štetu javnih preduzeća koja su propadala. Takav slučaj je bio i sa Toplanama, 
ova Vlada je ušla hrabro u korigovanje tih cijena. Ona je danas ekonomska i zato sada nema 
nikakav problem sa isporukom ovom energenta. Dok god bude ovakav zdrav i normalan 
pristup, Sarajevo će imati grijanje. Također cijene Grasa su nešto što su politike radile na 
štetu tog preduzeća jako dugo. Gras je preduzeće čiji je dug iznosio oko 360 miliona KM što 
prema dobavljačima, što na ime doprinosa radnika, te duga prema državi za PDV, pokrivenost 
linija Grasa je bila negdje oko 50%. Problem sa vodosnabdijevanje građana Kantona Sarajevo 
nedovoljnim brojem ekipa za otklanjanje kvarova, nepostojećim posebnim ekipama za borbu 
sa nelegalnim potrošačima kao ogromnim problemom i razlogom zbog kojeg se voda rasipa u 
ovom obimu. Stara turistička zajednica koja je kao ilegalna organizacija nekoliko godina 
ubirala parafiskalne namete, potpuno nezakonito. Preuzimanjem mandata ovaj saziv Vlade 
Kantona Sarajevo dobio je i obavezu izrade rebalansa budžeta Kantona Sarajevo koji je 
iznosio 689 miliona KM. U vrlo kratkom periodu sve funkcije koje po Ustavu i usvojenim 
zakonima finansira Kanton Sarajevo su se blago poboljšale, od javnog reda i sigurnosti preko 
ekonomskih poslova do obrazovanja, zdravstva i ostalih oblasti. Stoga se može reći da je 
budžet Kantona Sarajevo već u tom periodu bio stabilizirajući sa blagom tendencijom 
povećanja rashoda, za kapitalna ulaganja. U radu ove Vlade moglo se primijetiti da je njena 
intencija bila na stabiliziranje javnih finansija, smanjenje akumuliranog deficita, usmjeravanje 
novih zaduženja u razvojne i privredne projekte koji će biti održivi, te za mjere koje će 
dovesti do ravnomjernijeg razvoja Kantona Sarajevo. Jasnim opredjeljenjem Vlade Kantona 
Sarajevo u jačanju institucija za provedbu zakona i upošljavanjem novih ljudi u kantonalnoj 
inspekciji, Ministarstvu unutrašnjih poslova, kantonalnom Tužilaštvu počeli su dolaziti 
rezultati i isplativost investiranja jačanja ovih institucija. Brže nego se očekivalo krenulo se u 
pozitivnom pravcu. Oko 400 je manje bilo uposlenih u komunalnoj privredi. Rasterećen je 
javni sektor, oko 10.000 novouposlenih u Kantonu Sarajevo, što se lako može dokazati 
prihodima Kantona. Ove godine samo su dva komunalna preduzeća  bila negativna. Plaćeno 
je 20 miliona izvršnih presuda što je bio teret koje su ostavile prethodne Vlade. Pola 
zatečenog deficita kojeg je zatekla ova Vlada je vraćeno, negdje oko 60 miliona KM. 
Vodosnabdijevanje građana Sarajeva je danas mnogo bolje iako su na izvorištima količine 
vode manje nego što su bile prošlih godina ali redukcija nema. To ne znači da je problem 
riješen, ali su gubici i dalje enormno veliki jer više od 70% još gubi. Ovo jeste dugoročni 
proces u kojem treba u potpunosti stabilizirati vodosnabdijevanje. Nedostajuća sredstva za 
tekuće poslovanje koje na mjesečnom nivou iznosi 1,6 miliona smanjen je u Grasu na 600.000 
KM. Imenovanjem novog upravitelja  Grasu imamo uredan tramvajski saobraćaj, relativno 



 

   

uredan trolejbuski, te imamo rješavanje autobuskog prevoza koji je bio najveći problem. Prvu 
put od 2009 godine popunjeni redovi vožnje u cijelom kantonu puno bolje funkcioniše 
gradski prevoz. Potrebno je istaći da izdvajanjem novca Vlade Kantona Sarajevo su neki 
problemi koji su zatečeni uspješeno riješeni. Problem nemogućnosti liječenja i odlaska u 
penziju radnika Grasa, jer nisu im bili plaćeni doprinosi. Izdvajanje 16 miliona za vertikalni 
saobraćaj i zasnježavanje staze spusta od vrha Bjelašnice do Babinog dola, kao i Donje 
kolijevke u svrhu unapređenja zimske turističke ponude. Od samog svog početka ova Vlada 
Kantona Sarajevo turizam prepoznavanje kao jedu od ključnih grana razvoja Kantona 
Sarajevo. Novoosnovana turistička zajednica bilježi konstantan rad turista u Kantonu 
Sarajevo i samim tim opravdanost i pobjedu sistema nad brojnim opstrukcijama kada je nova 
turistička zajednica trebala preuzeti staru. Donošenje jako bitne odluke Vlade Kantona 
Sarajevo prema kojoj javna preduzeća, javne ustanove, agencije i fondovi kojima je osnivač 
Skupština Kantona Sarajevo moraju raspisivati konkurs za sva zapošljavanja. Za 2018 godinu 
usvojen je najbolji budžet ikada u Kantonu Sarajevo u iznosu od 769.800.000 KM. Za 
kapitalne investicije izdvojeno oko 140 miliona KM što iznosi 18% ukupnog budžeta pa se 
može s pravom ovaj budžet razvijati razvojni i socijalni. Povećanje plata u osnovnom i 
srednjem obrazovanju. Policajcima i zdravstvenim radnicima, jasno pokazuje opredjeljenje 
ove Vlade da želi podići i unaprijediti narušeni sistem društva. Socijalna politika sa 
sindikatima podignuta na viši nivo i vraćeno poljuljan povjerenje. Posebno treba istaći 
ambijent rada u Skupštini Kantona Sarajevo koji je unijela ova Vlada od samog početka. 
Uvažavajući prijedloge i amandmane pozicije i opozicije koji su u interesu građana što je 
rezultiralo usvajanjem bitnih zakona i budžeta velikom većinom glasova. Sama činjenica da je 
sve i jedan zatečeni problem u Kantonu Sarajevo bolji nego što je bio govori o najboljoj Vladi 
ikada. Kada je u pitanju izglasavanje nepovjerenja ovoj Vladi Kantona Sarajevo na kraju bih 
zamolio sve zastupnike u Skupština Kantona Sarajevo da sagledaju kompletnu sliku rada ove 
Vlade u interesu građana prije svega jer ovaj Kanton nije imao bolju Vladu i boljeg premijera. 
Toliko od mene,  zahvaljujem se. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Okerić. Uvaženi zastupnik Predrag Kojović. Izvolite.  
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Naša stranka nikada nije, mi nismo glasali za ovu Vladu, nismo 
glasali za nju kad se rekonstruisala, jer smo smatrali da se radi o Vladi koja mislim je loša. 
Kada kažem loša, naravno da je premijer u pravu da je u prethodnim mandatima bilo gore, i 
jako je teško bilo biti gori nego što je bila Vlada u prethodnom mandatu, tako da biti bolji od 
prethodne Vlade i nije neki veliki uspjeh. Naravno, ne želim opterećivati ovu skupštinu sada 
autopsijom katastrofalnih odluka koje je donosila ova Vlada. Od Zakona o saobraćaju u 
Kantonu Sarajevo, koji nije regulisao pitanje parkiranje vozila, ali je zato regulisao konjski i 
zaprežni saobraćaj u Kantonu Sarajevo. Od fondova stambenih u kojima smo pronašli 
kriminal. Gras, odsustvo hrabrosti Vlade da napokon počne da se bavi onim što se zove javni 
prevoz građana Kantona Sarajevo da se prestane baviti firmom koju je svojim stranačkim 
kriminalom dovela u poziciju da nju ne može spasiti pa makar i poslovala sa najvećim 
profitom u istoriji bh JKP, narednih pet godina. Reforma zdravstva koja nam je uzela tri, četiri 
mjeseca ovdje da se na kraju od nje ništa ne bi dogodilo. VIK u kojoj je premijer tražio našu 
pomoć da zaustavi katastrofu koja se tamo događala u smislu da smo b ili grad koji veći dio 
dana nije imao vode nego što je imao. I gdje smo se mi iz opozicije morali braniti premijera 
od njegove stranke. Mogao bih nastaviti. Najveća naša zamjerka premijeru Konakoviću je što 
je svojom rječitošću i šarmantnošću ovdje zapravo štitio loš rad svojih pojedinih ministara i 
što se nije ponašao u interesu građana Kantona Sarajevo jer njih ne zanima samilost prema 
prijateljima iz Vlade, nego da ono što plaćaju iz svojih poreskih obveza bude dato kao usluga 



 

   

itd. Ali nam je potpuno jasno iz ovoga svega što se ovdje izgovaralo i pogotovo što se 
izgovaralo nekoliko prethodnih dana u medijima da SDA ne mijenja premijera Konakovića 
zato što on nije uradio nešto što je obećao ili što ova Vlada nije uradila nešto što je obećala. 
Nego zato što je počeo iznositi detalje  stvarima o načinu na koji funkcioniše SDA prethodnih 
20 godina. Kada tačno je premijeru Konakoviću metode, kada su tačno metode njegove 
stranke njemu postale neprihvatljive je za nas misterija, vjerovatno se radi o nekoj ličnoj 
katarzi koju je doživio. Ali je potpuno nama jasno također d se ovdje ne radi o smjeni Vlade 
da se ne radi o smjeni Vlade na osnovu njenih rezultata jer ona bi bila smijenjena odavno, 
nego da se radi o jednom unutarstranačkom, unutarkoalicionom obračunu u kojima mi stvarno 
nećemo i ne želimo učestvovati. Hvala. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Kojović. Uvaženi zastupnik Slaviša Šućur, izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Hvala predsjedavajuća. Ma evo ja ću isto pokušati da budem maksimalno kratak, pošto je 
premijer bio vrlo opširan opisujući sve ono što je radio, što smo imali priliku da čujemo već 
više puta. Ja ću reći mi smo svaki put rekli ono što mislimo o tome što je radila Vlada bilo da 
se nismo slagali ili onim slučajevima kada smo smatrali da ono što Vlada radi bilo dobro, isto 
tako nije nam smetalo da to kažemo i da potvrdimo čak i dizanjem ruku za neke stvari koje su 
bile dobre. Međutim, generalno gledano, ono što bih želio da kažem, mislim da je bitno da se 
razumijemo malo, cijeli kontekst, cijela priča, ova Vlada jeste i premijer pogotovo, bio je vrlo 
proaktivan u rješavanju nekih gorućih problema, i to je nešto što smo mi uvijek pozdravljali i 
podržavali. Ali osnovni problem je što to problemi su imali neke svoje dublje uzorke i ono što 
je trebalo raditi, po meni, i premijer je sam rekao da se dobro kasni, dakle on je puno iznio 
evidentiranih problema na početku mandata jer se predugo čekalo da se stvari počnu rješavati. 
Ono što je osnovno da recimo sve te neke poteze u konkretnim preduzećima, na konkretnim 
sistemima nisu pratile reforme koje bi trebale trajno da riješe ovaj problem. A bez toga, na 
žalost nema rješenja. Reforme o kojima je govorio također, to su reforme s čijim pravcem se 
mi duboko nismo slagali. I kada se radi o reformi zdravstva i kada se radi o reformi školstva, 
mi smo iznosili svoje primjedbe, smatramo da je pogrešan put i generalno način na koji je 
premijer pokušao da riješi većinu problema ponovnom centralizacijom nekih funkcija, 
umjesto uspostavljanjem efikasnih mehanizama kontrole nadzora ili čak institucija na način 
kako bi trebalo neke stvari rješavati, mislim da je opet kratkog daha, i da je vezan za nečiju 
dobru volu ili energiju, čim toga nema nema od toga ništa, to nije reforma. I to je nešto što mi 
smatramo da je konstanta u radu ove Vlade. Što se tiče pozitivnih nekakvih trendova, 
finansijskih u budžetu, treba biti pošten. Ja sa istu stvar morao reći federalnom premijeru evo 
na kraju priznao da sam u pravu. Nemojte pripisivati ni sebi ni nama, ono što se dešava sa 
porastom indirektnih poreza i masi drugog. To je nešto, kao što je kod nas ekonomska kriza 
došla kao posljedica ekonomske krize u svijetu prelila se nakon par godina, tako i pozitivni 
rezultati oporavka svjetske ekonomije se polako prilivaju kod nas i najvećim dijelom, ako 
ćemo ruku na srcu, zaista to je dobra vijest i dobra stvar ali vi ste i tu imali na neki način sreću 
kao Vlada da budete u ovoj funkciji u momentu kada su prihodi dobrim dijelom rasli. Ja ću 
opet evo istači mi smo podržali neke stvari i mislim da smo uvijek podržali premijera i Vladu 
kada se radilo i pokušaju da se uvede drugi kriterij u imenovanje u JP i odgovornost u JP po 
drugim kriterijima a ne po onim stranačkim i rodbinskim. I na žalost evo ja ću reći svi mi 
znamo ne živimo negdje u svemiru nego ovdje, svi mi znamo da je upravo razlog za smjenu 
ove Vlade sukob koji je izbio upravo pozicija SDA koja sada nedvojbeno pokazuje da je 
maltene jedini razlog njihovog postojanja da se očuvaju pozicije određenih tajkuna i da se 
ljudi postave na pozicije od uticaja gdje su javne nabavke gdje se može pomoći tim nekim 
uticajima i centrima moći koji nisu u sistemu ovom građani za njih birali, očito i donose 



 

   

odluke. I mi također smatramo da što se nas tiče cijeli ovaj proces će se desiti bez nas, 
nemamo namjeru da uzmemo učešće glasanjem niti za niti protiv niti suzdržan jer se radi, ne 
podržavamo Vladu, mislimo da ne zaslužuje prolaznu ocjenu, ali još manje podržavamo 
razloge koji stoje iza njene smjene. Hvala. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Šućur. Uvaženi zastupniče Zvonko Mariću izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne, naravno i gledatelje koji prate ovaj 
tv prenos. Uistinu nisam želio govoriti niti se oglašavati ali kako bi smo izbjegli svojevrsnu 
zamku da ukoliko šutimo na nešto onda se s tim slažemo. To je stara istina. Mi se ne slažemo 
sa jednim dijelom premijera Konakovića kada već evo opetuje a i u medijima je to isto rekao, 
da se iščuđava zašto smo mi glasali za KC, odnosno Izvještaj KC, za kojeg znamo da je 
podijeljena nadležnost između pet Kantona i FBIH. Istine radi, i pošto se premijer Konaković 
pozvao na dostojanstvo, ja želim to isto ovdje da vidimo, ja ću tako na isti način uraditi i 
kazati da je to vrlo nekorektno od njega iz prostog razloga što nije to cijela istina, a on jako 
dobro zna istinu. Istina je ta da smo uvjetovani i ja mislim da je on jedan bio od protagonista, 
čak imaju tu u svjedoci i nekoliko njih da je to bio uvjet da se glasuje, ili glasa za izvještaj 
Opće bolnice. To je prava istina i ljudi ovdje postoje i prema tome manipulacija tom 
informacijom ne ide premijeru na čast i ne bi trebao tako da se ponaša i ja zaista želim biti 
ovdje korektan i iznijeti tako nešto jer naprosto, pa svojevrsni pokušaj kompromitacije nije 
dobar i nije dobra poruka. Mi smo glasali naprosto da bi spasili upravo jedinu alternativu i 
nadu a to je Opća bolnica koja je poslovala potpuno pozitivni da bi na neki način i ne znam ko 
je doveo u isti ravan te dvije stvari, ja siguran nisam. Premijer Konaković se u još jednom 
osvrnuo ja samo odgovaram na ono jer zašto bi mene obavezivali neki unutarstranački i li čni, 
personalni sukobi, nesporazumi, i sve nas, bez potrebe. Ali kazati to da na neki način ZOI, 
kako ga on nazva, evo zapisao sam „famozni ZOI“, zašto smo mi glasali. Mi smo samo 
insistirali, bili smo suzdržani, činjenica, da se u isti ravan dovedu i sva druga javna poduzeća i 
ustanove, i da onda damo podršku za namjere premijera. Izdvajati nekoga iz tog segmenta, a 
znamo da je istoga dana još jedno javno poduzeće izglasano je nepovjerenje i vršiti selekciju 
na taj način a i mnogo ranije još neka, nije principijelno. To nije dobro ne za nas, to nije dobro 
za premijera, jer trebao je u istu ravan staviti sva ta poduzeća i to ga je Zakon obavezivao 
puno ranije da uradi nego to. Činjenica je da nije uvrstio jedno poduzeće, čiji direktor nakon 
što mu damo 3,5 miliona KM i svi mi ovdje zastupnici dignemo ruku za to, kaže da je 
ponosan na to što ovaj saziv Skupštine, znači parlamenta nije usvojio njegov izvještaj o radu. 
Vi mu date suglasnost na 3,5 miliona, on vas diskreditira, vrijeđa dostojanstvo ovoga 
parlamenta. Ko je uzeo u zaštitu ovaj parlament, ko je njegov osnivač, kakva je to poruka? A 
to je trebao da reagira i resorni ministar i premijer i Vlada i ova Skupština. Kakav smo mi to 
bijedni parlament. Zašto on nas tako doživljava? Ima li on to pravo? Pa znate li gdje to ima? 
Samo kod nas. To nigdje u svijetu ne postoji, i zato samo smo insistirali uvaženi premijeru 
naprosto na principijelnosti. I ja i vi smo se dogovarali i to što vi govorite ja sam govorio prije 
tri godine i uvjeravali ste me čak premijeru da je to najperspektivniji direktor u poduzeću. 
Potpisujem vaših 80% toga što ste iznijeli, čak i od fiknutog teleta i do mnogo većih 
kriminalnih radnji. I ja sam ostao principijelan i isto to mislim. Vjerujte mi. Isto to mislim 
sada ali zar nije bilo u redu da sva ta poduzeća čiji su izvještaji pali po difoltu to tako ide. Ali 
vi dajete za pravo tom direktoru koji će reći da je bila diletantska predstava, vi to sami znate, 
u kojoj ste vi dominirali i nas obmanuli. A mi smo još veći diletanti od vas jer smo pristali na 
to. Zašto niste reagirali na tako nešto? Ja vam zaista iskreno govorim i pokušavam zbog 
gledatelja da kažem to su krucijalne stvari, prema tome, principijelno, ja pohvaljujem vaš 
inspirativni govor i kažem da ste radili isto kao što ste vi dali kompliment. Vi niste imali 



 

   

problema i sami ste istakli sa ministrima SBB-a. Niste. Bili su kooperativni, konstruktivni i u 
redu je. To je sasvim u redu. Ali vaš inspirativni govor, na samom početku, moram kazati da 
ste bili malo epski nadahnuti, nedorečeni, i ja se neću obraćati pažnju na to. Neću se osvrtati 
jer o tim padanju snijega, prekrivanju brijegova, da bi svaka zvijer pokazala svoj, to je aluzija. 
To uopćeno, evo prihvatit ću u kojoj u tom drugom dijelu možda ste i vi a i mi svi zajedno. Ja 
nikada to ne bih upotrijebio i smatram da je to prilično neumjesno ali eto da sada ne 
elaboriram šta se pod tim podrazumijeva. I zato još jednom žao mi je, iskreno mi je žao što 
niste iskoristili priliku. Ja neću da budem maliciozan sada kao vaši neki kolege pa da kažem 
da ste zloupotrijebili ali sasvim sigurno da ste imali u svakom trenutku podršku ovdje i ovog 
parlamenta i sasvim sigurno Vlade, i mogli ste da govorite koliko ste željeli za govornicom, i 
mogli ste da nastupate da govorite, i svaki put ste dobili podršku za svaku razumnu ideju od 
nas. Ja mislim da je t bilo vrlo korektno. Možda prenaglašeno, evo sada govorim o 
predsjedništvu ovog parlamenta, nikada meni je mjerena svaka sekunda, vama nije. I imali ste 
u svakom smislu podršku, ali očigledno evo sudeći po raspoloženju više je nema. I naprosto 
imali ste i podršku javnosti, možda i zahvaljujući tome. Zamislite da sam ja kao zastupnik 
došao na sjednicu Vlade i držao bank kao što ste to vi činili. Sigurno bi vi prvi reagirali na to. 
Ali da ne idemo dalje u elaboraciju, mogao bih puno toga šta da kažem, i ja uvijek dođem na 
ovu sjednicu ako imam nešto da kažem slušati mogu i kod kuće. Ali mislim da je moja 
dužnost kao zastupnika naprosto da ponešto kažem ovdje i da kažem građanima ono na koji 
način ja to razmišljam. Zato vam kažem, dostojanstvo prije svega, i sami ste naglasili to. A  
ovo sam rekao i zbog dostojanstva svih nas koje ste nas u dva navrata neopravdano prozvali. 
Hvala vam lijepo. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala vam lijepo uvaženi zastupniče Mariću. Uvažena zastupnica Bibija Kerla, izvolite 
Bibija. 
 
Poslanik/zastupnik Bibija Kerla: 
Poštovane kolege, poštovani građani Kantona Sarajevo, dragi gledaoci. Kada sam prije tri 
godine i četiri mjeseca polagala zakletvu za mjesto zastupnika Skupštine Kantona Sarajevo 
nisam ni sanjala da će ta zakletva izgubiti onu važnost i težinu koju ona ustvari sadrži. Ovom 
prilikom se izvinjavam svima onima koji su dali glas ljudima koji su proteklih 40 mjeseci 
svađali, tukli u skupštinskim klupama, koji su vam pokrali milione maraka, i onima koji su 
morali plaćati svoja radna mjesta. Također se izvinjavam svima onima koji su nam dali svoj 
glasa a kako bi mi vama uništili obrazovanje, zdravstvo, otjerali vas iz država da tražite bolji 
život u državama EU. S obzirom da ima svega 10 minuta za izlaganje, želim da kažem 
sljedeće: 
Svoj mandat sam počela u vladajućoj strukturi ali nakon nekoliko mjeseci zbog izlaska DF-a 
iz vlasti prešla sam u opoziciju koja se  ipak se nastavila da radi svoj posao u skupštinskom 
kantonu Sarajevo i podržavala sam sve ono što je bilo dobro i u korist naroda. Imala sam 
izuzetno korektan odnos prema svima svim svojim kolegama i ministrima, a pogotovo prema 
tebi, dragi premijeru. Nastojala sam da svoju ulogu zastupnika ispunim pošteno i korektno. 
Moram priznati da je ova Vlada radila dosta dobro ali ima i te kako puno zamjerki na rad 
istih. Nisam ulazila u kabinete ministara svakodnevno nego samo povremeno, ali sam svoja 
razmišljanja slala putem protokola Kantona Sarajevo, uloženi amandmani i prijedlozi na 
mnogobrojne zakone koji su doneseni u proteklim godinama odbijani su bez nekih većih 
obrazloženja tako da nemam razloga da ne podržim smjenu Vlade Kantona Sarajevo. Vrlo 
lako smo se odrekli dijela Vlade DF-a pa zašto bih ja sada bila ta koja podržava Vladu za čiji 
mandat su se dešavali mnogi protesti ispred Kantona Sarajevo. Šteta je što premijer Kantona 
Sarajevo kada da ostavku na sve funkcije u stranci u SDA nije dao i ostavku na mjesto 
premijera i tako nas oslobodio svih pritisaka koji se vrše na nas zastupnike. Taj postupak kod 



 

   

mene s njegove strane bi bio ocijenjen izuzetno pošten i korektan potez. Međutim, očito da je 
fotelja draža od bilo čega. Kriminal i korupcija koju je premijer uočio u svojoj stranici ne traje 
od jučer i upravo je to ono što me zabrinjava. Imali smo mi problema oko zdravstva, uništili 
smo ga. Imali smo problema oko obrazovanja, sveli smo ga na najniže grane. Kantonalna 
preduzeća s se pumpala parama građana Kantona Sarajevo, i to sljedećim redoslijedom: deset 
mjeseci smo imali torturu građana oko nestanka vode u gradu Sarajevu i kada je u te firme 
upumpano 70 miliona maraka, premijer mijenja direktora i postavlja osobu koja čarobnim 
štapićem za deset dana rješava sve probleme u VIK-u. ZOI '84 preduzeće u kojem njihov 
direktor gospodin Hubijar maltretira svoje radnike, i drži ih na minimalcu već tri godine, na 
šta smo više puta ukazivali i ja i moj kolega Mirsad Pindžo, došao je na red kritike tek onda 
kada je tu firmu upumpano 50 miliona za Bjelašnicu i preko 30 miliona za sportsku dvoranu 
na Zetri. Gras, rupa bez dna koja do sada sakupila preko 300 miliona duga prema Kantonu 
Sarajevo. Turistička zajednica, uništiš jednu, osnuješ drugu od koje Kanton Sarajevo do sada 
nije hajrovao niti jedne jedine marke. Posljedica ovog mog izlaganja je smjena premijera 
Elmedina Konakovića, koji uporno tvrdi da je ovo što je do sada najbolja Kantona Sarajevo. 
Možda i jeste. Ali njegov način odlaska iz SDA i pokušaj da zadrži mjesto premijera, bar kada 
sam ja u pitanju je daleko od ljudskosti. Premijeru, skidam ti kapu u nekim stvarima, ali si 
dirnuo u najpošteniju osobu u kantonu. Vi svi dobro znate da sam ja 06. januara ove godine 
imala moždani udar, koji me je prikovao 21 dan za bolesnički krevet. Potom sam provela 10 
dana u banji u Olovu, deset dana u bolnici u Njemačkoj i 7 dana u banji u Sloveniji. Još 
uvijek sam pod terapijama i umjesto da premijer nazove  i pitam me Bibo kako si, šta ima, 
treba li ti šta, šalje poruku sljedeće sadržine: „E čuj tebe. Tebe završili. Danas je to glavna 
vijest u kantonu. Kažu Biba završena. Hvalili se SDA-ovci. Pričaju o cifri koju su ti dali, 
nudili su to i Mekiću i ostalima ii  kažu jedino Biba pristala. Kaže mi Čelik da šalje auto po 
tebe da dođeš na glasanje. Ne možeš se Bibo oprati da napišeš roman, po tebi izgleda može 
sve pod kožu“. E pa dragi premijeru, neće moći. Tebi svaka čast da si se odlučio da konačno 
progovoriš ono o čemu ja govorim cijelo vrijeme ali nije u redu da ide to preko mojih leđa. 
Bojim se da si se kasno sjetio. Biba nikada nije bila na strani kriminala niti će biti. Molim 
kolegu Čelika da javno kaže da li je dao izjavu da šalje auto po mene, i kolika je cifra koja je 
meni nuđena da bih ja bila na strani SDA. Moj glas je imao sve do onoga momenta dok me 
nisi svrstao na stranu kriminala i korupcije protiv čega se borim cijeli život. Na jednom svom 
postu, na Fejsbuku, poslije mnogobrojnih protesta na kojima sam bila prisutna poručio si da 
između ostalog sljedeće: „sram vas i stid bilo, dali smo vam sve a vi nam vraćate na takav 
način“. Tada sam ti lično odgovorila sljedeće: „Premijeru nije me stid što sam među narodom 
koji traži svoje pravo, nije me stid što svakodnevno pomažem nemoćnim i slabim, nije me 
stid što svakodnevno kuham ručak borcima ispred Vlade FBIH, koje vi svi ignorišete već 
mjesecima. Nije me stid što svaki dan okrećem humanitarne  brojeve i doniram za one koji su  
bolesni a nemaju mogućnost da se liječe u našoj zemlji. Za takve nema para u ovoj državi. 
Stid me je jedino što pripadam ovom sistemu koji urušava slobodu i prava građana jedne nam 
i jedine BIH. Sada ja kažem premijeru, neka je tebe sram i stid za ovo što sam preživjela ova 
zadnja četiri dana. Nisam kriminalac, nikada nisam tražila od tebe niša, žao mi je što se 
rastajemo na ovaj način. A i ako će se pravda i poštenje mjeriti isključivo u poređenju sa 
tobom, a izostavljajući sviju ostalih nas, onda neka nam je Bog na pomoći. Živ i sretan bio, i 
puno uspjeha u onome što si naumio. Hvala  i sve najbolje. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvažena zastupnice Bibija Kerla. Uvaženi zastupnik Semir Halilović, izvolite.  
 
Poslanik/zastupnik Semir Halilović: 
Hvala predsjedavajuća. Ja m oram reći da se barem u dosadašnjoj raspravi da su se za riječ 
javili svi oni kojih se zapravo ovo i ne tiče. Nadam se, hoću da vjerujem da se premijer 



 

   

Konaković obraćao uglavnom svojim kolegama iz stranke, svojim bivšim kolegama 
sadašnjim kolegama itd. Kada govori o problemima s kojima se susretao u radu iz prostog 
razloga, recimo na početku ću vas ispraviti kao svojevrsna ispravka krivog navoda, kada ste 
rekli ZOI, pa svi zastupnici, mojim glasom ste smijenili, mojim glasom 18 jer to za sebe svaki 
drugi zastupnik može reći, ste smijenili upravu ZOI-a. Da toga nije bilo ona bi još uvijek 
ostala tamo. Tako je bilo i tako je. Dakle, istorija se ne može mjeriti od jučer. Kada b se 
istorija mogla mjeriti od januara ili od decembra mjeseca kada ste vi došli u sukob s SDA, to 
bi bilo u redu da mjerimo na ovaj način kako vi to radite. Ali kada bi istoriju mjerili u 
proteklih pet, deset godina, onda bi rezultat bio sasvim drugačiji. Sada je pitanje trebamo li mi 
to raditi, jesam li ja uopšte pozvan da to radim? Treba li mene to zanimati? Dakle, vi lično u 
ovoj Sali sjedite 8 godina. Mi smo razgovarali nekoliko puta o tim stvarima, sve ono što ste vi 
otprilike rekli u posljednjih mjesec, dva dana, od mene ste mogli čuti kao zastupnika ovdje u 
javnim govorima, mogli ste čuti čak kada smo razgovarali jedan na jedan. Ja se s vama slažem 
da je kriminal. Samo je problem što sam ja o tome govorio i 2014 i 2015 i 2016 i 2017 
godine. A vi ste počeli tek od prije 2 mjeseca i tu se vi i ja razlikujemo i to treba jasno reći. I 
meni je drago što ste vi na ovoj strani. Meni je drago što ste vi prešli na tu stranu ali ta istorija 
počinje puno ranije nego li od januara 2018 godine. Pa ćemo krenuti redom, pošto je to tako, 
vaš je govor na žalost bio uopšten, ljudi koji to gledaju bog zna šta mogu zaključiti ko je sve u 
šta upetljan,  pa ću ja da ogradim BPS od toga, a ne da učestvujem u vašem sukobu s SDA 
reći nekoliko stvari. Dakle, kada je u pitanju ZOI i to sam vam već rekao, uz pomoć BPS je ta 
uprava razriješena zato što je izvještaj nije usvojen. Ali također treba reći a to je ministar iz 
BPS od vas tražio na sjednici Vlade, i to treba reći korektno, da uz taj izvještaj, i uz tu upravu 
treba smijeniti uprave, pa dvije tačke: TVSA, Centra za socijalni rad i Gerontološkog centra, 
odnosno svih onih ustanova i javnih preduzeća kojima izvještaji nisu usvojeni. Tek je tada to 
kompletna borba protiv kriminala, korupcije, nepotizma. Molim? Dobro. Dakle, ja kažem stav 
BPS-a koji je prenio gospodin Fišo na sjednici Vlade imoj stav ste vidjeli na sjednici 
Skupštine Kantona Sarajevo kada je u pitanju ZOI. Kada je u pitanju VIK, sjetite se da smo 
da bi imenovali novu upravu staru razriješili uz pomoć, između ostalog i mene kao zastupnika 
BPS na onoj maratonskoj sjednici u pola 12 navečer. I to je bio dio, kada kažete ko je za 
kriminal ko nije, ko podržava ko ne podržava. Mi smo jasno pokazali  na kojoj smo strani. 
Problem je čitavo vrijeme bio između vas i vaših ljudi u stranci a ne između vas i recimo s 
nekim drugim. Što se mene tiče, što se tiče BPS-a vi sa mnom niste imali nikakav problem u 
ovim procesima. Imali smo razmimoilaženja recimo, kada je bio Izvještaj ZZO Kantona 
Sarajevo prije šest mjeseci zato što sam ja glasao protiv tog izvještaja, a ovdje smo čuli od 
zastupnika Lakote i drugih da je bio nezakonit, kriminalan, da ima puno nepotizma, pljačke 
iznutra, izvlačenja u privatna preduzeća vaš Klub zastupnika SDA je pripremio tada smjenu 
inicijativu za smjenu ministra Muharema Fiše iz BPS-a preživio je zahvaljujući SBB-u, jel 
tako gospodine Rađo? Inače bi bio smijenjen zbog ZZO Skupštine..da, da tako je bilo. Tako je 
bilo. To je tako bilo. Prve dvije godine i to je nešto što sam lično, ovako ljudski smatram da 
nije bilo u redu, prvu godinu dana ste govorili, i to ću podsjetiti ovdje da gledaoci znaju, pošto 
se često manipuliše sa tim jedan, u Kantonu Sarajevo je 1200 pozicija dijeli između 
koalicionih partnera. BPS je u ovu Vladu ušao zahvaljujući jednom jedinom kolacionom 
sporazumu sa DF-om 2015 godine. Kada je DF napustila Vladu Kantona Sarajevo nas je SDA 
pokušala prvi put da izbaci. Evo ponovo gdina Rađe neka mi ne da lagati, SBB je tražio da 
ostanemo, tako su uslovili oni SDA i tako je gospodin Fišo ostao da sjedi, i eno ga još uvijek 
tamo. To je bio prvi pokušaj smjene. Drugi je bio zbog ZZO, treći je bio neki dan. Tri 
zahtjeva za smjenu smo imali. Tri puta su prikupljali potpise itd. Dakle, prvu godinu sam vas 
slušao ovdje da je to Vlada SDA i DF-a. Drugu godinu ste govorili da je to Vlada SDA I 
SBB, BPS niste htjeli da pomenete kao da ne postoji. Nema problema ne smeta nam. Hvala 
lijepo. Unutar strukture i nomenklature Vlade Kantona Sarajevo javnim preduzeća, Skupština, 
javnih preduzeća, UO; NO; ponovo ću podcrtati BPS nema niti jednog svog predstavnika niti 



 

   

člana. To je 1200 pozicija, gospodin Muharem Fišo jedini čovjek koji tu sjedi. Niko više. 
Prema tome, nas da gurate u kontekst VIK-a, ZOI, RAD-a, Sarajevo gasa, duboka je to voda i 
nema veze sa nama. Također ću vam reći da ja lično kao zastupnik, i evo danas smo ponovo 
obnovili taj zahtjev 14 zastupnika, ovaj put uz podršku 4 zastupnika iz SDA, na čemu im ja 
čestitam, ostali nisu htjeli da potpišu, to je njihov stav, molim lijepo, obnavljamo zahtjev za 
održavanje sjednice o političkim ubistvima. Godinu i četiri mjeseca ja to čekam. Govorili su 
da vaše kolege iz vaše bivše stranke na taj način štite vašeg bivšeg kolegu iz vaše bivše 
stranke koji je tamo sjedio 20 godina, pa sada više nije. Vidjet ćemo šta će biti za 10 dana. 
Kada je u pitanju Gras, kao zastupnik sam glasao protiv davanja 40 miliona KM Grasu. 
Optužnica koja je podignuta je za samo 700.000 KM a šteta je napravljena 130 miliona KM: 
ministar Jusuf Bubica je 2014 predlagajući Zakon o saobraćaju, ne o Grasu, o saobraćaju, 
kako to i treba, kako to i mora je predlagao određena rješenja. Nisu prihvaćena, jesu li dobra 
ili loša, nakon toga je Gras povećao svoj gubitak za 100. 000 miliona. Dakle, šta vam želim 
reći, ne postoji sila koja bi mene natjerala , ne postoji cijena koja bi mene natjerala da ja 
glasam protivno sopstvenom ubjeđenju. Ja ću i vas i javnost podsjetiti da smo mi radi svojih 
ubjeđenja kao stranka 2015, 2017 u direktnim razgovoru sa vašim bivšim predsjednikom 
stranke, i s vašim rukovodstvom bi vaše stranke, eto sada, dva puta odbili da uđemo u Vijeće 
ministara i Federalnu Vladu, odbili smo da sjedimo na nekoliko stotina maraka budžeta radi 
principa. I neću dozvoliti ni vama ni nikome da mi neprincipijelnost spočitavate. Hvala lijepo.  
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Halilović. Uvažena zastupnica Selma Filipović. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Selma Filipović: 
Predsjedavajuća zahvaljujem. Pa ja ne mogu a da ne kažem nešto premijeru Konakoviću. 
Često puta sam postavljala jedno te isti pitanje, to premijer Konaković jako dobro zna i 
podsjećala sam ga na oblast, a tiče se visokog obrazovanja. Sam premijer, je u nekoliko 
navrata rekao za govornicom da često postavljam isto pitanje. Pitanje plaćanja odnosno plata 
u Akademskoj zajednici koja se nisu povećala od 2007 godine. Prvo da vas podsjetim bili ste 
jedan od inicijatora poštovani premijeru za donošenje Zakona o visokom obrazovanju, a i 
sami ste znali da je jako manjkav i da prijedlozi iz akademske zajednice nisu za poboljšanje 
zakona nisu uvaženi. Sve zahtjeve studenata ste uvažili kroz donošenje zakona i sve im 
naravno želje ispunili, postavlja se ovdje pitanje zašto. Odgovor je jednostavan, broj 
uposlenih na UNSA je mnogo manji u odnosu na broj studenata ako bi to mjerili danas sutra 
kao neko glasačko tijelo onda bi tu mogli naći odgovor. Sve ste radili sa jednim ciljem. 
Ciljem kao što ste i sami rekli, ispunili ste želju što se tiče povećanja ličnih dohodaka i 
uposlenicima iz sektora osnovnog, srednjeg obrazovanja, policije, zdravstvenih radnika, itd. 
Pitam se šta je i dalje sa uposlenicima iz visokog obrazovanja, odnosno sa uposlenicima 
UNSA. Čini mi se da ste na neki način postupili i ucjenjivački pa ste rekli kada se pređe na 
trezor, kada se prihvati trezorsko poslovanje onda ćemo povećati i vama plate u visokom 
obrazovanju. A ne pitat se kako je tim tamo ljudima raditi i da li je sramno da ste Zlatnu 
značku UNSA izjednačili sa muzačem krava na PD Butmir. Da spomenem, maloprije ste rekli 
da je plata asistenta 1200 KM što nije tačno, 850 KM. To su lako provjerljivi podaci. Nije 
samo oštećeno visoko obrazovanje u vašem mandatu. Oštećena su i druga JKP, kao ZOI. 
Pitali smo vas više puta, ja direktno, znači ja govorim samo o par pitanja, šta je sa hotelom 
Maršal na Bjelašnici, zašto stoji, zašto propada, zašto se troši električna energija ne radi 
tokom cijele zimske sezone. Pitala sam vas da li su opravdana ulaganja tolika i zaduženja 
građana Kantona Sarajevo kada se tiče Bjelašnice. Obećali ste za govornicom i obećavali ste 
med i mlijeko, kada je u pitanju ZOI; onda ste došli sa informacijom da sve propada, da je sve 
uništeno, da šestosjed nije ovo ovako nako, da bazen propušta vodu, bazen za osnježivanje. 
Kako se to moglo desiti poštovani premijeru? Kako? Vi ste premijer, mehanizmi kontrole su u 



 

   

vašim rukama, prema tome to su propusti koje vam ne možemo oprostiti. Mi, često ste nas 
kritikovali kao zastupnike, mi kao zastupnici smo radili svoj posao, ukazivali smo vam na 
propuste, sugerisali smo šta to treba uraditi da se popravi, međutim, ovdje izgleda samo vi 
niste radili svoj dio posla. Ono što ste uradili, dobro za građane Kantona Sarajevo, ja vam 
zaista ovom prilikom čestitam. Međutim, bilo je dosta, dosta propusta s vaše strane lično s 
vaše. Hvala lijepo. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvažena zastupnice Filipović, uvaženi zastupnik Mirsad Pindžo. Izvolite.  
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Zahvaljujem uvažena predsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne na današnjem zasjedanju kao  
i građane koji prate rad današnje sjednice putem malih ekrana. Kada je u pitanju imenovanje 
ove Vlade i kada je  imenovana skoro prije 2,5 godine ja sam tada rekao da je pravo 
parlamentarne većine da imenuje Vladu i da mi ćemo se suzdržati i da ne želimo u tome 
učestvovati kao opozicija bez obzira što ne ulazeći u pojedinačno i personalna rješenja i 
prijedlog sastava Vlade. Prošle su skoro 2,5 godine i kada je rad Vlade u pitanju ovaj Klub se 
odnosio i cijenio svaki pojedinačni potez Vlade koji je dolazio pred ovu skupštinu u smislu 
prijedloga nacrta i prijedloga odluka, sporazuma, izvještaja, i ostalog. Sve ono što je bilo 
dobro javno smo pohvalili i podržali. Ono što nije bilo dobro, često oštro kritikovali, i 
naravno ukazivali na neprincipijelnosti, zadovoljavanje određenih interesnih grupa i 
popuštanje tim interesnim grupama uvodeći to i u odluke, pa čak i u zakone, i bili smo vrlo 
žestoki u tome. Tako da danas, naravno kada su izvještaji o radu Vlade u pitanju i tada smo 
kazali svoje stavove, nismo je podržavali, ni te izvještaje, šta imamo danas. Kada govorimo, 
ja neću sada ocjenjivati rad Vlade, jer na idućoj sjednici je izvještaj o radu Vlade Kantona za 
2017 ali ću samo reći vrlo kratko. U ovoj Vladi ima i dobrih ministara, ima i onih manje 
dobrih  a ima i onih vrlo loših. Namjere i pravo parlamentarne većine je da smjenuje, 
rekonstruiše i imenuje Vladu. I mi joj to ne sporimo. Po nama premijer Konaković je pripadao 
ili pripada još uvijek do glasanja onom boljem dijelu Vlade. Sada je njegov problem što je 
često popuštao tim interesnim grupama, i pravio te truhle kompromise, i što nije na vrijeme 
vukao poteze i mijenjao one koji nisu dobro radili, naravno oni koji su ga birali, reče svoj sud 
o njemu danas. Šta danas imamo? Ne sporeći pravo parlamentarne većine da rekao sam već 
jednom da mijenja Vladu ali mi ovdje danas imamo smjenu Vlade radi premijera. To je 
pozicija jasno rekla proceduralno treba smijeniti Vladu da bi ostali svi isti ministri a da se 
promijeni premijer. Mi smo svoj stav o tome od početka rekli. Pošto je prethodnih dana bilo 
prilično dinamično u smislu lobiranja, ponuda, i svega ostaloga što je u politici i normalno 
dok ne pređe onu granicu kriminala. Bit će vrlo zanimljivo i jedina zanimljivost danas je da li 
su zadovoljeni svi apetiti i interesi u parlamentarnoj većini ili je parlamentarna većina morala 
zavući ruku u džep i opoziciji i to će jedino biti zanimljivo da se pokaže danas na glasanju i 
ništa drugo. Sve će biti isto, samo njega neće biti. Što se nas tiče, mi smo vrlo jasni i od 
početka smo izrazili svoj stav, javno ga iznijeli da nećemo učestvovati u ovoj priči i da ćemo 
se suzdržati od glasanja ne pomažući ni jednima ni drugima, smatrajući da je to pravo 
parlamentarne većine da odlučuje o svojim ministrima koje je imenovala, a da li to dobro radi 
ili ne radi, je li to dobar potez ili nije u oktobru će građanima polagati račune. Zahvaljujem. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Pindžo. Uvažena zastupnica Segmedina Srna Bajramović. 
Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Segmedina Srna Bajramović: 



 

   

Zahvaljujem predsjedavajuća, pozdravljam sve prisutne. Pa evo ja moram priznati da sam 
imala dilemu da li uopšte pristupiti raspravi po ovoj tački, ili pustiti da se stvari odigraju po 
redoslijedu poslovnički predviđenih koraka podržano sa svim onim vašim najavljenim 
političkim specifičnostima divljeg zapada u smislu trgovine političkim uticajem. Dilema je 
bila isključivo motivisana činjenicom kako je šutnja institucija jedini kontinuitet u pratnji ove 
političke tragedije i razlog zašto smo iznova tu gdje jesmo, jer da nadležne institucije nisu 
šutjele na očiglednu političku korupciju sve ove godine, mi bi smo danas vjerovatno imali 
sasvim drugi scenarij. Imali  bi smo ako ništa sačuvano vrijeme koje smo zbog šutnje 
nadležnih očigledno bespovratno izgubili i nama i našoj djeci. Na žalost, točak istorije se 
očigledno počeo  brže okretati, gledamo iste scenarije političkih prevrata, samo sa novim 
igračima i  s tim da će danas neko drugi nositi kifle. Nisam sretna u činjenici da smo tri 
godine ukazivali na poremećene vrijednosti i izraziti populizam u ovoj koaliciji, niti smatram 
da danas iko ima prostora za likovanje jer je više nego očigledno da smo svi zajedno izgubili. 
Pričati danas o projektima, spajanje i zatvaranje škola, zatvaranje bolnica, školskih 
dispanzera, Zavoda za zaštitu žena i materinstva, negiranje redukcija vode i davanje koncesija 
da se otima naša voda, istjerivanje nepodobnih pisaca iz čitanki, smoga koji se ne vidi, 
prostornih planova po mjeri lobija, milionskih kredita za projekte koji nisu profukcionisali, 
dokazuje da se ova Vlada na žalost nije razišla oko rješenja za bolji život građana nego oko 
finansijskih interesa unutar vlastitih frakcija. Deficit koji je bio predmet verbalnog verglanja 
ove Vlade godina, nije sanirala politika nego građani Kantona Sarajevo i privreda Kantona 
Sarajevo kroz razno razne namete koji su im u ovom mandatu podvaljivani kroz Reformsku 
agendu. Izgubili smo dakle još jedan mandat u bespoštednoj  borbi političkih hobotnica za 
upravljanje finansijskim i materijalnim resursima Kantona Sarajevo u kojem se priroda takvih 
sukoba ponovo potvrdila u činjenici da ti isti sukobi završe samo sa devalvacijom 
funkcionalne koristi za građane. Možete uzeti bezbroj primjera, evo kolege moji prethodnici 
su već govorili o tome od Grasa do VIK-a, preko ZOI-a do ZZO. Ja bih rekla da je 
simbolična, da su simbolične ove sjednice naše i po dnevnom redu recimo zadnje održane 
kada smo definisali datum današnje. Dakle, moram reći da vrijednosti na kojima se ruši ova 
Vlada su puno više utkane u naše društvo od svih onih rečenica sadržanih recimo u Strategiji 
za mlade. Autobuske stanice su pune mladosti upravo iz činjenice da ne žele više niti da 
gledaju niti da žive sadržaj sukoba političkih hobotnica u kojem sve posljedice plaćaju upravo 
oni i njihova perspektiva. Dakle danas prisustvujemo početku procesa u kojem se instaliraju 
novi ljudi u namjeri da nastave s lošim praksama i to je ono što me zabrinjava jer jasno je 
kako onda i bilo koju strategiju možete okačiti mačku o rep. Nama trebaju istinske 
vrijednosne reforme a ne folklorne strategije koje se mladosti ove zemlje podvaljuju na 
sjednicama  kojima ih prati sve ono od čega oni i zapravo i bježe. Obrazloženja u kojem se 
premijer pretvara u stranačko vlasništvo pokazuje da smo mi duboko bolesno društvo. 
Zaglibili u političko blato predpolitičkih standarda iz kojeg teško da će doći nešto dobro za 
ove građane. Dakle, sve prethodno navedeno ukazuje da u protekle 3,5 godine nismo pomakli 
s mjesta u ključnim vrijednostima društva. I dalje smo kao Kanton teško bolesni u 
segmentima bez kojih niti jedan drugi napredak nije napredak jer ih jednostavno neutraliziraju 
pošasti u kojima i dalje nismo društvo nego arena. Međustranački obračuni, obračuni frakcija 
u pripremi preuzimanja poluga moći nisu ono što nama treba u smislu borbe protiv kriminala i 
korupcije jer je to ustvari utrka između dva loša u zloupotrebi institucija sistema. Žalosno je 
da završavamo mandat u kojem je tele postalo simbolika obračuna i rekonstrukcije Vlade. 
Možda to ustvari i najbolje oslikava koliko smo duboko potonuli  u ovom mandatu. Nadam se 
dakle još jednom, o tome je već govorio kolega Šućur da je svima jasno zašto smo suzdržani u 
ovim procesima jer je više nego očigledno kako se radi o borbi za resurse koja faktički ne 
rješava ništa. Stoga vrlo jasno i nedvosmisleno za kraj želimo reći da ne želimo još jednom 
ponavljam to učestvovati u ovom procesu jer je ovdje razum davno napuštena stvar a 
prevladava cirkusu kojem su građani ti koji plaćaju najvišu cijenu. Toliko zahvaljujem. 



 

   

 
Predsjedateljica: 
Hvala vam lijepo zastupnike Segmedina Srna Bajramović. A sada uvaženi zastupnik Dževad 
Rađo. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Dževad Rađo: 
Hvala predsjedavajuća. Koristim priliku da pozdravim vas i vaše saradnike, Vladu ministre i 
ministrice, uvažene kolege i kolegice i sve one koji prate današnji rad sjednice. Vidite da sam 
se otprilike zadnji javio nisam mislio govoriti ni danas. Nisam mislio govoriti ni danas je 
krenulo fino. Mi smo ti koji smo tražili da ova sjednica ide u redovnoj proceduri, ne želeći na 
bilo ko ji način da stavimo u sjenu zakonitosti poslovnički ispravnog rada ove Skupštine, 
odnosno da se sačuva dignitet najvećeg zakonodavnog organa  naravno Vlade na čelu sa 
svojim premijerom. Međutim, danas sam jednostavno razočaran. Slušamo puno o 
principijelnosti, slušamo puno o časti, i svi ti atributi koji treba da krase jednu vlast i svakog 
čovjeka pojedinačno. Međutim osim klasičnoga populizma ništa drugo nismo čuli, makar ja 
nisam. Svako izbjegavanje odgovornosti na bilo koji način je dodvoravanje. Napominjem sve 
one koji to nisu u svojim glavama dobro razbistrili, SBB učestvuje u političkom životu 
aktivno od 2010 godine, nastao je na osnovu lošeg stanja u društvu i nastao je kao odgovor 
alternativa građanima BIH, samim tim i građanima Kantona Sarajevo. SBB je izašao na 
izbore 2010, na žalost imali smo treći rezultat, ali kao novoformirani politički projekat to je 
bilo nezapamćeno u to vrijeme u zapadnim demokratskim sistemima. 2014 godine smo imali 
drugi izborni rezultat i ako bog da 2018 mi se iskreno nadamo da ćemo imati prvi. Zašto? 
Zato što smo mi stranka kontinuiteta. Mi ne mijenjamo iskaze do podne imamo jednu priču, 
od podne drugu priču. Nikada nismo učestvovali u bilo kojem političkim dilovima, niti to 
danas činimo. Ovdje pokušavamo još od 2010 godine kada pričamo, treba se vratiti ne u 2013, 
vratit ćemo se u 2010, i mi smo stranka kontinuiteta koja pokušava da u politički život BIH, 
posebno ovog Kantona Sarajevo jer je ovo najznačajniji Kanton da uspostavimo principe. 
Vraćam se sada tu na principijelnost, izborni rezultat opredjeljuju učešće u vlasti. Izborni 
rezultat politički projekti ostvaruju izborne rezultate i preuzimaju odgovornosti u tom smislu i 
u preraspodjeli vlasti praveći koalicije preuzimaju dio odgovornosti. U ovom slučaju SDA je 
imala najbolji izborni rezultat u 2014 godini. Ja sam im lično čestitao i zamolio i zatražio od 
njih da formiraju vlast u zakonskom roku, nisu je formirali već su je formirali na kraju prvog 
kvartala naredne godine. Ta ljubav između DF-a i SDA je vrlo kratko trajala. Ovdje se 
pokušava poturiti kukavičje jaje, SDP pravio priču kao izborni pobjednik 2010. ja sam tada 
bio u ovoj Skupštini i onda je to bilo normalno očekivano. Kada je DF formiran dvije godine 
poslije toga, šta je uradio? Otišao je u vlast sa SDA. E kada je SBB ušao u vlast sa SDA onda 
je to nastao najveći problem. SBB vama za informaciju, posebno ovim ljudima koji prate ovu 
današnju sjednicu je ušao u vlast na zamolbu časnih i poštenih ljudi kojih ima u SDA: da se 
stabilizuje situacija u FBIH. Da se to nije desilo bio bi opći haos. Znači ponavljam na 
zamolbu ušli smo u vlast stabilizirali situaciju u državi, FBIH i u ovom kantonu. Priča oko 
jagme kako ovdje čujem između fotelja, pa mi smo upravo ustupili dio tih odgovornosti svom 
koalicionom partneru da pokažemo na taj način i njima i svim drugim da nije to naša 
prvenstvena želja. I uzeli smo samo dio tih odgovornosti u odnosu na DF. Dio. Nikada 
nemojte zaboraviti da je prepušten i KCUS, pa u ZZO i redom. Nikada. Ono što smo mi 
prihvatili kao svoju odgovornost imamo danas na sceni sljedeće, da su ministri iz sastava 
SDA bili motorna snaga Vlade koju predvodio Elmedin Konaković. I to je gospodin 
Konaković više puta ponovio javno. Prema tome, iz SBB-a izvinjavam se. Ministri iz SBB su 
motorna snaga te Vlade bila i danas danile su. Ne treba zaboraviti činjenicu to što smo čuli od 
gdina premijera da je to neko trebao pripremiti sve te dobre stvari koje su se dešavale 
uključno i izmjene Ustava. I da ne idemo dalje. Sve odgovornosti koje je SBB prihvatio to je 
od Toplana, evo u superlativu, čuli smo od kolege Okerića. Pokopa, Skenderije, Zaštićenih 



 

   

područja, Parka, u prvom momentu su zaustavili dalje propadanje, te u svakom narednom 
koraku a vidimo kroz izvještaj koji smo ovdje usvajali da su napravili ogromne iskorake, a 
najveći desio se upravo u Općoj bolnici čiji smo mi osnivači, čiji smo mi vlasnici. Skupština. 
Znači Skupština Kantona je vlasnik. A to je pričamo o odgovornosti gdje direktor koji je 
postavljen i menadžment ispred SBB-a napravio ogromni iskorak, s druge strane uspjeli smo 
sačuvati odliv ljudi, stručnih kadrova i to je naš ponos. Pripisivanje bilo kojih stvari je u 
najmanju ruku nekorektno. Znači nekorektno. Ovo sam morao da kažem zbog transkripta jer 
će sve što nije rečeno,  ustvari rečeno a nije zapisano nije se ni desilo. Nekada će neki mladi 
ljudi ako bog da, možda pisati maturske radove, diplomske radove, magistarske i koristit će 
ovu građu. Treba da znaju istinu. A ovo sve što sam rekao je potkrijepljeno dokumentima. 
Prema tome, zamislite ovu situaciju, Merkelova kao predsjednica stranke ili iz stranke izađe 
iz te stranke a ne da mandat kancelara. I to je principijelno. Mi nismo pravili s bilo kojim 
pojedincem koaliciju. Mi smo pravili koaliciju sa političkim projektom. I principijelno ćemo 
podržati jer sutra ćemo moguće biti mi iii bilo koji politički projekta u toj situaciji. Znači 
morate graditi odnose. Što se tiče rada Vlade, rekao sam ko je bio motor, međutim, nije ovo 
švedski sto, ono što odgovara što je dobro uzimam, a ono što je manje dobro ili više 
problematično mi ćemo o tome razgovarati. Hronološki gledano izvještaj koji su pali i prije 
ZOI-a, tu je u pravu premijer, to je njegova zakonska obaveza i mi to podržavamo. Međutim, 
ja bih zamolio sve one koji nisu bili u prilici da uzmu a to je izvodimo glasanjem, SBB je 
nezadovoljna radom bio ZOI-a, lično ja sam kroz ove godine ne tri godine, ponavljam osma 
godina i prošli put sam govorio, stavove sindikata iznosio, revizorske izvještaje i... meni je 
drago da su pojedini ljudi evo na čelu čovjek premijerov je spoznao tu priču i pridružio se. 
Govorim u ime Kluba, znači 15 minuta imam pravo. Prema tome, ako pričamo o principima, 
principijelno meni je izuzetno drago što ideja SBB-a konstantno iz dana u dan jača i danas 
evo čuli smo to je upravo na fonu naših programskih ciljeva a to je borba protiv korupcije, 
protiv kriminala, državne mafije, svega ostalog. Mi se i zovemo Savez za bolju budućnost, jer 
okupljamo sve one ljude u savez u borni protiv ovih hajde da kažem trendova koji su sada na 
sceni a ojačavamo front u borbi za BIH koja treba da bude progresivna, ekonomski razvijena, 
socijalno stabilna itd. I hvala svim tim ljudima koji su danas govorili na tom fonu, jer to 
praktično ponavljaju naše programske ciljeve koje smo 2009 na osnivačkoj Skupštini iznijeli. 
I to me izuzetno raduje. Međutim, zamjene teza, ili populizam ni jednog trenutka ne 
prihvatamo iz gnušanjem odbacujemo. Zašto idete na izbore gospodo ako ne želite da 
učestvujete u kreiranju političkog ambijenta? Zašto govorite nećemo, nas ne interesuje. Pa 
onda vi niste ispunili svoju misiju. SBB i te kako interesuje, zato se i bori i zato i učestvuje u 
kreiranju politika. Ako  bog da, ja sam uvjeren da će SBB biti prvi put kičma vlasti e onda 
ćete vidjeti gdje poluge budemo imali, ne samo sada tih 5 ministara, kada budemo imali 7 ili 8 
ministara i naravno mjesto premijera. Prema tome, da neke te stvari jednostavno podvučemo. 
Prebacivanje lopte na druge ljude ili političke projekte je više nego neozbiljno jer ovdje 
uglavnom Vlada pravilo, uvijek je neko drugi kriv, dobro to je lakše. Neko je to drugi. Ali se 
postavlja pitanje šta si ti učinio i šta činim. I šta imaš namjeru činiti. SBB je čvrst u tim 
nakanama. Zna šta je činio, šta čini, i zna šta će činiti. Niti jednog trenutka upravo varamo se 
na principijelnost, neće narušiti tu političku (nerazumljivo). Principijelno mi ćemo podražiti 
smjenu Vlade, principijelno. I to je politička kultura. Druga stvar, očekujemo i od drugih ljudi 
da e pričaju samo šta ne valja, već šta su rekli, šta govore i šta će uraditi. To je suština. Ova 
Vlada je radila i činjenica , rekao sam kako rekao sam zbog čega i sada zaboravio sam samo 
reći da je bila m nogo bolja od prethodnih. Ali mi imamo projekte koji su stari preko 40 
godina idejno, očekivali smo u ovom mandatnom periodu da će se oni realizovati. Nažalost 
niste realizovali. Imamo problema oko infrastrukture, zagušenosti grada, oko jednog giganta 
koji je preživio dva odnosno tri rata je preživio, dva svjetska rata i ovaj zadnju agresiju i on je 
uništen u miru. Imamo tu probleme. Imamo servis koji mi plaćamo, mi smo osnivač, mi smo 
vlasnik Kantonalne TV i onda imamo izjave istog tog menadžmenta na čelu s direktorom o 



 

   

tome gdje govorio nešto Zvonko Marić. Imamo izvještaj Zavoda za izgradnju koji su dva puta 
padali. I to je zakonska obaveza premijeru i hronološki gledano trebalo je da dođe i ranije jer 
je se ranije desilo. Prema tome možemo nabrajati još hiljadu stvari, hajmo. 
 
 
Predsjedateljica: 
Isteklo vrijeme. Uvaženi zastupnik Kemal Ademoviću, izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Kemal Ademović. 
Hvala vam. Uvažena predsjedavajuća, zamjenici predsjedavajuće, sekretaru, premijeru, 
članovi Vlade, poštovane koleginice i kolege zastupnici, predstavnici javnih institucija. 
Udruženja ustanova, gledaoci sve vas selamim i srdačno pozdravljam. Ja ću svoje izlaganje 
započeti jednom ispravkom krivog navoda prethodnog govornika mog saboraca, gdina Rađe. 
Iako ne bi vrijedilo da se pojedini dijelovi ispravljaju obzirom da smatram da je ovo bio jedan 
predizborni istup većinom, ne mogu a da ne kažem sljedeće: gospodin Rađo se poziva na 
principe i zalaže se za principijelno postupanje poštivanja Poslovnika itd. I onda to po 
horizontali i vertikali imputira svojoj stranci kao pozitivni pristup i principijelni pristup a ja ću 
ga samo napomenuti sljedeće: samo prije nekoliko dana u Tuzli  tvoja stranka je učestvovala 
neprincipijelno u rušenju jedne Vlade, dakle kontra koalicionog partnera SDA i u samo 
jednom danu na hitnim sjednicama izvršila smjenu i imenovanja nove Vlade. Dakle, toliko o 
principijelnosti. A sada ću nastaviti ovo što sam zamislio da kažem. Dakle, kao što se moglo 
čuti, izlaganje većine zastupnika ocjena o radu premijera Konakovića o koje se danas govori 
je pozitivna. Dakle Konaković je pomakao ljestvicu u pozitivnim vrlo mjerljivim konkretnim 
svojim potezima za ove tri godine i nakon što, a kako je to u Ekspozeu naveo stabilizirao 
budžet, stabilizirao isplate i davanja iz budžeta, isplate plata, pristupilo se realizaciji nekih 
kapitalnih projekata. Dakle, to je opšte uvjerenje i nas zastupnika što smo danas čuli, a i 
građana i iz tog razloga mislim da bi u interesu građana premijer Konaković trebao da ostane 
na ovoj funkciji do kraja svog mandata i da u interesu građana provede sve ono što je zacrtano 
budžetom. A mi smo tu da ocijenimo da li je to uradio, da li je to uradio korektno i na 
raspolaganju nam uvijek stoji da eventualni nerad ocijenimo i da mu izglasamo nepovjerenje. 
Dakle ono što ja zamjeram premijeru Konakoviću jeste što nije mnogo ranije uvidjevši da u 
nekim resorima stvari ne idu baš najbolje podmetao svoja leđa izlazeći za govornicu i braneći 
te resore što nije puno ranije izašao sa zahtjevima prema onima koji čine parlamentarnu 
većinu da se određeni ljudi zamijene i u javnim preduzećima i na pozicijama ministara. 
Vrijeme u kome mi živimo je vrijeme zaista prevelikog licemjerja, laži, lahkoće pretvaranja 
laži u istinu, istine u laž i mi svi u tom ambijentu živimo, međutim, ovo vrijeme je najavljeno, 
tako da za mene, a vjerovatno ima još takvih ljudi nije iznenađujuće. Kada pogledamo i 
svjetsku scenu, ovo pogotovo kod nas to nije iznenađujuće i vidi se i zna se ko vodi procese, 
pod čijom kontrolom su mediji, kako se kontroliraju procesi itd., da se ne upuštam u ove 
špekulacije o kojima se govorilo na pritiscima na savjest zastupnika koji trebaju da glasaju, ne 
glasaju itd. neću da se uključujem u to. Vrijeme koje je pred nama može donijeti samo 
sljedeći kvalitet, mi se moramo početi oslobađati ličnog interesa, a ispred sebe staviti i 
zastupati opšti interes, dakle to je interes građana. Ko bude radio tako, taj će sasvim sigurno 
imati uspjeha i u izgradnji države BIH, u izgradnji svih institucija i na stabiliziranju ukupnog i 
privrednog i političkog stanja. Imam potrebu još jednu rečenicu da kažem, pročitao sam jednu 
izreku i sa njom se u potpunosti slažem: „Oni koji vole samo one koji se sa njima slaže, a 
mrze samo one koji se sa njima ne slažu, su oni koji razjedinjavaju, su oni koji utiču na 
nejedinstvo“. Oni su uzroci ovakvog stanja, ne danas, nego od sada pa u prošlosti jer ovo je 
zabilježeno nekada davno u prošlosti. Hvala vam.  
 
Predsjedateljica: 



 

   

Hvala vam lijepo uvaženi zastupniče Ademoviću. Replika uvaženi zastupnik Marić, kome 
replicirate. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Zaista bojim se da ova rasprava nije pokrenuta iz iskrene  brige 
za loše stanje u Kantonu Sarajevo, već naprosto zbog izbora i očigledno da mnogi rade na 
tome i samo misle na to. Volio bih da nisam u prilici da repliciram kolegi Ademoviću ali 
ponovno je pomenuo SBB pa ću ga samo podsjetiti na 31.03. evo članak 2017 godine. BPK: 
SBB izbačen iz vlasti u Goraždu. SDA pronašla nove koalicione partnere. Ministri SBB-a 
izbačeni su bez obrazloženja. Toliko o principijelnosti. Da ne govorimo o drugim kantonima. 
I nemojte gospodine Ademoviću da spočitavate nekome i da uvjeravate u vaša ubjeđenja ljude 
iz strane u kojoj nisu, uvjerite iz vaše stranke, vaše za vaša ubjeđenja. Hvala vam lijepa. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala vam lijepo uvaženi zastupniče Mariću. Replika uvaženi zastupnik Ademoviću. 
 
Poslanik/zastupnik Kemal Ademović: 
Ma gotovo da i nemam potrebu da repliciram. Jer ovi što i misli čitaju, što znaju šta ko 
razmišlja već neko vrijeme me iritiraju svojim istupima i pristupom. Dakle ja sam se referirao 
na vrlo konkretan primjer Tuzle i Sarajeva. A šta se dešava u koalicionim odnosima između 
SDA i SBB ne zanima me. Hvala. 
 
Predsjedateljica: 
Druga replika uvaženi zastupnik Mariću izvolite. 
 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Nije mi nepoznata činjenica da gdina Ademovića iritira mnogo šta ovdje. Ja nemam spas za 
njegove frustracije i nemam recept za to. Ali ako gospodin Ademović misli da je samo BPK i 
Kanton Sarajevo dio Federacije odnosno BIH, a ne i BPK, onda je to njegov problem. 
Očigledno da ima svojevrsni problem. Prema tome zaista mi je žao što moram da repliciram i 
da ulazimo u ovakvu vrstu rasprave koja ne vodi ni čemu. Ali kada već govori i postavlja 
moralne vertikale, moralne standarde, onda mora mu se odgovoriti zbog javnosti, zbog 
gledatelja, zbog objektivnosti barem što se mog stajališta tiče potpuno neupitna. Hvala. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Mariću. Uvaženi zastupnik druga replika Ademović. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Kemal Ademović: 
Čovjek ponovo čita moje misli, zna šta ja mislim i za FBIH i za BIH. Ja na to nemam 
komentara. Hvala. 
 
Predsjedateljica: 
Uvaženi zastupnik Dževad Rađo replika ili druga rasprava. Nemate više pravo na repliku 
Zvonko. Uvaženi zastupnik Dževad Rađo izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Dževad Rađo. 
Hvala lijepo. Sada ne znam da li bih ovo nazvao replikom ili ispravkom krivog navoda 
nebitno, mom ratnom drugu, Kemalu Ademoviću. On dobro zna kada smo mi nastali kao 
politički projekat i da mi nemamo potrebu više da to koristimo. Ja više danas shvatam da 
potrebe imaju ljudi koji tek treba da imaju izborne Skupštine i da formiraju politički projekat i 



 

   

ja to razumijem. Međutim, TKI, BPK, USK bilo koji, imaju svoje ustave, imaju svoje 
Skupštine, imaju svoje poslovnike o radu i tako redom. I oni su radili kako su radili. Ja sam se 
referirao na Kanton Sarajevo. I pocrtavam, mi smo ispoštovali kompletnu proceduru, 
zakonsku, poslovničku ne dozvoljavajući bilo kakve devijacije u ovoj priči koja se zove 
izglasavanje nepovjerenja Vladi Kantona Sarajevo. To je bila namjera. Hvala lijepo.  
 
Predsjedateljica: 
Hvala vam lijepo uvaženi zastupniče Rađo. Replika uvaženi zastupnik Ademović. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Kemal Ademović: 
Hvala. Ja ni jednom rječju nisam spomenuo projekat kojem ja sada pripadam za razliku od 
gdina Rađe, koji je to na desetine puta uradio. Znam ja tačno kada ste vi nastali i kako ste 
nastali Rađo. Dakle to je vaš problem. A što se tiče principijelnosti vi ste upravo 
upotrebljavajući izraz principijelnost više puta doveli u korelaciju principe vaše stranke, 
poslovanje stranke u odnosu i na Kanton Sarajevo ali i šire. Hvala. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupnice Ademović. Replika uvaženog zastupnika Dževada Rađe, 
izvolite- 
 
Poslanik/zastupnik Dževad Rađo: 
Upravo zbog toga jer poslove koje smo mi ranije radili upućuju da budemo poprilično dobro 
informisani, posebno vaš posao koji ste obnašali preko 5 godina i čisto sumnjam da niste bili 
informisani i da niste učestvovali u svim tim pričama. Hvala lijepo. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Rađo. Uvaženi zastupniče Ademoviću izvolite replika. 
 
Poslanik/zastupnik Kemal Ademović: 
Ja se neću spuštati na vaš nivo dakle, ali zbog istine dužan sam reći sljedeće, vi kako kažete 
kada je nastao vaš projekat, ja nisam bio ni na kakvoj značajnoj funkciji, nisam se ničim 
značajnim bavio. A sve ostalo što kažete vama je na čast. Hvala vam. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Ademović. Nemate pravo na drugu repliku. Ovo bi bila treća 
nemate pravo na treću. Uvaženi zastupnik Rasim Lakota. 
 
Poslanik/zastupnik Rasim Lakota: 
Hvala predsjedavajuća. Pozdravljam vas i vaše zamjenike, pozdravljam i Vladu, članove 
Vlade premijera, koleginice zastupnice i zastupnike, goste, poseban pozdrav ide gledaocima 
TVSA. I ja sam se namjerno javio da malo prekinem ovu polemiku između naših kolega u 
Skupštini jer mislim da ona neku veliku važnost s obzirom na temu današnje sjednice 
Skupštine Kantona Sarajevo. Ono što sam se ja javio a mislio sam da se ne javim jeste da sam 
ja vrlo pažljivo slušao izlaganje premijera Konakovića o svim rezultatima Vlade Kantona 
Sarajevo u protekle tri godine i da većinu i ogromnom broju stvari koje je iznio premijer 
Konaković se slažem jer i ja mislim da je ovo bolja Vlada nego ona prethodna. Međutim ono 
što sam se ja osjećao lijepo dok je premijer izlagao rezultate svoje Vlade je sljedeće da u svim 
ružnim stvarima u svim problemima kojima se ova Vlada susretala u svom dosadašnjem radu 
nije bilo dužnosnika ministara iz SBB i ja kao zastupnik te političke stranke osjećam 
određenu vrstu zadovoljstva. To je ono što je dobro i to je ono što je dobro za politiku koju mi 
promovišemo u ovoj Skupštini; politiku kompromisa, politika rada, razgovora, politiku  borbe 



 

   

protiv korupcije, i ja sam isto ponosan na Antikorupcioni tim Vlade Kantona Sarajevo jer ona 
ispravlja anomalije u ovom društvu  i to je naša zajednička briga. Drago mi je što radeći u 
ovoj skupštini i učestvujući u donošenju kojekakvih zakonskih rješenja svi oni prijedlozi 
ministara koji su dolazili iz reda SBB-a su maltene prolazili jednoglasno, to daje dodatni 
kvalitet rada, pa samim tim i promjena Ustava Kantona Sarajevo o kojoj je govorio premijer 
je došla na prijedlogom ministra Nenadića i mi smo to jednoglasno usvojili. Obzirom da su 
pri kraju diskusije ne bih želio dalje da dužim. Ponavljam ono da sam vrlo ponosan na 
ministre iz SBB-a i na sve one predstavnike SBB-a koji su u ime SBB obnašali i obnašaju 
određene pozicije u Kantonu Sarajevo u izvršnoj vlasti jer tamo nema afera, tamo nema 
lopovluka i tamo nema kriminala. Hvala vam.  
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Lakota. Uvaženi zastupnik Amar Dovadžija. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Amar Dovadžija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Selamim i pozdravljam sve prisutne kao i gledaoce pored TV 
ekrana. O radu Vlade Kantona Sarajevo neću se plaho obazirati samo ću nekoliko riječi da 
kažem obzirom evo da je premijer u uvodnom dijelu, negdje oko sat i pol hvalio Vladu. Želim 
samo da kažem da je to Vlada u kojoj sjede ministri iz SDA, da je u ovoj Skupštini također 
koju je premijer hvalio su zastupnici iz SDA, on u ovih sat i pol vremena koliko sam uspio da 
razumim da je premijer samo imao dvije zamjerke tako da kažem, tj komesar i da je tu puklo 
između premijera i SDA, jeste pitanje komesara i pitanje ZOI'84.  Želim samo da kažem da je 
kada je bila smjena komesara gdina Ćosića da je u toj smjeni učestvovala i SDA, da su 
članovi Vlade tj ministri iz SDA; također zastupnici it SDA svi to podržali, tako želim samo 
kada gledamo SDA da je gledamo u cijelom njenom dijelu a ne pod znacima navoda po 
pojedincima. Imao bih dosta toga da kažem i o principijelnosti, i o neprincipijelnostima, o 
radu Vlade o radu ministara, ali mislim da je to najbolje da ostavimo za sljedeći put ako bog 
da pa da iznesemo, da kažemo ono što treba. Također, imamo bih dosta toga da kažem i o 
zapošljavanju pojedinaca ali ne bih sada da govorim samo sam htio da kažem da je u svim 
ovim pozitivnim stvarima u sat i pol vremena koje e premijer izlagao hvalio da je u svemu 
tome učestvovala SDA; da su u svemu tome ove prethodne tri godine učestvovali ministri iz 
SDA, još jednom zahvaljujem vam se i toliko od mene. Nadam se ako bog za sljedeću 
sjednicu kada će biti izvještaj o radu Vlade Kantona Sarajevo da ću reći sve one stvari koje su 
mi na srcu i na duši. Hvala.  
 
Predsjedateljica: 
Hvala vam lijepo uvaženi zastupniče Dovadžija. Uvaženi zastupnik Muhamed Kozadra. 
Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Muhamed Kozadra: 
Želim pozdraviti sve prisutne u Sali i one koji nas gledaju putem direktnog prenosa ove 
sjednice. Ja ću govoriti prozvan situacijom prethodnog mandata kakva smo imali i svih 
prethodnih mandata koji jesu bili od kako postoji Kanton. Izgleda da imamo kao Kanton usud 
po onoj staroj narodnoj složna braća zlatne dvore grade, a nesložna i stare razvaljuju. Jedina 
Vlada koja je izdržala cjelovit mandat jeste bila Vlada od 2002 do 2006 godine Denisa 
Zvizdića i ni jedna Vlada od početka nije izašla do kraja. I u ovoj Sali nema nigdje ni jednog 
učesnika, odnosno njegove stranke u kojoj jesu ili bivšim strankama da nisu učestvovali u 
ruđenjima Vlada i formiranjima novih Vlada, pravljenja nove kompozicije koja je trebala da 
iznese taj mandat. Hoću da upozorim da su samo izgleda ministri i Vlade i premijeri potrošna 
roba u svom ovom lancu. To sam iks puta rekao. Neću uopšte raspravljati  o podrškama o 
usvajanjima materijala koji jesmo ovdje prihvatili, prihvatili bar od onih koji jesu većina i 



 

   

samim usvajanjem budžeta dali smo alat ministrima i Vladi da radi. Ja upozoravam sve nas 
ovdje da nije Vlada i nisu resorni ministri da li radili dobro ili loše nije na njima, nisu oni 
mjesto kojima treba samo ispostaviti tu fakturu. I mi smo ti koji nikada nismo ustanovili 
princip da podjele odgovornosti onih i prenošenja nadležnosti na javna preduzeća gdje imamo 
Skupštine NO, odbore za reviziju, uprave, nije to adresa samo Vladi a evo izgleda ni danas 
danile nismo to uspjeli pobijediti i fakturišemo Vladi. Ja sam dao podršku ovoj Vladi koja je 
eksplicitno zamolio ih, imaju zakone i imaju instrument u rukama, šta god danas da se desi 
ovdje ja molim Vladu da ne gubimo vrijeme prošli mandat smo izgubili, četiri Vlade, četiri 
puta sam zakletvu polagao. Četiri puta sastavljali većine ovdje i izgubili najmanje pola 
mandata da nismo mogli izvršiti ono sve što se trebalo izvršiti da se pozivamo na Vladu 
prethodnu i na prethodne Vlade, smatram da su svi premijeru željeli nabolje, ali da ima i u 
nama ovdje koji sjedimo nemogućnosti da oni ostvare to što trebaju da ostvare. Pozivam kako 
god rezultat bio ministre da ne nabrajam zakone desetine zakona koje imaju provoditi da sa 
aspekta vremena nemamo pravo da ne idu projekti, da staje život itd. Vrijeme će pokazati 
narednih nekoliko dana kako i na koji način ćemo pokušati i moći da razriješimo ovu 
situaciju. Ja bih pored današnjeg svega ovoga što se željelo reći i ne željelo ili umotano, ili u 
hodniku tamo što se govori, da sam mjesto premijera, ovog trena bih podnio ostavku i izašao 
odavde ne želeći slušati bilo šta više. Oni su radili koliko jesu mogli, koliko smo im mi 
dozvolili, i na taj način nemamo pravo na gubljenje i uzimanje vremena od svega ovoga. 
Zahvaljujem.  
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvaženi zastupniče Kozadra. Uvaženi zastupnik Edin Forto, izvolite.  
 
Poslanik/zastupnik Edin Forto: 
Zahvaljujem samo kratko ispravka krivog navoda gdinu Kozadri koji je rekao da u ovoj Sali 
svaka stranka je učestvovala u proteklim mandatima u sastavljanju Vlada. Da nema ovdje 
niko ko nije. Želim samo reći da Naša stranka nikada nije učestvovala u formiranju bilo koje 
Vlade od rata naovamo.  Mislim da je to bitno da se zna. 
 
Predsjedateljica: 
Replika uvaženom zastupniku Fortu. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Muhamed Kozadra: 
Ima stranaka koje su došli decidno izborom zaokruženjem od građana sa svojim kapacitetom 
a ima i onih koji su stekli dio onih koji su bili u vlasti. Baš vaša stranka upravo ima stečeno 
pravo prenesenog iz DF-a koji sjede sa vama, mislio sam na to. Znači sjede vam  ljudi koji su 
bili već u vlasti, bili sa nama u vlasti. Tako da završimo. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo zaključujem raspravu i evo uvaženi premijeru izvolite na scenu. 
 
Premijer Elmedin Konaković: 
Korektno me smjenjujete, nije ovo ništa strašno. Ovo je korektan jedan proces ali imam par 
komentara. Diskutujete vi koji se malo perete od odgovornosti, ja da sam Fahro Radončić ja 
bih Marića večaras zovnuo na razgovor i reko nemoj ti braniti SBB molim te, jer vi Mariću 
kažete sljedeće: mi smo glasali za Klinički morali smo radi Opšte bolnice, znate mi to tako 
otrgujemo i tako to SBB radi. Nemojte to govoriti. I drugo, krivi je navod da sam vas ja bilo 
šta pitao da glasate ikad. Dakle ja bih vas večeras da sam šef SBB-a bogami zovno samog i 
reko de se malo manje javljaj. Bi boga mi. Mi malo drugačije gledamo jel de, nas dvojica, na 
ova nepotistička zapošljavanja članova familije jel da? Drugo živimo, ne možemo mi to nas 



 

   

dvojica podijeliti iste životne principe, nismo isti. I zato ste možda vi baš bili zaduženi iz 
SBB-a za neku repliku premjeru a ja sljedeće tvrdim: niste vi nikakav motor pokretač sami 
ovih procesa, nego su ovi dobri, pošteni i časni ljudi dobro radili svoj posao. Svaki put kada 
im se u to nije umiješala politika. Pokušavate od ovoga napravili jednu pozornicu ko da 
govorite ljudima koji baš ništa ne razumiju. Premijer kaže Filipović je kriv za ovo sve, on je 
odgovoran za plate, Filipović glasala za Zakon. Glasala za ovakav Zakon kakav jest, dođe 
glasati, premijeru znate vi ste krivi što nema plata. Vi ste premijeru znate krivi što nije TVSA 
smijenjena a vaš resor. Najbolji vaš ministar Nenadić, nek se niko ne ljuti. Kod njega u resoru 
da smije on bi ga sutra donio. Ne kriv vam je premijer jer se vi to malo perete kako ćete 
glasati. Treba da se perete jer ste od sebe napravili privjesak , a dobri ste politički kapital 
stekli odličan u kantonu. Ali pokazujete sljedeće: kada vam se nešto naredi iz višeg interesa 
telefona u kojima se vaši lideri svaki dan čuju a vi ste ko fol javno nešto svađate, vi glasate 
bez pogovora. Za akcize, za budete, za sve ono što od vas zatraži veliki brat. I time ugrožavate 
kredibilitet časnog poštenog, dobrog rada ovih ljudi na kojem ste trebali bazirati kampanju a 
ne na ovom sada mi smo formirani, 5, , 9. nema veze to. Ljudi gledaju,znaju, pratili vas. To je 
taj ko biva moj populizam neki nešto. Potpuno su netačni navodi Filipović ucjenjivački ja 
prema zastupnicima. Ako postoji premijer koji je respektovao jedan dom ja mislim da sam ja 
taj. Nebrojeno puta izletao da demantujem, emotivan sam čovjek. Segmedini možda najviše 
puta replicirao ili nekom od vas onako pod emocijom. Svaki put Mariju, tačno. Naglašavao 
kvalitet koji mi imamo generalno, a ti pojedinačni istupi nisu mijenjali moj stav. Nisam vas 
često kritikovao, vi ste nas često kritikovali eto vi ste sada jedini krivi, znate ovo sada sve što 
ne valja sve ovo što je bilo dobro su ovo uradili SBB ministri. Nisu to uradili SBB ministri, to 
su uradili Mario, Amela, Zilha, Vedran i svi ovi SDA šest, odlični. I ne bi vas nikakav 
Haliloviću SBB spasio ni od čega što se vi danas perete, da je premijer potpisao zahtjev za 
smjenu Muharema Fiše, a nije. Pazite, nije jer su to netačne informacije. Time se vi malo 
perete. Nije i nije nikad Muharem Fišo evo tu među 12 ljudi to tražio od mene što vi kažete da 
jeste. Evo svi se gledamo, ja se okrenuo pitao ga kada je to bilo. Evo kolega njegovih tu oko 
njega. Ne perite se ljudi. Najbolje je to Rađo objasnio, Merkel Napusti treba da ide. Slažem 
se. Ovo ima političku logiku, ljudi. Premijer napustio SDA, funkcija SDA. Ja imam svoj 
kaptial izborni, imamo tri zastupnika koja su napustila SDA. I vi cijenite da to nije dobro i 
naravno razilazimo se samo na ovim strateški bitnim stvarima. Ja bih istrajao do kraja na 
borbi protiv pojedinaca koji su loši a vidjet ćemo hoćete li vi. Vi koji sada preuzimate 
odgovornost jer nama Filipović poručuje sljedeće i preuzima kompletan teret na SBB i kaže: 
ovo ne valja , mi danas mijenjamo što naravno znači da od danas vi odgovarate. I vas ćemo 
pitati valja li sutra. Jer kada ja odem s ovim svim imenima i prezimenima i svim podacima i 
informacijama s ove političke scene, a jesam pratio te kompromise, tačno je. I to me, ko me 
ono, Kojović me negdje isto tako kolega prozivao, da li sam pogodio granicu tih kompromisa. 
Žmirio sam ja na neka zapošljavanja, na neke odluke, loše odluke ministara. Popio vatru 
pričao sam vam slučaj Branković odem na put, vratim se slome me ljudi. Nisam znao uopšte 
za to. Neka sam. To je posao premijera i to nosi odgovornost i onog koji će ovdje sjesti poslije 
mene. S tim se  moram nositi, a naravno s  druge strane bit će pitanja dosta o vama svima 
pojedinačno koji ste danas išli ispod pojasa. Ja ne dam to ispod pojasa, nemojte mi to raditi i 
nemojte me tu vuči za jezik. Najkorektnija je SDA danas kojom sa ja personalno u sukobu u 
smjeni najkorektnija. Vi trčite da sada objasnite što ste. Da ja sada objavim poruke moje i 
Kerline, Bibine, koja me je prva kontaktirala i koja je zasrela ovog korektnijeg Plehu u 
hodniku optuživši ga da je uzeo 300.000, a meni sada čita neke poruke. Dakle pred 
svjedocima. Tišina. Pred svjedocima je optužila Plehu, eno ga u hodniku da je uzeo pare da 
glasa i piše mi poruke i javlja mi se non stop i pogotovo insinuaciju da sam nešto protiv 
boraca rekao. Vi se danas tako perete. Vi glasate jer ste dobili nalog i tako ste mi napisali od 
vaše političke stranke jer vam je supruga predsjednika zaposlena bila u Turističkoj zajednici, 
bio vam Kantonalni DF predsjednik. Nemoj, de da malo  ove ljude razgalimo da im damo 



 

   

informacije. Nemojte se igrati toga sa mnom. Nemojte se toga igrati sa mnom. Da sam ja 
premijer koji radi ono što vi radite znate kada bi me smijenili, nikada u životu. Da sam ja 
ponudio zapošljavanja, usluge s pozicije premijera čovječe, pa premijer koji izgubi ovu 
poziciju a koji to hoće i može je glup. Pazite. Koji hoće može udovoljiti, zovne pet ljudi i 
pozavršava uslugice i nema tu nikakvih problema. Ali taj sistem mora jednom stati. To je 
šteta za društvo. Nikoga vam svog neću ostaviti iza sebe. Ni u Kabinetu ni u sistemu. Nikoga. 
Ja sam taj koji je poslao broj telefona, de pitaj nisam znao da je u bolnici Biba naša, nisam 
znao, ona mi rekla. Pa reko evo ti mobilni imam sve te poruke. Ako nešto mogu javi, ne znam 
da si u bolnici šteta što te nisam nazva prije, to je činjenica. Nemojte se danas prati, ovi kako 
bih rekao ovim neprincipijelnim nekim argumentima po meni ko biva. E sada ćete se na mene 
vi istresti. Ne dam ja to. Imam još tu sam negdje zapisao, niste vi Haliloviću smijenili nikoga, 
smijenjeni su ljudi, nisu još ni smijenjeni, moraju biti smijenjeni kada se pokrene procedura 
ministarstva. Neće je biti. Ne znam ja šta je, nema veze, nije to neki strašni kraj svijeta. Dakle 
vi ste bili hrabri da glasate protiv ovog koncepta u kojem je ta skupštinska odluka sada 
naredni korak je ponovo smjena. I bili ste vi naravno i za ovaj dio koji se tiče tada izvještaja o 
ZOI. Bili ste OK, ali nemojte sada, počeli ste pred izbore, baš ste počeli široko i naširoko. Ta 
tema politička ubistva je nešto o čemu ja imam isti stav svo ovo vrijeme, moje kolege nemaju. 
Oni su vam spremni danas organizovati tu sjednicu, da vi glasate za smjenu Vlade. Oni su 
danas spremili to, spremili su to na prošlom Kolegiju, a ja rekao isto ko i do sada. Nemamo 
ljudi mi tu nadležnost, a neću da vam to šaljemo. A kakve vi priče jest nije za to. Da pravite 
političku pozornicu oko nečega oko čega nema nadležnost. Ne do mi Bog da sam doživio 
vašu sudbinu, ličnu, personalnu, ja to razumijem i više sam puta to na svim mjestima govorio. 
Ja bih istrajavao i deset puta više. Nemojte od mene to tražiti. Upite naše Tužilaštva i ovo što 
smo mi FUP-u slali njima vi ste dobili odgovore, neka vas sjedite da vam nešto kažem. 
Sjedite, sjedite ima još interesantnih stvari, za vas posebno. Sjedite ima još interesantnih 
stvari za vas posebno. Ima interesantnih za vas posebno stvari, ne trebate bježati, nemojte 
ljudi bježati. Još ću ja pričati nemoj da neko bježi. Ima vaših kadrova u ZZO, ima i kada bih 
bio ovo što kaže Halilović il ovo što radi Biba, da vam ja pokažem svoje poruke, od vas 
pojedinačno, od šefova političkih pojedinačno, to vi građani ovi ljudi ne zaslužuju da se mi 
tako ponašamo ni s ovom funkcijom ni s ovim procesom. Ali nemojte se sa mnom toga igrati. 
Jer sam ja prema vama bio korektan tri godine, imate puno političko pravo da glasate protiv 
premijera, zašto to radite, ja sam htio da to izvedemo na  čistac. Glasajte ljudi. Politički, 
nisam, ja sam pokušavao u svom obraćanju ni jednu jedinu riječ da ne kažem o politici, da 
vam ne šaljem nikakve poruke o oktobrima, a kroz ovu  zgradu samo prođite i porazgovarajte 
s ljudima, vidjet ćete koliko ljudi znaju, više nego što vi mislite šta se ovdje zaista dešava. Ne 
možete to ni sakriti ni pobjeći. Dakle očigledno je, imaju ruke, to je zaista jedan vrlo korektan 
proces politički ali razlozi, ne možete zabraniti da mi o njima govorimo, pogotovo ne ja. I 
pogotovo da ne prokomentarišem ove ovakve nastupe raspjevanih zastupnika koji me 
otpužuju da sam to radio što mi nije palo na pamet, jer bih ja pozavršavao vas koji ste 
završeni za tri dana, da ja tako živim. Imate obavezu da dovedete do kraja usvojeni budžet, 
usvojen je program rada Vlade, dalji posao na ovoj poziciji je pitanje dinamike, njene 
implementacije. Ja se su vam konture i treba da završite procese koje ova Vlada započela. To 
će bit zadatak novog premijera i nove Vlade svakodnevno će biti pod pritiskom da to urade u 
interesu građana. Svaki proces dobro završen bit će naravno javno pohvaljen, a svaki loš imat 
će oštre kritike. Jer mi znamo šta ovdje može zapeti da se neke stvari dovedu do kraja. I eto 
vidjet ćete brzo, dakle na narednoj sjednici ili narednim sjednicama kako je kada preuzmete 
svu ovu odgovornost na sebe. I koliko je to funkcija koju bi samo ludak branio da na njoj 
ostane. Ako je radite časno i pošteno. Ako zapošljavate sina i želite se baviti politikom malo 
to već sprječava vas da razmišljate svojom glavom i donosite odluke onako kako bi to trebalo  
interesu građana. Ja nisam i neću nikada dok me ne čačnete na takav nivo, a boga mi, ako 



 

   

budete neprincipijelni, ja ću to biti tri puta. Zahvaljujem vam se za tri korektne godine. I 
pomno ćemo pratiti šta dalje radite. Hvala vam. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala vam lijepo uvaženi premijeru Konaković. Uvaženi zastupnik Marić replika. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Nisam nimalo iznenađen ovim nastupom premijera 
Konakovića on ustvari i jeste ovo, kakvim se sada pokazao za ovom govornicom. Počeo je 
svoj govor kao da smo mi svi pod nekom vrstom ucjene, presingom, on se nikog ne plaši, pa 
ko da smo akteri nekog lošeg vestern filma, on se nikog ne plaši, a jel misli da se mi njega 
plašimo. Da se neko njega plaši. Ja ću ostati dostojanstven u svemu ovome za razliku od 
njega, ali ne mogu da ne kažem da ovim istupom ovim nastupom kako on to radi, govori 
najbolje o sebi. Sve što je rekao zapravo je ispisao stranice o sebi, u svom govoru. On je znate 
šta, od ove politike stvori estradu. Dakle i očekuje da mi svi učestvujemo u tome ili da 
nestanem sa političke scene. Mi ne želimo ni jedno ni drugo. Druga stvar, pazite ekonomija i 
ono premijersko mjesto koje on obnaša ne tripi ni njegove prazne riječi, ni populizam, ni 
demagogiju, ne trpi priče sa naslovne strana, rezultati i rezultat koji je napravio su neumoljivi. 
Ja ne bih sada iz dostojanstva a ako želi ja ću ga zagrepsti da mu provjerim tačku pucanja, ali 
neću sada to da radim iz svog dostojanstva i u tome se ja i on razlikujemo. Ja i on nismo isti. 
Njegov način fiknuto tele itd. Zna se koji je to način izražavanja i kome pripada. Kojoj sorti 
ljudi. Ja ću vam reći još jednu stvar, dakle ovu estradu koju je napravio, pa znamo hodao je u 
Kinu, bio je u Kini, bio je u Singapuru obećavao turizam,braća Singapurćani da nam podignu 
turizam ovdje, pa na crvenom tepihu u Berlinu, pa i Sarajevu, pa je rukovodio uklanjanjem 
pasa lutalica itd. Pazite jednu stvar, podsjeća na Betmena. I mi smo mu to tolerirali da bi na 
ovakav brutalan način, nekulturan, nepristojan za bilo koga, i on šalje nekome poruke kako 
treba da vrši selekciju ljudi itd. Pa vidite koji je to nivo. To je nivo ispod nivoa i to je samo 
njemu svojstveno. Ja sam odgovorio na nekoliko njegovih navoda, na ovdje na 
neprincipijelnost i ukazao mu na sve to.  
 
Predsjedateljica: 
Tri minute. Uvažena zastupnica Bibija Kerla,izvolite replika. 
 
Poslanik/zastupnik Bibija Kerla. 
Ja se stvarno izvinjavam i gledaocima i prisutnima u Sali što sam onako reagovala ali sam 
morala. Nikada ni jedna poruka nije otišla da sam ja, ja sam lično rekla da sam čula da su 
pojedini zastupnici u Skupštini Kantona Sarajevo za svog mandata zaradili 300. 000 KM. 
Znači ja sam to rekla, ja to nisam napisala. Kada dobijem dokaze za to ja ću to i iznijeti na 
Skupštini Kantona Sarajevo. Dino Konaković je bio moj idol tri godine dana u Skupštini 
Kantona Sarajevo zahvaljujući njemu shvatila sam da i obični ljudi mogu biti u politici, Dino 
Konaković je najbolji retoričar  koji postoji u Skupštini Kantona Sarajevo.  Ja mu skidam 
kapu za sve što je uradio u Skupštini Kantona Sarajevo. Ja Dini Konakoviću jedino ne mogu 
da oprostim zašto me je strpao u grupu kriminalaca koji uzimaju pare i koji kupuju vlast. 
Znači to jedina zamjerka koju ja zamjeram gdinu Konakoviću, sve ostalo kapa dole.  Hvala 
lijepo.  
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo uvažena zastupnice Kerla. Samo mi se nemojte uzbuđivati. Samo budite strpljivi 
i nemojte se sikirati. Uvaženi zastupnik Semir Halilović. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Semir Halilović; 



 

   

Hvala lijepo. Nema nikakve specijalne replike, ima samo ispravka krivog navoda, gospodin 
premijer Konaković je rekao da ja od zahtjeva za sjednicu političkim ubistvima pravim 
političku pozornicu. Mislim da je na taj način najbolje kazao u čije ime i za čiji račun i za koji 
interes je on sam formirao političku stranku. Za razliku od njega, ja se ne družim ni sa 
kriminalcima, niti u svojim redovima imam ljude koji su osumnjičeni za politička ubistva. A 
što se  mene lično tiče na tome ću insistirati dok god se bavim političkim radom jer to 
smatram svojom moralnom obavezom. Još jednom pocrtavam, BPS je glasao za smjenu ZOI-
a i glasat će za smjenu svakog menadžmenta kom se ne usvoji izvještaj o radu a koji dođe na 
skupštinu Kantona Sarajevo. Ovo je bilo sve. Hvala lijepa. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala vam lijepo uvaženi zastupniče Halilović. Uvažena zastupnica Selma Filipović. 
 
Poslanik/zastupnik Selma Filipović:  
Ja ne mogu a da ne odgovorim premijeru. Pošto mi imputira da smo mi glasali za Zakon za 
visoko obrazovanje, za donošenje zakona za visoko obrazovanje, mi jesmo podržali 
donošenje Zakona za visoko obrazovanje jer ste vi premijeru se obavezali da ćete urediti ovu 
oblast. A niste ispunili ono što ste obećali. Vi ste premijeru išli na Univerzitet i pregovarali sa 
akademskom zajednicom i s tim ste se hvalili ovdje nama za govornicom. Vi ste obećali da 
ćete urediti ovu oblast, niste nije tačno, niste promijenili koeficijent, koji iznosi 104 na UNSA  
i to je tako od 2007 godine. Znate i sami da je Zakon o visokom obrazovanju manjkav. 
Akademska zajednica je priložila primjedbe, dala je sugestije, niste uvažili. I vi jeste krivi za 
ovu oblast. To je tako. Zadnje vaše obećanje je bilo ovdje za govornicom da ćete pomoći u 
utopljavanje pojedinih fakulteta i akademija. Molila sam vas kao zastupnik da pomognete i da 
utoplite, zato što visina temperature u prostorijama nije iznosila ove zime više od 13,5 stepeni 
Celzijusa, i u tim uslovima ne mogu studenti obavljati nastavu niti nastavnici raditi na 
adekvatan način. Obećali ste za govornicom da ćete prva sredstva preusmjeriti, naravno što 
niste uradili. A što se tiče ZOI-a, ja ću samo postaviti jedno pitanje građanima Kantona 
Sarajevo i svima nama ovdje. Kakav ste vi premijer kada pronalazi telad u frižideru u 
objektima ZOI-a. Jeste li vi premijer ili inspektor? Šta rade onda vaše nadležne inspekcijske 
organizacije? Šta rade inspektori u Kantonu Sarajevo? Ako premijer mora ići i otvarati 
frižidere itd.. hvala lijepo. 
 
Predsjedateljica: 
Hvala lijepo. Molim službu da pozove zastupnike da pristupimo glasanju.  
Pošto smo iscrpili sve moguće rasprave molim sada da pristupimo glasanju o izjašnjavanju 
prijedloga za nepovjerenje Vladi Kantona Sarajevo.  
Otvaram glasanje. Zaključujem glasanje.  
ZA JE BILO 20 ZASTUPNIKA, PROTIV 3 I SUZDRŽANO 11.. 
KONSTATUJEM 
Može. Sekretaru Kulović izvolite. 
 
Sekretar po ovlaštenju Almira Kulovac Šetkić 

 
1. Ademović Kemal – PROTIV 
2. Akšamija Goran - SUZDRŽAN 
3. Aljovi ć Hamed - ZA 
4. Babić Ana – ZA 
5. Bajrović Izudin – OPRAVDANO ODSUTAN 
6. Bjelak Nermin - ZA 
7. Bukva Sejo - SUZDRŽAN 



 

   

8. Čelik Mirza - ZA 
9. Čomor Eldar - ZA 
10. Ćudić Sabina - SUZDRŽANA 
11. Delalić Sabahudin – ZA 
12. Dizdarević Neira – SUZDRŽANA 
13. Dovadžija Amar - ZA 
14. Filipović Selma – ZA 
15. Forto Edin - SUZDRŽAN 
16. Halilović Semir - ZA 
17. Kerla Bibija - ZA 
18. Kojović Predrag - SUZDRŽAN 
19. Kozadra Muhamed – ZA 
20. Lakota Rasim - ZA 
21. Marić Zvonko - ZA 
22. Mašović Amor - ZA 
23. Mehmedagić Mersiha – SUZDRŽANA 
24. Mekić Amel – PROTIV 
25. Mešanović Safet - ZA 
26. Okerić Elvedin – PROTIV 
27. Pecikoza Fahrudin - ZA 
28. Pindžo Mirsad - SUZDRŽAN 
29. Pleho Haris - ZA 
30. Prevljak Fikret - ZA 
31. Rađo Dževad - ZA 
32. Smajić Rasim - ZA 
33. Srna-Bajramović Segmedina - SUZDRŽANA 
34. Šućur Slaviša - SUZDRŽAN 
35. Vukasović Mario – SUZDRŽAN 

 
Predsjedateljica: 
Nakon pojedinačnog glasanja ZA je glasalo 20 zastupnika, 3 protiv i 11 suzdržano. 
KONSTATUJEM DA JE Skupština IZGLASALA OVU ODLUKU, NEPOVJERENJE Vladi. 
 
Zaključujem današnji rad Skupštine 39. 
 


